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YIT (Финландия)
е от 50 години

в руския строите-
лен бизнес

BGN 20.94 RUB   USD 31.59 RUB  EUR 41.06 RUB

В четвъртък се състоя традицион-
ната - 11-а по ред, пряка връзка на
руските граждани с техния прези-
дент. До началото на разговора в
пряк ефир, излъчван по централни-
те телевизионни и радиостанции, бя-
ха събрани въпросите на близо 2
млн. души, като по време на виде-
овръзката те нарастваха с над 3000
на час.

За разлика от други години зада-
дените предварително от началото
на седмицата въпроси бяха систе-
матизирани тематично, за да може
президентът да отговори на колко-
то се може по-голям кръг гражда-
ни. Онези от тях, които засягаха ши-
рока сфера на интереси, имаха въз-
можността да дискутират с прези-
дента.

Сред най-горещите теми, както се
очакваше, бяха проблемите, свър-
зани със здравеопазването, обра-
зованието, комунално-жилищното
обслужване, икономическото разви-
тие, пенсиите, социалното неравен-
ство и армията. "На президента не
бяха спестени острите въпроси, а
"комфортните" въобще отсъстваха",
заяви прессекретарят на Кремъл
Дмитрий Песков. Разговорът на дър-
жавния глава с гражданите продъл-

Öÿëà Ðóñèÿ
ðàçãîâàðÿ ÷àñîâå
ñ ïðåçèäåíòà ñè

жи няколко часа (започнал в 11 ч.
бълг. време, до приключването на
броя той все още продължаваше).
Рекордна бе предишната видеовръз-
ка със страната, която продължи
над 4 часа и половина.

Още в началото на разговора Вла-
димир Путин даде оценка на рабо-
тата на федералните институции -
на успехите и пропуските през пър-
вата година от новия му президен-
тски мандат. На първо място Путин
изтъкна повишаването на жизнено-
то равнище на гражданите. "Запла-
тите растат по-бързо от равнището
на производителността на труда",
каза той, като подчерта обаче, че
производителността на труда би
трябвало да изпреварва заплаща-
нето. Президентът приветства по-
добряването на демографската кар-
тина в страната и по-специално по-
вишаването на раждаемостта. Той
допълни, че като цяло е удовлетво-
рен от работата на правителство-
то, но остава много несвършено. Пу-
тин призна, че в предизборните си
обещания и подписаните от него
укази за тяхното изпълнение нароч-
но е вдигнал прекомерно летвата,
за да бъде постигнат максимумът
от възможното.               На стр. 2

Путин: Умишлено вдигнах високо
летвата на предстоящите задачи

Цель Светлозара Стоянова вос-
становить наш внутренний храм

Стр. 15

Ровно 205 лет назад Александр I
объявил о присоединении Фин-
ляндии к России Стр. 13

Èìàìå äúëã:
Äà ïîìíèì!

Скъпи приятели на Русия!
На три парцела в Централни-

те софийски гробища са погре-
бани над 1500 руснаци. За мно-
зина от тях България стана
втора родина и те й отдадоха
труда и таланта си на учени,
лекари, инженери, писатели, жур-
налисти, музиканти и актьори.
Днес гробовете им са в плачев-
но състояние, нуждаят се от
възстановяване и от грижа. Наш
дълг е да помним имената на те-
зи достойни синове на Русия и
България и да върнем цивилизо-
вания облик на руските гроби-
ща в София.

Обръщаме се с призив за под-
крепа на инициативата на Рус-
кия културно-информационен цен-
тър, Форум "България-Русия", Съ-
юза на руските инвалиди в Бъл-
гария и Форума на руските съо-
течественици за реконструкция
на грoбoвете на Централните
софийски гробища. Искрено се
надяваме на вашата помощ! За
събиране на доброволни пожер-
твования е открита банкова
сметка в Райфайзенбанк в лева/
BGN.

IBAN:

BG51RZBB91551060220309

BIC: RZBBBGSF

Следващият брой на
в. "Русия днес - Россия

сегодня" ще излезе
на 10 май 2013 г.

Честити празници!

По случай 68-та го-
дишнина от Победата
над хитлерофашизма и
края на Отечествената
война посолството на
Руската Федерация в
България кани гражда-
ните на София на тър-
жествено полагане на
венци и цветя на 9 май
2013 г.:

10,00 ч. - пред Памет-
ника на Съветската ар-
мия;

10,20 ч. - пред Кост-
ницата в кв. "Лозенец".

На 7 май 2013 г. от
17,00 ч. до 19,00 ч. Фо-
рум "България -Русия"
и младежки клубове
организират традици-
онното почистване на
Паметника на Съветс-
ката армия в София.
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От стр. 1
Сред главните пости-

жения през изминала-
та година Путин посо-
чи и подобряването на
условията за бизнес в
Русия. Той оправда
твърдата валутно-кре-

Öÿëà Ðóñèÿ ðàçãîâàðÿ ÷àñîâå ñ ïðåçèäåíòà ñè
дитна политика на
централната банка и
допълни, че фундамен-
талните основи на
икономическата поли-
тика на властите ще
останат без промяна.
"Гражданите на Русия

имат право да държат
парите си където смя-
тат за необходимо, но
държавните чиновни-
ци трябва да бъдат по-
специална категория",
отбеляза държавният
глава, като имаше

предвид последните
закони, налагащи ог-
раничения върху пра-
вото на авоари и соб-
ственост извън грани-
ца. Владимир Путин
омаловажи различия-
та си с правителство-

то по икономическата
политика, като заяви,
че няма намерение да
откликне на някои
призиви да уволни
премиера Дмитрий
Медведев.

/"Русия днес"/

Двама български пре-
зиденти - Георги Първа-
нов и Петър Стоянов,
събра конференцията
по повод 90 години от
рождението на покой-
ния азербайджански
лидер Гейдар Алиев, ор-
ганизирана в София от
посолството на Азер-
байджан. Във форума
участваха политици,
дипломати, експерти,
журналисти. Сред тях
бе и председателят на
УС на Форум "България-
Русия" и издател на
вестниците "Земя" и "Ру-
сия днес" Светлана Ша-
ренкова. Президентът
Желю Желев не е мо-
гъл да присъства на фо-
рума, но от негово име
беше прочетен текст.

Алиев беше и ще ос-
тане в историята, не са-
мо на страната си, но
и на света като ярък
пример за историческа
личност, която е съг-
раждала трайно чувст-
во за национална при-
надлежност и воля за
държавност, каза при
откриването на форума
председателят на Феде-
рацията за приятелст-

Ëè÷íîñò, êîÿòî ùå îñòàíå
â èñòîðèÿòà

во с народите на Ру-
сия и ОНД Захари За-
хариев.

Георги Първанов по-
сочи, че ролята на Али-
ев за запазването и ук-
репването на незави-
симостта на Азер-
байджан е безспорна.
Той говори за полити-
ческите връзки между
двете страни, за общи-
те енергийни проекти с
Азербайджан. "Иска ми
се да вярвам, че ЕС ще
развива все по-опреде-
лено стратегическо,
привилегировано парт-
ньорство с Азер-
байджан", каза Първа-
нов. Той подчерта, че
предишните държавни
глави и представители-
те на различните бъл-
гарски институции ще
продължат да дават
приноса си за активи-
зирането на двустран-
ните отношения.

Припомняйки си свои
пътувания до Азер-
байджан, генералният
директор на БТА Мак-
сим Минчев отбеляза
бързите промени, раз-
витието на страната,
природните й богатст-

ва, които по думите му
истински стават общо-
национално достояние
и започват да съпътст-
ват просперитета на
Азербайджан през вто-
рата половина на 20-и
и началото на 21-ви
век. Както в съветския,
така и в постсъветския
период, този процес е
неразривно свързан с
Гейдар Алиев, отбеляза
Минчев.

На форума се изка-
заха също посланикът
на Азербайджан Емил
Каримов, както и бъл-
гарски дипломати, ра-
ботили в Азербайджан.
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Кристина Георгиева

Руският културно-ин-
формационен център в
столицата стана дома-
кин на първата нацио-
нална конференция,
посветена на Евразийс-
кия проект и организи-
рана от младежкия клуб
на НД "Русофили". В
конференцията се вклю-
чиха експерти, препода-
ватели и студенти от со-
фийските и пловдивски-
те вузове, дипломати от
посолствата на Русия,
Казахстан и Беларус.
Темата беше: "Евра-
зийското пространство:
Аргументи и предизви-
кателства". Симеон
Славчев, секретар на
Националния младежки
клуб, приветства участ-
ниците. "Целта на съби-
тието е да се предста-
вят ползите от Евра-
зийското пространство
за страната ни", каза
той.

Според евродепутата
и бивш външен минис-
тър в правителството
на тройната коалиция
Ивайло Калфин страна-
та ни трябва да наме-

"България потвържда-
ва своята подкрепа за
евроатлантическата ин-
теграция на Грузия", за-
яви в сряда министърът
на отбраната Тодор Та-
гарев в изявление за
медиите след срещата
със своя грузински ко-
лега Иракли Аласания.
Двамата министри са
обменили мнения по
трансформацията на
операцията на НАТО в
Афганистан. "Ние висо-
ко ценим съществения
принос на Грузия към
Международните сили
за поддържане на си-
гурността в Афганистан",
подчерта министър Та-
гарев и допълни, че
страната ни приветства
силната ангажираност,
демонстрирана от Гру-

Ñúþçíèê è ñòðàòåãè÷åñêè ïàðòíüîð

зия с присъединяване-
то й към процеса на
планиране на ръководе-
ните от НАТО мисии с
оглед обучението, кон-
султирането и подпома-
гането на силите на Аф-
ганистан след 2014 г.

По време на разгово-
рите е била обсъдена
възможността за съв-
местна подготовка и
съвместни учения на
българска територия.
"Много добра перспек-
тива би било участието
на Грузия в качеството
й на наблюдател в бъл-
гаро-американските тре-
нировки, провеждани на
съвместните военни съ-
оръжения на българска
територия", отбеляза ми-
нистър Тагарев. Друга
възможност за взаимо-

действие е евентуално-
то бъдещо участие и обу-
чение на представители
на Грузия в Центъра за
изследване, изграждане
и усъвършенстване на
способностите на НАТО
за управление на кризи
и реакции при бедствия
в София.

От своя страна минис-
търът на отбраната на
Грузия Иракли Аласания
каза, че нашата страна
винаги е била приема-
на като съюзник и стра-
тегически партньор. "Из-
разяваме благодарност
на България за оказана-
та подкрепата за запаз-
ването на териториална-
та цялост на Грузия и за
евроатлантическата й
интеграция", каза той.
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Министърът на отбраната Тодор Тагарев се
срещна с грузинския си колега Иракли Аласания

На 20 април в СОК
"Камчия" пред почиващи-
те тук ветерани на труда
и войната от Москва се
състоя презентация на
руското издание на кни-
гата на Жени Костадино-
ва "Ванга и Русия". Автор-
ката е магистър по фи-
лософия, талантлива по-
етеса, журналист и пуб-
лицист, член на Съюза на
българските писатели.
Книгата "Ванга и Русия"
е като логическо продъл-
жение на предходните
две книги "Ванга проро-
чицата" и "Тайната на
Ванга". В новата книга
акцентът е поставен и
върху бъдещето на нашия
славянски свят, на бъде-
щето на два братски на-
рода - България и Русия.

На презентацията гос-
пожа Станка Шопова,
председател на Фонда-
ция "Устойчиво развитие
за България" и изп. ди-

Êíèãàòà "Âàíãà è Ðóñèÿ" èçëåçå íà ðóñêè åçèê
ректор на СОК "Камчия",
подчерта изключително
честното и обективно от-
ношение на авторката
към тази трудна за до-
казване и много спорна
материя - пророчества-
та на Ванга.

Въведението към кни-
гата е написано от из-
вестната руска журна-
листка, поет и преводач,
член на Съюза на писа-
телите на Русия Лидия
Мнацканова. Самата
Жени Костадинова приз-
на, че тази творба е под-
готвяна в продължение
на петнадесет години.
"Аз лично исках да се
убедя във възгледите на
Ванга за Русия въз ос-
нова на нейните проро-
чества, които са запазе-
ни и могат да бъдат про-
верени, а също така да
си отговоря на въпроса
защо Ванга така силно
е искала ние, българите

да съхраним връзките си
с Русия", каза Жени Кос-
тадинова. Тя направи
аналог между предска-
занията на Едгар Кейси:
"Благодарение на съхра-
нението и развитието на
християнството в Русия
ще бъде спасен светът",
и това на Ванга: "Бълга-
рия е душата, а Русия -
тялото. Те двете ще спа-
сят света", с което под-
черта, че Ванга е била
убедена в ролята на сла-
вянския свят за възраж-
дане на духовните цен-
ности на православието
- духовна щедрост, лю-
бов и мъдрост. Много
бързо срещата премина
в диалог между заинтри-
гуваната публика и ав-
торката на книгата, коя-
то раздаде автографи на
руските читатели, съоб-
щават от пресслужбата
на СОК "Камчия".
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Ìëàäè "Ðóñîôèëè" îáñúäèõà
Åâðàçèéñêèÿ ïðîåêò

Гейдар Алиев
ри мястото си на Бал-
каните предвид насто-
ящата ситуация в Евро-
па и отражението й
върху региона. "Ролята
на България е да си от-
ворим вратите навсякъ-
де", каза Калфин. Пос-
ланик Димитър Костов,
който е председател на
Българското диплома-
тическо дружество, да-
де висока оценка на
форума, а лекторът на
събранието и препода-
вател по "Глобализация
и регионализация" в ПУ
"Паисий Хилендарски"
професор Валентин Ва-
цев добави, че живеем
в период на геополити-
ческо възраждане.

 Георги Цонев, коорди-

натор на Националния
младежки клуб на НД
"Русофили" поясни, че
форумът поставя нача-
лото на поредица от
конференции, посветени
на Евразия по градове-
те из цяла България.
През лятото кръгли ма-
си ще се организират в
Пловдив, Варна и Бур-
гас обяви представите-
лят на Федералната
агенция "Россотрудни-
чество" и директор на
РКИЦ Виктор Василие-
вич Баженов. Приветст-
вие до участниците във
форума изпрати Руски-
ят институт за стратеги-
чески изследвания с ръ-
ководител ген. Леонид
Решетников.
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В сряда Държавната дума
прие окончателно закона,
който забранява на високо-
поставени чиновници, дър-
жавни служители, депутати
и сенатори да имат сметки
и ценни книжа в банки в
чужбина. В документа са из-
броени точно лицата, за ко-
ито важи забраната, както
и задължението им да пре-
доставят сведения за собс-
твените си разходи и тези
на съпрузите и непълнолет-
ните деца. В случай, че про-
верката открие несъответс-
твие между доходите и раз-
ходите, служещите могат да
бъдат лишени от незаконно
придобитото имущество по
решение на съда.

Изредените длъжностни
лица са задължени в тече-
ние на три месеца от деня
на заемане на длъжността
да ликвидират активите си
в чуждестранни банки. Ако
това не стане, се премина-
ва към "предсрочно прекра-
тяване на пълномощията,
освобождаване от длъжност
или уволнение във връзка
със загуба на доверие". Ос-
вен това претендентите за

- Колегите ви от Думата
напоследък доста критику-
ват правителството на
Дмитрий Медведев и от-
делни министри. Най-чес-
то се намират поводи за
министъра на образовани-
ето Ливанов. Заслужава ли
правителството подобна
критика?

- Правителството има за
какво да бъде критикувано.
Вярно, е че има проблеми и
недостатъци, за които гово-
рят депутатите. Но нима има
правителства, които няма за
какво да бъдат критикувани?
По време на парламентар-
ния контрол през миналата
седмица критиката бе съп-
роводена с конструктивни
предложения. Що се отнася
до критиката към отделни
министри, в политическия
живот това не е нещо ново
и няма да бъде. Мисля, че
до голяма степен тази кри-
тика е справедлива и минис-
търът трябва да си направи
изводи, а не просто да се
оправдава.

- В края на миналата сед-
мица се появиха слухове,
че скоро предстои назна-
чаването на Алексей Куд-
рин (бивш министър на фи-
нансите, напуснал поста си
след скандал с Дмитрий
Медведев- бел. ред.) в ад-
министрацията на прези-

Ëèøèõà ÷èíîâíèöèòå îò ñìåòêè â ÷óæáèíà

Московските власти се опитват да се справят с корупцията
на чиновниците в системата на държавните поръчки посред-
ством детектор на лъжата. По думите на ръководителката на
Главното контролно управление на Москва Марина Оглоби-
на, от 2012 г. ведомството е провело 18 планови и 186 из-
вънпланови проверки на полиграф. Оказало се, че около 90%
от жалбите за злоупотреби в системата на държавните тър-
гове са се потвърдили. От 2010 г. пред полиграфа са преми-
нали 847 души, 39% от московските чиновници са уволнени.
Тестирането и ротацията на кадрите са позволили да се на-
мали броят на "рисковите" чиновници от 50 на 10-15%

изборни длъжности също
трябва да закрият сметки-
те си в чужбина. Става ду-
ма за поста президент на
РФ към момента на регист-
рацията в ЦИК. Инициати-
вата за приемането на за-
кона датира от февруари т.
г. и идва от президента Пу-
тин.

Депутатите в Думата от
квотата на Общоруския на-
роден фронт (ОНФ) привет-
стваха решението на Дол-
ната камара на парламен-
та. По думите на Валерий
Трапезников, член на Коми-

тета по труда, социалната
политика и работа с вете-
раните, хората, които вли-
зат във властта, трябва да
знаят, че служат на наро-
да. Той смята, че законът е
сериозна крачка в борбата
с корупцията, но резулта-
тите няма да са видими вед-
нага, а за следващите из-
бори хората вече по-сери-
озно ще се отнасят към въп-
роса: или си бизнесмен,
или си депутат, кмет, губер-
натор.

Колегата на Трапезников
- Виктор Климов, е убеден,

че ако на някой му се стру-
ва, че законът ограничава
правата и свободите на дър-
жавните служители, има
право на избор - да не зае-
ма държавен пост, защото
"трябва да се разбере, че от-

части даденият закон е при-
нудителна мярка, предизви-
кана от днешните реалнос-
ти".

За приемането на закона
са грасували 444 депутати от
450.

Âàëåíòèíà Ìàòâèåíêî: "Ïðàâèòåëñòâîòî èìà çà
êàêâî äà áúäå êðèòèêóâàíî"

Страницата подготви
Димитрина Гергова

Най-влиятелната дама в Русия цени професионализма
на Алексей Кудрин и не изключва възможността екс
министърът на финансите  да се завърне във властта

дента. Как мислите - заслу-
жава ли си ръководството
на страната да се бори за
връщането му във властта?

- Към Алексей Леонидович
Кудрин се отнасям с ува-
жение. Той е голям профе-
сионалист. Колкото и да го
критикуваха, той направи
много смислени неща. Зна-
ете ли, ако министърът на
финансите се опитва да се
харесва на всеки, да се ста-
рае да е добър за всички,
опасявам се, че държавна-
та хазна ще се изпразни.
Мисля, че Кудрин има мно-
го голям опит и потенциал,
които могат да бъдат изпол-
звани. Що се отнася до то-
ва дали Кудрин ще се вър-
не във властта, или не - за-
виси от волята на президен-
та и от желанието на са-
мия Кудрин. Според мен до-
сега той не е проявил тако-
ва желание. Но интересът
към тази личност остава и
е естествено да бъде пред-
мет на обсъждане. Аз не
мисля, че той е изгубен за
политиката и не изключвам
възможността за използва-
нето на потенциала му в бъ-
деще. Още повече, че Куд-
рин е добре познат не са-
мо в Русия, но и по света.
В чужбина го ценяха много
като министър на финанси-
те, а това е показателно.

- Тази година за първи път
ще се чества Денят на пар-
ламентаризма. А скептици-
те казват, че у нас вече поч-
ти няма парламент...

- Учредяването на специ-
ален държавен празник -
Ден на руския парламента-
ризъм, е реверанс към ис-
торията, към представител-
ната власт, която се изби-
ра от гражданите. За 20-те
години от съществуването
си руският парламент, пре-
минавайки през сложни
етапи, успя да се осъщест-
ви, да се стабилизира. Мо-
же би ние все още не реа-
лизираме пълномощията си,
не работим толкова ефек-
тивно, колкото би ни се ис-
кало, но съгласете се, че 20
години не са толкова голям
период за установяването
на парламентаризма в пъл-
ната му сила.

Що се отнася до критика-
та, трябва да кажа, че сена-
торите все повече работят
по регионите, активно се за-
нимават със законотворчес-
тво от "нулев" стадий.

Разбираме какво трябва
да се направи и как имен-
но. Например задачата ни
е да направим дейността на
Горната камара максимално
прозрачна така, че хората
да разбират как се вземат
решенията, тяхната същност,
да участват в обсъждания-
та, да се чувстват съпричас-
тни. Тогава ще има доверие
към властта.

- В Съвета на Федераци-
ята имаше няколко публич-
ни скандала, свързани с
напускане на сенатори,

собственици на чуждест-
ранни активи. Не смятате
ли, че това вреди на репу-
тацията на камарата?

- Не мога да се съглася,
че тази история е скандал-
на. Първо, защото новите
изисквания за формиране
на институциите на властта,
ограниченията за чиновни-
ците и депутатите са в отго-
вор на изискванията на об-
ществото за прозрачност, а
значи и за контрол върху
властта. Второ - става дума
за това властите не само да
са открити за обществото,
но и да са максимално пат-
риотични. Ако ти си във
властта, сметките ти трябва
да са в руски банки и да
работят за родната иконо-
мика. Активите ти също тряб-
ва да са в Русия, за да се
избегне влиянието от стра-
на на чужди държави.

- Ще има ли още сенато-
ри, които ще се оттеглят?

- След приемането на за-
кона членовете на Съвета на
Федерацията имат три ме-
сеца за размисъл. Предпо-
лагам, че още двама или
трима сенатори ще напус-
нат, но масовост няма да
има, както предполагаха ня-
кои.

- През миналата година
доста активно се обсъжда-
ше въпросът за премества-
нето на органите на дър-
жавната власт в новите те-
ритории на Москва, зад
околовръстното шосе. На
какъв етап е сега този въп-
рос?

- В това има логика, но
проектът е много скъп и за-

това смятам, че поне засе-
га той не е приоритетен.
Има много остри социални
и икономически проблеми,
за които са необходими
средства. Зная позициите
на депутатите и сенаторите
и тя е, че преместването на
властовите органи не бива
да започва от парламента.
Ние смятаме, че той тряб-
ва да е в центъра на Моск-
ва. И това не е амбиция.
Опитът показва, че почти
във всички страни това е
правило.

От друга страна, безуслов-
но Москва трябва да се раз-
товари, защото просто ста-
ва невъзможно да се живее
в нея. Защо столицата да не
стане голям администрати-
вен и финансов център? За-
що процесът на премества-
не да не започне от цент-
ралните офиси на големите
компании, особено с дър-
жавно участие? Те да оти-
дат в регионите - газовите
там, където се добива газ,
нефтените - съответно там,
където се добива нефт, дър-
жавните корпорации - в про-
мишлените субекти на Фе-
дерацията. Това би разтова-
рило града, би дало импулс
на икономиката в региони-
те, би създало възможност
за талантливи младежи от
провинцията да направят ка-
риерата, а не непременно да
се стремят да дойдат в Мос-
ква.

  /В. "Известия",
със съкращения/

Валентина Матвиенко
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В Москва от 24 до 26 април е открита 20-та из-
ложба на аукционната къща Christie's в Русия.
Експонатите са топ-лотове за предстоящите тър-
гове в Лондон, Париж, Хонконг, Ню Йорк. Входът
е безплатен за всеки, желаещ да види уникални
произведения на изкуството. Сред 25-те експо-
ната има произведения, които не са показвани
от 100 години пред публика, като "Натюрморт с
плодове" на Иля Машков, портрети на Анри Ма-
тис и Андре Дерен или пейзажът на американс-
кия художник Едуард Хопер - творби, оценени
най-скъпо за търговете - 15-20 милиона долара.
За първи път на московската изложба са предс-
тавени мебели и фотографии

В Санкт Петербург се състоя церемонията по награждаването на лауреатите на международния бале-
тен фестивал Dance Open. Кулминацията на форума бе гала концертът на световноизвестни звезди от
участващите 13 трупи от Англия, Холандия, Америка, Германия, Русия и Украйна. Наградата е кристална
реплика на бронзовата отливка от крака на великата балерина Анна Павлова. Призът на зрителските
симпатии спечели танцьорът от Нюйоркския балет Даниел Улбрихт

Употребата на българска чушка понижава три
пъти риска от развитието на рак на млечната
жлеза - това установили американски изследо-
ватели, цитирани от РИА "Новости". Учените смя-
тат, че този зеленчук е уникален по комбинаци-
ята от количество ценни вещества и микроеле-
менти (най-вече витамините В

6
 и В

12
). Благодаре-

ние на това той не само спасява от рак, но бла-
готворно влияе и върху нервната система и по-
нижава вероятността от инсулт

Семейство Вера и Дарюс Неклюдови от село
Клюквенное в Калининградска област гледат три
диви прасета в двора си - четиригодишната Ма-
ша, която тежи 150 кг, и едногодишните Бейби и
Зойка. Вера разказва, че съпругът й намерил
две изоставени бебета на дива свиня, тежащи
по около половин килограм, и ги прибрал. Едно-
то прасенце умряло, а Маша оцеляла и докато
била малка, живеела в къщата заедно със сто-
паните си. Двете мъничета са нейни рожби. Се-
мейството разказва, че при съседите  дошъл от
гората петнист елен, който ходи на паша с кра-
вите и овцете им

26 пенсионери от 14 градове и селища от Приа-
мурието се събраха в град Благовещенск на пър-
вата регионална олимпиада "Интернет дълголе-
тие" - по компютърно многоборие сред възраст-
ни. Всички участници са над 55 години. Всеки от
тях е трябвало да се справи с тест, който да
изпрати на журито по електронната си поща, да
намери в интернет информация за Амурска об-
ласт и да подготви презентация. Първенците ще
участват в III общоруска олимпиада за възраст-
ни интернет ползватели в Уляновск

Народни дружинници ще се погрижат за безо-
пасността на столицата по време на репетиции-
те за Парада на победата на 9 май. Нощните
репетиции са планирани за 25, 26 и 27 април, 3,5
и 7 май. Доброволните дружини ще работят за-
едно с правоохранителните органи

Шапки, елегантни
рокли, високи токчета
и шампанско... Не
става дума за бал, а
за пърформанс на
феновете на "Спартак"
на стадиона "Лужники"
за дербито с ЦСКА.
Вече е традиция всяка
година двата отбора
да се конкурират за
титлата най-посещаван
футболен мач в
историята на руските
шампионати. Този път
дербито е "прощално"
със стария "Лужники" -
стадионът ще бъде
разрушен и изграден
наново

Из цяла Русия топенето на снего-
вете и ледовете предизвика на-
воднения. Подмосковието, преси-
чано от безброй големи и по-мал-
ки реки, не прави изключение. В
района на Дубна, където се нами-
ра Обединеният институт за ядре-
ни изследвания, въпреки укрепе-
ните си брегове Волга излезе от
коритото си. Във вторник нивото
на реката в града се повиши до
3,7 м над лятното си равнище, ка-
то продължаваше да се изкачва
със скорост 4 см/ч. Местните хо-
ра твърдят, че такъв прилив не са
виждали от 40 години
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Служители на посолст-
вото на САЩ в Москва
пристигнаха в Дагестан
във вторник, за да разпи-
тат родителите на братя-
та Тамерлан и Джохар
Царнаеви, заподозрени в
организиране на неотдав-
нашните атентати в Бос-
тън, предаде ABC News.

Руските власти оказват
съдействие на ФБР за
разследването на взриво-
вете. Майката на предпо-
лагаемите терористи Зу-
бейдат Царнаева заяви,
че скоро тя и съпругът й
ще бъдат разпитани от
американски и руски сле-
дователи. Тя обаче е твър-
до убедена, че единстве-
ната вина на синовете й
е било, че са мюсюлма-
ни. Преди пристигането на
американските специалис-
ти в Дагестан беше про-
веден телефонен разговор
между президентите на

Русия проучва преда-
дените от САЩ предло-
жения по въпроса за
ПРО, но до сътрудничес-
тво може да се стигне
само след като бъдат
предоставени гаранции,
че системата няма да се
насочи срещу страни от
евроатлантическия реги-
он, заяви във вторник
министърът на външни-
те работи на Русия Сер-
гей Лавров след засе-
данието на Съвета "Ру-
сия-НАТО", цитиран от
РИА "Новости".

"В момента изучаваме
предложенията, които
наскоро бяха предаде-
ни от американската
страна за по-нататъшно-
то развитие на диалога
в областта на ПРО. Сът-
рудничеството може да
бъде само равноправно
и при ясни недвусмис-
лени гаранции, че цели-
ят процес не е насочен
срещу страни, намира-
щи се в евроатлантичес-
кия регион, защото зап-
лахата, която се посоч-
ва като причина за съз-
даването на ПРО, се на-
мира извън пределите
му", заяви Лавров.

Руският министър под-
черта в отговор на въп-
рос за стремежа на Гру-
зия да влезе в Алианса,
че държавите членки
трябва да мислят не за
разширяването на НА-
ТО, а за гарантирането
на общеевропейска си-
гурност. "Сега трябва да
се мисли не как да се
разширяват блоковете с
ограничено членство, а
да се гарантира общо-
европейската сигурност.
Дълбоко съм убеден, че
сигурността на Грузия и
на всяка страна от този
регион, както и на вся-
ка друга страна в евро-
атлантическия регион,
само ще се подобри, ако
разделителните линии,
особено линиите между
военните блокове, бъдат
премахнати и ако всич-

Ìîñêâà ïðîó÷âà ïðåäëîæåíèåòî íà ÑÀÙ çà ÏÐÎ
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Москва проучва посланието на президента
на САЩ Барак Обама до руския държавен
глава Владимир Путин, но подготовката на
отговор ще изисква време, съобщи официал-
ният представител на руското външно минис-
терство Александр Лукашевич, цитиран от
"Взгляд". Помощникът на руския президент
Юрий Ушаков потвърди информацията, като
уточни, че отговорът може да бъде готов до
края на месеца или за няколко седмици. Той
обаче може да бъде изпратен по обичайните
дипломатически канали. Посланието на Оба-
ма беше донесено в Москва от съветника на
Обама по националната сигурност Том Дони-
лън. Според анонимен източник, президентът
на САЩ е заявил, че двете страни трябва да
се концентрират на 27 главни общи задачи в
икономиката и сигурността.

Лавров: Войната до победа в Сирия
ще доведе до триумф на ислямистите

ки без изключение стра-
ни се ползват с еднак-
ви гаранции за сигур-
ност", подчерта той.

В същото време, по-
сочи министърът, сега
партньорите от НАТО от-
клоняват руското пред-
ложение да се сключи
договор, според който
държавите участнички
биха поели политически-
те задължения да не га-
рантират сигурността си
за сметка на сигурност-
та на другите. "Оказва
се, че искат да запазят
ситуацията, при която
според тяхното разбира-
не има два вида гаран-
ции - първокачествени
за тези, които са прие-
ти в НАТО, и гаранции
второ качество - за
всички останали", каза
Лавров.

Според него по-ната-
тъшното разширяване
на НАТО само ще изос-
тря рисковете. "Защо е
нужно това на Грузия
или на когото и да е, не
разбирам", заяви той.

Русия предложи още
в рамките на мерките за
укрепване на доверие-
то да се  инициира сът-
рудничество между
страните участнички в
Съвета "Русия-НАТО" в
сферата на кибер сигур-
ността. Представители-
те на САЩ са подкре-
пили тази идея, заяви
Лавров след заседани-
ето на Съвета във втор-
ник.

"Ние предложихме
важна сфера за практи-
ческо сътрудничество,
която освен конкретни-
те печалби ще има и до-
бавена политическа
стойност точно в област-
та на укрепването на до-
верието - имам предвид
взаимодействието в
сферата на кибер сигур-
ността". Лавров добави,
че веднага е получил
подкрепата на държав-
ния секретар на САЩ
Джон Кери. "Разчитаме,

че ще получим подкре-
пата на другите члено-
ве на Съвета "Русия-НА-
ТО" и новият проект ще
бъде съгласуван".

Залагането на "война
до победен край" ще до-
веде до засилването на
влиянието на радикали-
те в Сирия и сериозни-
те ни западни партньо-
ри разбират това, под-
черта руският външен
министър Сергей Лав-
ров. Според него в мо-
мента няма единно ко-
мандване на сирийска-
та опозиция, а само раз-
пръснати отряди. "Рамо
до рамо с така нарече-
ната Сирийска свобод-
на армия, която се под-
чинява на Висшия вое-
нен съвет, воюват теро-
ристични бойци, които
САЩ са включили в спи-
съка на терористичните
организации", предупре-
ди Лавров.

"Това са съюзниците
на тези, които залагат
на война до победа, и
усещането, че всичко ще
свърши много зле, на-
раства у нашите парт-
ньори. Сега търсим
практически споразуме-
ния, които да позволят
да се започне с изпъл-
нението на Женевското
комюнике - добави Лав-
ров. - Времето, разби-

ра се, не работи за нас,
защото всеки ден заги-
ват все повече хора. Но
аз усещам все по-голя-
мо разбиране за спеш-
ната необходимост да
се премине от думи и
призиви към реални
действия", заяви минис-
търът. Той изрази надеж-
да, че вече ще се разд-
вижат всички, които до-
сега са изпитвали съм-
нения.

Конфликтът между
властите и опозицията в
Сирия продължава от
март 2011 г. По данни на
ООН за този период в
страната са загинали
около 70 000 души. Си-
рийските власти твърдят,
че са изправени срещу
организирани действия
на добре въоръжени и
обучени местни бойци и
наемници от чужбина.
Западът неведнъж е за-
явявал, че е необходи-
мо президентът Башар
Асад да подаде остав-
ка.

Москва подкрепя не-
забавното разследване
на всички факти за из-
ползване на химическо
оръжие или подозрени-
ята за използването му.
Те трябва незабавно да
се разследват от екс-
перти, изпратени на
място, добави Лавров.

Правителството в Да-
маск е потвърдило го-
товността си да прие-
ме експерти за конкрет-
ния инцидент, както и
във всяка друга точка
на Сирия, ако има ин-
формация, че е използ-
вано химическо оръ-
жие. "Досега обаче ге-
нералният секретар на
ООН Бан Ки Мун така
и не е изпратил тази ек-
спертна мисия. Смятам
това за абсолютно не-
допустимо. Налице е
опит да се политизира

въпросът и да се пос-
тавят на Сирия същите
изисквания, които нав-
ремето бяха поставени
на Ирак, когато там тър-
сеха ядрено оръжие, а
не химическо", смята
руският министър. Ми-
налият месец правител-
ството на Башар Асад
се обърна към ООН с
призив да проведе раз-
следване на инцидента
в Алепо. Дамаск обви-
нява бунтовниците, че
са използвали химичес-
ко оръжие в града. Бан
Ки Мун прие искането,
както и искането на за-
падните страни да се
разследва инцидент с
химическо оръжие в
Хомс. Групата инспекто-
ри се спря в Кипър на
половината път, след ка-
то сирийското прави-
телство поиска разс-
ледването да се огра-
ничи за начало до Але-
по. Твърденията, че Са-
дам Хюсеин разработ-
ва и може би притежа-
ва оръжия за масово
унищожение станаха
основание за военното
нахлуване в Ирак през
2003 г. под егидата на
САЩ. Дори и след нах-
луването обаче не бяха
открити оръжия за ма-
сово поразяване.

ßäðåíè ÷àñòèöè ðåãèñòðèðàíè
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В атмосферата над Русия и Япония са
забелязани радиоактивни изотопи на ксе-
нона, предаде "Правда". Замърсяването
вероятно е попаднало в атмосферата по
време на севернокорейските ядрени опи-
ти на 12 февруари 2013 г. За произхода
на частиците говорят два радиоактивни
изотопа на инертния газ ксенон - ксе-
нон-131 и ксенон-133, използвани в атом-
ните бомби. Специалистите от организа-
цията на Договора за пълна забрана на
ядрените опити са забелязали радиоак-
тивните частици на станцията в Такаса-
ки, Япония, намираща се на 1000 км от
севернокорейския полигон. По-ниски рав-
нища са отчетени и на територията на
Русия, в Усурийск.

В същото време КНДР и САЩ продъл-
жават преговорите за ядрената програ-
ма на Пхенян. Вашингтон предложи Се-
верна Корея да се откаже изцяло от яд-
рените опити, но КНДР заяви, че е гото-
ва да разглежда възможността за диалог
само като равна ядрена държава. САЩ
веднага обявиха идеята за неприемлива.

Страницата подготви
Асен Георгиев
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Русия и САЩ, по време на
който Барак Обама и Вла-
димир Путин са се спора-
зумели за сътрудничество
при разследването на бос-
тънския атентат. Американ-
ците искат да изяснят с
какво се е занимавал Та-
мерлан Царнаев в Дагес-
тан по време на посеще-
нието си в региона през

2012 г. Преди всичко те се
интересуват дали е имал
познати сред местните ра-
дикали, стремящи се да
построят "ислямски еми-
рат" в Северен Кавказ.
По-рано представителите
на ислямистите заявява-
ха, че не воюват против
САЩ, а единственият им
враг е Русия.

Семейство Царнаеви оба-
че вече заявиха, че Тамер-
лан се е увлякъл по идеите
на радикалния ислям, до-
като е бил в Дагестан. Как-
во точно го е подтикнало,
искат да изяснят пристиг-
налите американци. Тамер-
лан Царнаев беше убит при
полицейската операция, за-
почнала през нощта на 19
април, а по-малкият му брат
Джохар беше арестуван по-
късно. Предполага се, че
двамата са извършили
атентата в Бостън на 15 ап-
рил, при който загинаха
трима души, а 282 бяха ра-
нени. Джохар е обвинен за
използване на оръжие за
масово унищожаване. По
законите на щата Масачу-
зетс за това престъпление
може да бъде издадена
смъртна присъда.
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(Продължение от бр.16)
Нарушaването на баланса в

постсъветското пространство от
страна на Вашингтон в първите
години на XXI век доведе до това,
че след изместването на САЩ от
там, многовекторната политика на
отделните републики престана да
удовлетворява Русия. Режимите,
изявили готовност да станат аме-
рикански клиенти, вече не могат
да разчитат на равноправни вза-
имоотношения с Москва и тряб-
ва да избират между съгласието
с "мек протекторат" на Русия и
неизбежен бърз икономически
провал, също толкова неизбежно
водещ до политически крах. Прак-
тически всички постсъветски ре-
жими, включително и успелите да
влязат в НАТО и ЕС, несъгласни
ясно да признаят руското лидер-
ство, се намират в една или дру-
га степен в системна криза, коя-
то не може да завърши по друг
начин, освен с повече или по-
малко бърз крах на тяхната дър-
жавност.

Гаранции за териториалната ця-
лост и условна държавна неза-
висимост на територията на ОНД
днес може да даде само Русия.
Впрочем, това вече почнаха да
разбират и в околностите на бив-
шия СССР. Неотдавна във Фин-
ландия депутатът от партията "Ис-
тински финландци" Юхо Еерола
предложи да се създаде страте-
гически военен съюз между Хел-
зинки и Москва като гаранция за
финландската независимост. Ру-
софилските тенденции започват
да се засилват в обществата на
бившите прибалтийски републи-
ки на СССР. Като цяло, в постсъ-
ветското пространство русофил-
ството е във възход. Тенденцията
засега е недостатъчно устойчи-
ва, но като цяло в наши дни тя
няма алтернатива. Евроатланти-
ческата тенденция в момента е
низходяща, а други за момента
няма.

По такъв начин, продължилите
три години опити на правителст-
вото на Янукович да възстанови
политиката на многовекторност от
епохата на Кучма, позволяваща
на Украйна да получава префе-
ренции и на Запад, и на Изток,
без да поема никакви задълже-
ния, се предприемаха, докато
всички главни партньори на Ук-
райна на световната сцена отказ-
ваха да приемат въпросната по-
литика. От самото начало САЩ
смятаха украинската многовектор-
ност за неизгодна за тях. Оттам и
делото Гонгадзе, и "лентата Мел-
ниченко", и акцията "Украйна без
Кучма", и превратите от 2004 г. и
2007 г., довели до петте години

Ìèíà âðåìåòî íà êëèåíòèòå íà
ÑÀÙ â áëèçêàòà ÷óæáèíà
Спасението на Украйна от пълен крах е в Митническия съюз
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системен анализ и прогнози

на проамериканско русофобско
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На свой ред, след като САЩ,
принудени да се концентрират
върху по-важни за тях точки на
глобалното противопоставяне,
евакуираха своите проекти от
ОНД. Оказа се, че ЕС не е в със-
тояние да води активна политика
в региона, а засилилата се Русия
също реши, че статукво на мно-
говекторността е абсолютно неп-
риемливо за нея. Държавните ин-
тереси на Москва можеха да бъ-
дат защитени само в резултат на
гарантирано доминиране, т.е.
признаването на Русия като "стар-
ши партньор" от постсъветските
режими.

При тези условия Москва бе
съгласна временно да стабилизи-
ра действащите елити, като ед-
новременно започна бавната им
замяна. В Русия значително по-
добре, отколкото в страните от
близката чужбина, разбираха, че
на постсъветските режими им се
налага да избират между призна-
ването на своето замаскирано ва-
сално положение по отношение
на Москва и бързия крах. Руско-
то ръководство нямаше и няма на-
мерение да отстъпва по дадения
въпрос.

Днес нито Западът, нито Русия
са съгласни да играят на много-
векторност с Украйна и изискват
от нея да определи своята едноз-
начна ориентация: Западът се ос-
новава на своето минало могъ-

за си от Митническия съюз ук-
раинската власт бързо разруша-
ва икономическия потенциал на
Украйна и гарантира на прием-
ниците си колабираща неефек-
тивна държава в състояние на
банкрут. Хипотетично русофоби-
те, които дойдат на власт след
Янукович, ще се окажат пред съ-
щия избор: или влизане в Мит-
ническия съюз, или гражданска
война. Само че те вече няма да
имат няколко години за разми-
съл. Шансовете с идването си на
власт сегашната опозиция да
осъзнае цялата дълбочина на кри-
зата, че единственото спасение
е в Митническия съюз и рязко

да смени евроинтеграционните си
приоритети, е нищожен. Но след
като опозицията все пак дойде
на власт, продължаващата криза
ще компрометира вече не про-
руските сили, към които без ос-
нования причисляват Партията на
регионите, а русофобските. Тъй
като поредният политически ци-
къл ще бъде кратък (не години, а
месеци), има голяма вероятност
властта в цялата страната или в
по-голямата й част да иде реал-
но в проруски настроени сили.

Русофобското управление мо-
же да продължи не повече от го-
дина, а в своя неофашистки ва-
риант - дори по-малко. Нещо по-
вече, след управлението на русо-
фобите най-вероятно Украйна ще
трябва да бъде приета вече не в
Митническия съюз, а направо в

Русия. Степента на икономически
крах просто няма да й позволи
да се възстанови в качеството на
самостоятелна държава, а разкъс-
ването на националистическия За-
пад от проруския Изток ще пре-
махне дори възможността без вън-
шна подкрепа в Киев да се уста-
нови каквато и да е суверенна
власт, признавана на цялата те-
ритория на страната.

От това следва, че единстве-
ният начин за спасение на укра-
инската държавност е пробив на
външнополитическата изолация с
цената на отказ от многовектор-
ността. Само такъв пробив може
да даде необходимите ресурси за

стабилизация и за започване пос-
тепенно реформиране на систе-
мата, чието време е отминало.
При това трябва да е ясно, че
пробивът в западна посока е не-
възможен. Тази невъзможност се
обяснява с факта, че в Брюксел
и Вашингтон отдавна е осъзната
нецелесъобразността да се рабо-
ти с Партията на регионите, как-
то и необходимостта да се зало-
жи на идването на опозицията
на власт. При това не е важно
дали опозицията ще успее по чу-
до дълго да задържи властта, или
бързо ще я загуби.

Тъй като Европа не може да ин-
тегрира Украйна, тя рано или къс-
но ще бъде интегрирана от Ру-
сия. Затова колкото по-слаба и
разрушена е украинската държа-
ва, толкова повече руски ресур-

В Москва Виктор Янукович дава вид, че схваща предупреж-
денията на руските лидери

си ще трябва да се използват за
възстановяването на тези терито-
рии като нормална среда за оби-
таване на милиони хора и толко-
ва по-малко незабавни изгоди ще
получи Русия от подобна интег-
рация, докато финансовите, ико-
номическите, политическите, дип-
ломатическите и военните разхо-
ди ще бъдат съответно по-висо-
ки. Затова и Западът не проявява
интерес към постигане на разби-
рателство с Янукович.

Очевидно е, че пробивът е въз-
можен само по отношение на вън-
шната политика с Русия, и той се
постига просто с началото на про-
цедура за влизане в Митническия
съюз. Не само това, този пробив,
колкото и да е парадоксално, га-
рантира едновременен пробив и
по отношение на Европа. ЕС се
ръководи от реалисти, а те раз-
бират, че Русия е достатъчно сил-
на, за да не допусне падането на
онази украинска власт, която е
поела задължението да въведе
страната в Митническия съюз и
да започне този процес. Начало-
то на процедура за влизане в Мит-
ническия съюз би показал на ев-
ропейската бюрокрация, че Яну-
кович гарантирано ще бъде пре-
избран за президент на Украйна
през 2015 г., а следователно с
него ще трябва да се работи още
поне пет години. Следователно ще
се наложи отново да се изграж-
дат полуразрушените отношения.

По такъв начин Митническият

Стотици украинци участват в акцията "Переяславска рада вче-
ра означава Митнически съюз днес". През 1654 г. в Переяс-
лавл е обявено завръщането на Украйна в пределите на Русия

Украинските националисти и неофашисти искат присъединя-
ване към ЕС и НАТО, но там вече не са готови да ги приемат
на всяка цена

щество, а Русия - на своето пос-
тоянно нарастващо влияние. От-
казът на украинското ръководст-
во да изпълни това изискване во-
ди до изолация както от страна
на Русия, така и на Запада. В
крайна сметка Москва, Брюксел
и Вашингтон, след като загубиха
надежда, че ще успеят да убедят
действащия украински президент
да направи избор, започнаха да
изчакват смяната на властта.

ЕС и САЩ са доволни, защото
се предполага, че при следващия
политически цикъл на власт от-
ново би трябвало да дойдат ру-
софобите. Янукович и Партията
на регионите отслабват и докато
на руския фланг няма алтерна-
тива, те правят всичко тя да не
се появи. Подобно изчакване до-
пада и на Русия, защото с отка-

съюз е това поле, заемането на
което гарантира на украинската
държава достатъчно бързо и от-
носително безболезнено решава-
не на всички проблеми, включи-
телно еволюционната смяна на
елита, и възстановяване позици-
ите на Киев на второстепенен,
но все пак действащ играч на ев-
ропейската сцена. Всичко това се
случва за сметка на известно ог-
раничаване на суверенитета, осо-
бено по външнополитически въп-
роси, както и за сметка на бло-
кирането на възможностите за
по-нататъшно безконтролно раз-
грабване на страната от елита.
Трябва обаче да се признае, че
вече почти няма какво да се гра-
би, а алтернативата на добровол-
ното ограничаване на част от су-
веренитета е пълната му загуба.
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В Будапеште 16-17 ап-
реля 2013 г. состоялась
Седьмая  региональная
конференция руководи-
телей Координационных
советов российских со-
отечественников стран
Европы, в которой при-
няли участие представи-
тели более 35 стран. В
конференции также
приняли участие замес-
титель директора Де-
партамента по работе с
соотечественниками за
рубежом МИД России
Александр Анатольевич
Сафронов, начальник
управления по делам
соотечественников Фе-
дерального агентства

Ñåäüìàÿ Åâðîïåéñêàÿ êîíôåðåíöèÿ ðîññèéñêèõ
ñîîòå÷åñòâåííèêîâ ñîñòîÿëàñü â Áóäàïåøòå

жом, Михаил Михайло-
вич Владимир, советник
Фонда Вячеслав Ивано-
вич Елагин, представи-
тели Посольства РФ  и
представительства Фе-
дерального агентства
"Россотрудничество" в
Венгрии.

На заседаниях конфе-
ренции были  обсуж-
дены итоги работы
страновых координаци-
онных советов за про-
шедший год, актуальн-
ые задачи общест-
венных объединений
российских соотечест-
венников по консоли-
дации на страновом и
региональном  уровне,

сохранению российско-
го этнокультурного
пространства, укрепле-
нию связей и всесто-
роннего партнерского
взаимодейстия с исто-
рической Родиной.

Рассмотрены предло-
жения по совершенст-
вованию деятельности
страновых координаци-
онных советов, расши-
рению взаимодействия
с Фондом "Русский
мир" и Фондом поддер-
жки и защиты прав со-
отечественников, про-
живающих за рубежом.

Большое внимание
уделено обсуждению
вопросов сохранения и

"Россотрудничество"
Петр Сергеевич Купри-
ков, представитель Де-
партамента внешнеэко-
номических и междуна-
родных связей Москвы
Сергей Геннадьевич
Шмаков, директор Мос-
ковского дома сооте-
чественников Николай
Иванович Жданов-Лу-
ценко, директор евро-
пейских программ Фон-
да "Русский мир" Алек-
сей Анатольевич Гром-
ыко, заместитель испол-
нительного директора
Фонда поддержки и за-
щиты прав российских
соотечественников,
проживающих за рубе-

развития русского яз-
ыка в странах Европы,
разработке Концепции
русской школы за ру-
бежом, продвижению
инициативы  признания
статуса русского языка
в Евросоюзе.

Рассмотрены вопросы
взаимодействия с влас-
тями и гражданским об-
ществом в странах про-
живания соотечествен-
ников, развития органи-
заций молодых российс-
ких соотечественников,
эффективного использо-
вания интернет-ресур-
сов соотечественников
и многие другие.

 Поддержана инициа-

тива  по  сбору средств
для установки в Моск-
ве памятника российс-
ким воинам, павшим в
годы Первой мировой
войны.

Путем тайного голо-
сования проведены
выборы 3-х  представи-
телей от стран Европы
во Всемирный коорди-
национный совет. Пред-
седатель Координаци-
онного совета российс-
ких соотечественников
Болгарии Марина Да-
дикозян в шестой раз
избрана во Всемирный
Координационный со-
вет российских сооте-
чественников.

В Шумене клуб "Славяни" со своей вокаль-
ной группой "Рябинушка" приняли участие в
концерте, в котором 8 ансамблей и индиви-
дуальных исполнителей представили фольк-
лор различных этносов. Событие, прошедшее
под девизом "Традиция и слово", собрало мно-
гочисленную публику. Концерт открыла зам.
мэра по культуре Живка Тонева, после чего
на сцене выступили Армянский танцевальный
авсамбль и русская вокальная группа "Ряби-
нушка", цыганский ансамбль танца "Евролил-
ските пантери". Болгарский фольклор был
представлен выступлением бабушек из груп-
пы автентичного фольклора при НЧ им. Асена
Златарова - Дивдядово и детским танце-
вальным составом "Веселяче". В концерте
участвовали танцовальный состав "Экспрес
денс крю" и будущие звезды Эстрадной сту-
дии "Стани звезда", - сообщает сайт dnes.bg

Молодые люди от 18
до 25 лет приехали со
всего мира - от Авст-
ралии до Эквадора, от
Азербайджана до Эсто-
нии, - те, кто считает
себя русскими по духу,
по культуре. Они при-
везли доклады о сво-
ем видении роли спор-
та, его проблемах в
современном мире и в
отдельно взятых стра-
нах. Перед участника-
ми выступили знаме-
нитые спортсменки-де-
путаты Светлана Журо-
ва и Ирина Роднина,
представители рос-
сийского МИД (органи-
зовавшего этот Форум)
и других министерств,
спортивных организа-
ций.

Но цель форума зак-
лючается не только в
обмене мнениями на

"Î ñïîðò, òû - ìèð!" ñîáðàë ìîëîäåæü
Более ста наших соотечественников из 49 государств
собрались в Москве на Международный молодежный форум

спортивные темы. Ско-
ро, уже в июле, состо-
ится Универсиада в Ка-
зани, которая грозит
затмить своими масш-
табами Олимпиаду-2012
в Лондоне. Да и Олим-
пиада в Сочи все бли-
же и ближе. Делегаты
узнали о том, как Рос-
сия готовится провес-
ти эти важнейшие
спортивные мероприя-
тия, что сделано и бу-

дет сделано
непосредст-
венно от тех,
кто этими
вопросами
занимается.
Потом, в
своих стра-
нах, наши
соотечест-
венники не
только смо-
гут поделить-

ся впечатлениями от
увиденного и услышан-
ного, но и более ясно
представлять себе, что
в действительности у
нас происходит в об-
ласти спорта.

Как подчеркнула в
своем выступлении
Ирина Роднина, "Спорт
- это универсальный
язык общения. А для
собравшихся в зале та-
ким языком стал еще и

русский. Как отмечали
многие выступавшие,
на русскую диаспору
за рубежом Россия
рассчитывает в процес-
се выстраивания мос-
тов дружбы с другими
странами. Сам же Фо-
рум, по замыслу орга-
низаторов, также приз-
ван помочь самим со-
отечественникам по-
лучше ощутить себя
частью "русского мира"
и наладить общение
между собой, разви-
вать свое сообщество,
горизонтальные связи в
нем. Инициативы тако-
го сообщества пообе-
щал поддержать, со
своей стороны, замес-
титель главы МИД Гри-
горий Карасин, куриру-
ющий, в том числе, ра-
боту с соотечественни-
ками за рубежом.
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Наталия Ерменкова

Знаете, дорогие читатели, я
сначала представлю вам эту
юную леди из далекого, но
все-таки такого нам близко-
го Азербайджана по всей
форме: Нуралиева Парвин
Алемдар гызы. Познакоми-
лись мы все на том же Фо-
руме русскоязычных писате-
лей зарубежья, в Переделки-
но, под Москвой, в холодном
декабре 2012 года. Причем -
в последний вечер, на за-
крытии Форума: сели рядом
в первом ряду и начали об-
щение с нескольких совпав-
ших по оценке отзывов о соб-
ытии, на котором присутство-
вали. Потом вместе весело
посмеялись над роскошным
стихотворением Рифата Гуме-
рова (на тему картин Марка
Шагала), о котором я уже
имела удовольствие расска-
зать в нашей газете. Так вот:
слово за слово (я бы, честно

Çâåçäî÷êà, êîòîðàÿ ñîãðåâàåò äóøó...
говоря, написала Слово за
Слово - имея ввиду наше от-
ношение к Форуму, собрав-
шему всех нас) - и мы уже
сидели рядом за богатым,
чисто по-русски очень хлебо-
сольным, столом. Оценили
искусство местных поваров,
посмотрели интересную кон-
цертную программу: какие же
молодцы организаторы! Мы
будто окунулись опять в род-
ное, российское искусство -
во всем его "советском" раз-
нообразии республик, немно-
го поболтали под громкую
музыку, потанцевали с обя-
зательными цыганами (как же
зажигает их пение и танцы!)
и - поняли, что страшно ус-
тали: три дня работы (хоть и
творческой) - с ранним по-
дъемом, с учетом двухчасо-
вой разницы во времени, и
с поздним отходом ко сну (с

учетом наших творческих
привычек)... Дружненько
встали и пошли. Думали, что
каждая - к себе в номер. Но
захотелось традиционного
"чайку на ночь". Так и получи-
лось, что разошлись, утомлен-
ные этим бесконечным вече-
ром, но вдохновленные друг
другом около трех часов но-
чи... Я, кстати, так уже и не
ложилась: вставать в пять ут-
ра, чтобы вовремя доехать до
Шереметьево. Но я ничуть не
жалею!

Теперь я открою вам тай-
ну: имя "Парвин" переводит-
ся  на русский очень краси-
во, романтично: Звезда. Я
сходу стала называть свою
новую подругу Стелла. Но по-
том почувствовала, что Стел-
ла - это слишком пафосно и
строго. Она же - очень неж-
ная, но в то же время - яр-

кая, но не обжигающая сво-
им светом, а согревающая...
Звездочка! Вот так я теперь
и обращаюсь к ней, отвечая
на ее электронные письма -
иногда частые, потом - с пе-
рерывами, но всегда - будто
мы просто продолжаем раз-
говор в Переделкино...

Справка: Нуралиева Пар-
вин Алемдар гызы. Родилась
в 1984-ом году в Баку. Закон-
чила филологический факуль-
тет Азербайджанского Госу-
дарственного Педагогическо-
го Университета (АГПУ) и ма-
гистратуру по специальности
"Азербайджанская литерату-
ра"  (диплом -  с отличием!).
Член Союза Писателей Азер-
байджана. В 2011 г. Минис-
терство Молодёжи и Спорта
АР удостоило ее "Премии
Молодёжи". Дипломант "Шко-
лы Молодых Литераторов"

Министерства Культуры и Ту-
ризма.  В 2011 г. принимала
участие в  Первом Междуна-
родном Семинаре Молодых
Писателей в  Москве. Ее рас-
сказ  включен в альманах,
посвященный результатам се-
минара. Пишет прозу. В прес-
се печатаются ее рассказы,
эссе, публицистические ста-
тьи. В 2012 г. вышла первая
книга повестей и рассказов
"Будет снег". Преподает на ка-
федре "Азербайджанской ли-
тературы" АГПУ.

Мне хотелось бы предста-
вить нашим читателям один
небольшой по объему, но
очень глубокий по своей сущ-
ности и отношению  к  об-
щечеловеческим ценностям
рассказ молодой писатель-
ницы. Вы, дорогие читатели,
прочитав его, поймете, поче-
му я остановила свой выбор
именно на нем... От души -
приятного чтения!

Продолжение на стр. 10

Марина Шуманова

16 апреля в Самоко-
ве было оживленно.
Наш город встречал по-
четного гостя - перво-
го болгарского космо-
навта Георгия Иванова,
у которого  была насы-
щенная программа в
течение всего дня. Сна-
чала генерала-лейте-
нанта ждали в профес-
сиональной техничес-
кой гимназии им. Н.
Вапцарова. Здесь сос-
тоялось торжественное
открытие компьютерно-
го класса. Главное в
этом то, что компью-
теры собраны самими
учащимися, а класс
назван именем Юрия
Гагарина -первого кос-
монавта планеты. Ребя-
та испытывали радость
и волнение от встречи
с космонавтом. Было
много вопросов, фотог-
рафий на память, автог-
рафов.

Вторым местом оста-
новки звездного героя
был Русский клуб - Са-
моков, где делегацию
встретили хлебом-со-
лью. Спаска Шехтова
рассказала гостям об
истории клуба, его це-
лях и задачах. Георгий
Иванов в свою очередь
рассказывал о своем

Тамара Полякова

Во "Всемирный День
авиации и космонавти-
ки" в Санаторно-оздоро-
вительном комплексе
"Камчия" состоялась
встреча ребят из детс-
кого оздоровительного
лагеря "Радуга", предс-
тавителей соотечествен-
ников Сдружения "Рос-
сияне 21 век", организа-
ции "Жители блокадно-
го Ленинграда", болгар-
ских детей школы име-
ни А. С. Пушкина - при-
ехавших на праздник из

Íåçàáûâàåìàÿ âñòðå÷à â Ãàãàðèíñêîì Öåíòðå â Êàì÷èè
города Варна, с полков-
ником военно-воз-
душных сил Республики
Болгария, космонавтом
дублирующей команды
космического корабля
"Союз ТМ5" (экспедици-
онное посещение) Кра-
симиром Стояновым и
сотрудником Российско-
го центра подготовки
космонавтов Георгием
Федоровичем Рома-
новым, которые подели-
лись с присутствующи-
ми своими воспомина-
ниями. Красимир Стоя-
нов рассказал о работе

в России в центре под-
готовки космонавтов.
Дети задавали интере-
сующие их вопросы. Бе-

седа проходила в кон-
ференц-зале Учебно-вос-
питательного центра
имени Ю.А.Гагарина.

Затем прошла торжес-
твенная линейка и
выступления детей. Бол-
гарский космонавт Кра-
симир Стоянов и замес-
титель начальника дет-
ского оздоровительного
лагеря по воспитатель-
ной работе Сергевич
Игорь Петрович поздра-
вили с праздником ре-
бят лагеря и гостей.
Представители Сдруже-
ния "Россияне 21 век" из
г. Варна во главе с пред-
седателем Наталией Ко-
лишевой организовали
детскую выставку рисун-

ков учеников болгарс-
кой школы имени А.С.
Пушкина, посвященную
"Дню авиации и космо-
навтики". После торжес-
твенной линейки дети и
гости посетили планета-
рий Космического цент-
ра. Торжественное соб-
рание состоялось и в са-
натории для русских ве-
теранов "Лонгоз" Сана-
торно-оздоровительного
комплекса "Камчия", на
котором также присутс-
твовали Красимир Сто-
янов и Георгий Федоро-
вич Романов.

Â Ñàìîêîâå âñåì õîòåëîñü óâèäåòüñÿ
ñ ïåðâûì êîñìîíàâòîì Áîëãàðèè

полете с Николаем Ру-
кавишниковым. 10 ап-
реля 1979 года - памят-
ная дата в истории Бол-
гарии. На космическом
корабле "Союз-33" -  ко-
мандир Н. Рукавишни-
ков и первый болгарс-
кий космонавт Георгий
Иванов осуществили
космический полет.
Иванов вспоминает:
"Рукавишников реально
открыл Болгарии двери
в Космос. Он всегда

стремился к неизвест-
ному. Во время моей
подготовки в Звездном
городке, Рукавишников
делился со мной сво-
им опытом первых двух
полетов." В русском
клубе есть традиции.
Каждый гость к концу
встречи пишет свои по-
желания и отзывы в
гостевой книге. Звезд-
ный герой, оставив за-
пись в книге, поблаго-
дарил членов клуба за

чудесный прием и по-
даренные ему суве-
ниры.

Не мог первый бол-
гарский космонавт не
побывать и в мэрии.
Владимир Георгиев, мэр
Самокова, ознакомил
гостей с историей горо-
да, с его настоящим и
планами на будущее.

Но самая волнующая
встреча с космонавтом
состоялась в читаль-
ном зале городской
библиотеки им. Паисия
Хилендарского. Столь-
ко народа не было ни
на одном мероприятии.
Не все желающие ус-
пели попасть в зал, но
дверь была открыта и
слушали стоя. Таня
Иванова, профессор
из БАН, представила
презентацию о косми-
ческих разработках. В
1969 году разработан
первый болгарский
космический прибор,
предназначенный для
исследования ионос-
феры. Профессор Ива-
нова с гордостью по-
делилась с присутству-
ющими, что Болгария
стала третьей в мире
страной, которая раз-
работала еду для кос-
монавтов, после Совет-
ского Союза и США.

Ко Дню космонавти-

В Самоковском Русском клубе: Г. Иванов, супруга
и Таня Иванова - проф. из БАН

ки уже несколько лет
среди учащихся школ,
гимназий и техникумов
проводятся различные
конкурсы, викторины,
презентации, посвя-
щенные космической
теме. Комиссии пред-
варительно выявляют
победителей. В этом го-
ду всем ребятам, заняв-
шим призовые места,
повезло, потому что
награды им вручал сам
Георгий Иванов - леген-

да болгарской космо-
навтики.

Звездный герой ос-
тался восхищен сердеч-
ными приемами, где он
побывал среди гостеп-
риимных самоковцев и
выразил благодарность
Русскому клубу - Само-
ков и Ивану Арнаутско-
му, по чьей инициати-
ве и состоялась встре-
ча Георгия Иванова с
общественностью горо-
да Самокова.

 Г. Иванов и Г. Велев (директор технической гим-
назии им Н. Вапцарова)

 На приеме у мэра
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Сейм Латвии отменил
срочный статус зако-
нопроекта о полном
запрете советской и
нацистской символики.
Как сообщает DELFI,
это означает, что доку-
мент не успеют принять
до 9 мая.

Как отмечается, рас-
смотреть законопроект
в обычном порядке, а
не в срочном, предло-
жили представители
входящей в прявящую
коалицию "Партии ре-
форм". Депутаты отме-
тили, что текст доку-
мента является слиш-
ком неясным и расп-
лывчатым, и его форму-
лировки требуют дора-
боток, а сам законо-
проект не содержит
оценки на предмет со-
ответствия Европейс-

За

Ëàòâèéñêèå äåïóòàòû ðåøèëè íå
çàïðåùàòü ôëàãè ÑÑÑÐ ê Äíþ Ïîáåäû

В Молдавии предло-
жили прекратить офи-
циальное празднова-
ние Дня Победы 9 мая.
С таким предложением,
как передает агентство
Omega, выступили де-
путаты от правящей Ли-
беральной партии.

Согласно их инициа-
тиве, которая объясня-
ется "европейскими ус-
тремлениями Мол-
довы", окончание Вто-
рой мировой войны
следует отмечать 8 мая
(годовщину капитуля-
ции нацистской Герма-
нии, которая отмечает-
ся как День Победы в
европейских странах). А
9 мая предлагается
праздновать День Ев-
ропы (годовщину декла-
рации Роберта Шумана,
которая привела к соз-

кой конвенции о защи-
те основных свобод и
прав человека.

Законопроект, ужес-
точающий запрет на
использование советс-
кой и нацистской сим-
волики, был внесен в
Сейм в начале апреля
депутатом от входящей

в правящую коалицию
партии "Единство".
Срочный статус доку-
мента, который изна-
чально был ему прис-
воен, предполагал его
рассмотрение в двух, а
не в трех чтениях.
Представители партии
латышских националис-

тов, в частности, выра-
жали надежду, что до
9 мая закон уже всту-
пит в силу.

В настоящее время
законодательство Лат-
вии запрещает исполь-
зовать советскую и на-
цистскую символику на
публичных мероприяти-
ях, однако пока этот
запрет не распростра-
няется на акции, приу-
роченные к памятным
датам, таким, как 9 мая.

Авторы нового зако-
нопроекта ранее под-
черкивали, что запрет
касается только плака-
тов, гербов и флагов с
символикой. По их сло-
вам, публичное ноше-
ние орденов ветерана-
ми Второй Мировой
войны преследоваться
не будет.

Против

Â Ìîëäàâèè ïðåäëîæèëè îòìåíèòü Äåíü ïîáåäû 9 ìàÿ

данию Европейского
объединения угля и ста-
ли, предшествовавшего
Европейскому Союзу).

Реакция других пра-
вящих партий на это

предложение пока не-
известна.

Ранее представители
Либеральной партии,
как отмечает Omega, за-
являли, что расценива-

ют 9 мая как годовщину
"оккупации Молдовы со-
ветскими войсками".

Moldnews полагает,
что нынешняя инициа-
тива либералов может
стать их условием для
поддержки нового пра-
вительства. В Молда-
вии, напомним, продол-
жается политический
кризис, связанный с
конфликтом внутри
правящей коалиции.
После отставки прави-
тельства, произошед-
шей в начале марта,
бывшие участники пра-
вящего альянса пытают-
ся договориться зано-
во. Голоса депутатов от
Либеральной партии
при этом, скорее все-
го, будут необходимы
для утверждения ново-
го кабинета министров.

Íàçàðáàåâ ïðåäëîæèë áèòü
ïàëêàìè çà áðîøåííûé ìóñîð

Президент Казахстана
Нурсултан Назарбаев
поручил акимату (адми-
нистрации) Астаны
ужесточить наказание
за мелкие правонару-
шения, сообщает Tengri-
news.kz.

В частности, главу го-
сударства возмутило
большое количество му-
сора на улицах города.
Президент подчеркнул, что ни красивые зда-
ния, ни музеи "не повысят культуру жителей,
пока все они не будут стремиться к порядку и
чистоте". В качестве примера того, как можно
бороться с нарушителями, глава государства
привел Сингапур, где применяются телесные на-
казания.

"Бросают мусор мимо урны! За это в Синга-
пуре определяется 50 палок по "мягкому месту"
и 500 долларов штраф. Надо так воспитывать!
Другого выхода нет", - подчеркнул Назарбаев.

Масштабная кампания за чистоту улиц раз-
вернулась в Казахстане еще в прошлом году.
Минувшей весной глава республики предложил
арестовывать граждан за мелкие правонаруше-
ния, в частности за выброшенный мимо урны
мусор. Тогда же началось активное внедрение
президентской инициативы. За месяц в разных
городах республики были арестованы более 300
человек, а общая сумма собранных штрафов за
такого рода нарушения достигла нескольких де-
сятков тысяч долларов.

Данная кампания действует до сих пор, впро-
чем, в более скромных масштабах. Так, по ито-
гам спецрейда, проводившегося в Астане с 12
по 15 апреля, за выброшенный в неположен-
ном месте мусор были арестованы три челове-
ка. 22 апреля административный суд Павлода-
ра арестовал на пять суток мужчину за то, что
тот сбрасывал мусор с балкона своей квартиры
на прохожих.

Êàçàõñòàí ïîäòâåðäèë àðåñò
ñâîèõ ñòóäåíòîâ â ÑØÀ

МИД Казахстана подтвердил, что двое казах-
станских студентов были задержаны в США в
рамках расследования недавнего теракта, со-
общает Tengrinews. По информации ведомства,
молодые люди взяты под стражу за нарушение
визового режима.

Ранее американские СМИ сообщили, что двое
19-летних граждан, выходцев из Казахстана, за-
держаны в Нью-Бедфорде (штат Массачусетс).
Утверждалось, что предположительно они яв-
ляются знакомыми подозреваемых в теракте.

Пресса называла их имена - "Diaz" и "Azmat".
Отмечалось при этом, что один из них (Diaz)
ездил на машине с надписью "TERRORISTA #1".

В МИДе в связи с этим заявили, что казахс-
танский консул находится в Бостоне и поддер-
живает связь с задержанными. Жалоб на обра-
щение со стороны правоохранительных орга-
нов США у них нет. В министерстве добавили,
что готовы к сотрудничеству с американскими
властями по данному вопросу.

Комментируя ранее появившиеся в СМИ слухи
о том, что подозреваемые в теракте (братья Цар-
наевы) в прошлом проживали в Казахстане, МИД
заявил, что "фактических доказательств" этого не
обнаружено. Теракт, в связи с которым проводит-
ся расследование, произошел 15 апреля, во вре-
мя Бостонского марафона. В результате три че-
ловека погибли, около 180 были ранены. В совер-
шении этого преступления заподозрили братьев-
иммигрантов Тамерлана и Джохара Царнаевых.
Первый был убит в перестрелке с полицией. Вто-
рой позднее задержан в пригороде Бостона, он
оказал сопротивление и был ранен. Задержанный
уже начал давать показания.

Таджикская оппозиция
отреагировала на недав-
нее заявление лидера
ЛДПР Владимира Жири-
новского, предсказав-
шего, что президент Та-
джикистана Эмомали
Рахмон будет повешен.
С комментарием, как пе-
редает "Азия-Плюс",
выступил лидер Партии
исламского возрожде-
ния Таджикистана (круп-
нейшей оппозиционной
партии республики) Му-
хиддин Кабири.

По словам Кабири,
несмотря на разногласия
с президентом, он счи-
тает слова Жириновско-
го оскорбительными и
недопустимыми. "Я сей-
час не говорю о внутрен-
ней политике таджикско-
го президента. Это мой
спор с ним. Но Эмома-
ли Рахмон - президент

Òàäæèêñêîãî ïðåçèäåíòà çàùèòèëè îò
ìðà÷íîãî ïðîðî÷åñòâà Æèðèíîâñêîãî

Таджикистана, а также и
мой президент... Мы все
еще верим в него, и это
оскорбление в адрес гла-
вы таджикского государ-
ства, с чьей стороны бы
оно не звучало, мы не
принимаем и осуждаем",
- заявил оппозиционер.
Он добавил, что на
высказывания Жиринов-
ского должны отреагиро-
вать официальные ве-
домства Таджикистана (в
частности, МИД).

Слова лидера ЛДПР,
вызвавшие критику в Та-

джикистане, прозвучали
в эфире телеканала
"Россия-1", в программе
"Поединок с Владими-
ром Соловьевым", пос-
вященной теме мигран-
тов и введения визово-
го режима со странами
ближнего зарубежья.

Жириновский, обра-
щаясь к оппоненту Вик-
тору Анпилову, заявил,
что "ваши друзья, та-
джикские коммунисты
(судя по контексту, мож-
но предположить, что
имелось в виду руковод-

ство Таджикистана -
прим. Ленты.Ру) взвин-
чивают цены на нашу ба-
зу в Таджикистане, вот
мы им и говорим, что не
будем вам больше пла-
тить и прекращаем при-
нятие ваших рабочих к
нам на работу". "Тогда
что сделает Рахмон, гла-
ва республики?, - про-
должил он. - Он же прек-
расно понимает, что ему
конец. Ибо афганские
исламисты затопчут Та-
джикистан. А его, как На-
джибуллу, повесят в цен-
тре города Душанбе".

Недавно, напомним,
резонанс вызвали
высказывания Жиринов-
ского в отношении дру-
гой среднеазиатской
республики - Киргизии
(он предложил забрать
у Киргизии озеро Ис-
сык-Куль за долги).
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Äëÿ Ñàìèðà
Нуралиева Парвин

Алемдар гызы

По голосу я почувствовала,
что настроение у него неваж-
ное. Он позвонил и пригла-
сил меня на обед в кафе ря-
дом с моей работой. Быстры-
ми шагами я вышла из зда-
ния. От холода у меня замер-
зли уши, голова... Я вбежала
в кафе. Он сидел за столом в
углу и курил сигарету. Увидев
его, я почувствовала, что-то
теплое, родное. Он встал и
подошел ко мне. Мы обнялись
так, словно не виделись тыся-
чу лет. Я поцеловала его в ще-
ку. Мы немного поговорили,
и я напрямую задала свой
вопрос:

- Что с тобой?
- Ничего. Все в порядке.

Немного простудился.
- Это я поняла. У тебя голос

какой-то странный. Что-то слу-
чилось?

- Да ничего вроде...
- Я тебя хорошо знаю!
В ответ на мои слова он

засмеялся. Но в его смехе я
почувствовала какое-то бес-
покойство. Мне захотелось
быстрее узнать причину. Его
седые волосы почему-то отв-
лекли мое внимание.

- У тебя стало больше се-
дых волос.

- Старею!
Он с такой грустью произ-

нес эти слова, что мне стало
очень жаль его. Я попыталась
улыбнуться.

- Какая старость? Это у нас
наследственное. Наш дед еще
в детстве поседел. У тебя все
хорошо? Как дети? Дома все
в порядке? - я начала осы-
пать его разными вопроса-
ми...

- Дома все в порядке. И с
детьми все хорошо. Просто я
немного устал. И эта пошлая
атмосфера утомила меня. По-
нимаешь? Я хочу отдохнуть.
От всех, от всего...

В это время к нам подошел
официант. Не меняя тона и не
посмотрев в сторону офици-
анта, Самир сделал заказ:
"Как всегда". Официант кив-
нул и ушел.

Он опять зажег сигарету и
продолжил:

- Я не могу ничего скрыть
от тебя. Мне нужен твой со-
вет. Я хочу кое -что сделать,
но не знаю как об этом ска-
зать домашним!

Я заметила, как дрожали
его пальцы при этих словах.
И это заставило меня завол-
новаться. Он ко всему всегда
относился легко и иронично.
А что с ним случилось сей-
час? У меня не хватило тер-
пения:

- Самир, скажи ради Бога,
что с тобой! Я сейчас умру
от нетерпения. Что случилось?

- Я уезжаю... за границу. Ра-
ботать. Хочу заключить пяти-
летний контракт с одной инос-
транной компанией.

- Куда уезжаешь? Что это
за работа?

- Это строительная компа-
ния. Я поеду в любую из ев-
ропейских стран, в которую
она пошлет меня.

- А кем ты будешь там рабо-
тать? Ты справишься?

-  А почему нет?! Ты пом-
нишь того русского строите-
ля Колю, который строил
сад?.. Я столько работал под
его началом... - при этих сло-
вах меня как будто обдали ки-
пятком. Сложно найти слова,
чтобы описать мое негодова-

ние. Если бы мы не были в
кафе, я бы, наверное, закри-
чала. Но, вспомнив правила
этикета, на тон убавила голос:

- Ты с ума сошел? Ты де-
вять лет учился для того, что-
бы перемешивать грязь за
границей? Разве нет другой
работы?

- Ладно... Не буду переме-
шивать грязь... Буду таскать
камни...

- Как  смешно!!! Ты очень
остроумен! Идеально ответил
на мой вопрос... Ты и вправ-
ду с ума сошел... Куда ты
едешь, оставив здесь семью,
детей, родителей?

- Что такое пять лет? Они
быстро пролетят. Поработаю
за границей, подкоплю денег.
Улучшу свое материальное по-
ложение. Да и немного отда-
люсь от всей этой обстанов-
ки. Дети поживут пока у на-
ших родителей. Мое решение
непоколебимо. Так что даже
не пытайся меня переубедить.
Ты лучше скажи, как мне объ-
яснить это домашним? Не хо-
чу никого тревожить. Но я ус-
тал. Я хочу уехать отсюда.
Сколько можно терпеть глу-
пых, низких людей? А зарпла-
та копейки... Вот ты говоришь,
я девять лет учился. Ну и что?
А кто это ценит?

...Я не могла найти ответы
на его вопросы, но в любом
случае я должна была заста-
вить его передумать. Пока
официант раскладывал на сто-
ле наш заказ, я думала над
тем, что ему скажу. Выпив гло-
ток ананасового сока, я на-
чала свой монолог:

- Самир, жизнь везде оди-
наковая. Это кажется, что ес-
ли уедешь за границу, у тебя
все наладится. Нет, брат...
Честное слово. Это не так. Ес-
ли за границей и вправду все
так идеально, тогда почему же
люди там чаще нас обраща-
ются к психиатру? Почему там
больше разводов, убийств и
случаев самоубийства? Зна-
чит, у них все намного хуже,
чем у нас... - Я и сама пони-
мала, что мои слова - пол-
ный бред. Статистика была тут
не к месту. Просто я не мог-
ла найти других слов. Кажет-
ся, и он заметил, что его всег-
да болтливая сестра сейчас
не может найти нужные сло-
ва. Он ласково посмотрел на
меня:

- Ладно, сестренка. Ешь.
Приятного аппетита. Ты скоро
должна вернуться на работу.
Я думаю только о том, как со-
общить всем о своем реше-
нии. Дети будут скучать. Да и
родители будут против. Но ес-
ли ты поддержишь меня, мы
как-нибудь уговорим их.

Я косо посмотрела на него:
- Ты ставишь меня в нелов-

кое положение... Что тебе ска-

зать? Ты упрямый... Не пере-
думаешь...

Я заметила, как плохо по-
действовали на него мои сло-
ва. Я не могла придумать те-
му, чтобы снять создавшееся
напряжение. Сняв очки, я на-
чала протирать глаза... Я дол-
жна была что-то сказать. С
напускным кокетством я спро-
сила у него:

- Почему ты не хвалишь мой
последний рассказ? Все чи-
тают, поздравляют меня. А мой
родной брат даже не прочи-
тал...

- По-твоему мне сейчас до
чтения рассказов?

- Конечно. Именно сейчас
пришло время читать. Ты ус-
покоишься и выкинешь из го-
ловы лишние мысли.

- А ты все никак не выки-
нешь из головы эти романти-
ческие бредни. Скоро ска-
жешь, что литература может
заменить человеку хлеб...

- А ты все иронизируешь. Ли-
тература останавливает вой-
ны. Разве не литература объ-
единяет людей? Разве не ты
вызубривал стихи и посылал
их "смс"-ками своей любимой,
чтобы завоевать ее. Разве те-
бе в этом не помогла литера-
тура?..

- Упаси Боже кого-нибудь
при тебе делать скрытные де-
ла. Не память у тебя, а ком-
пьютер... Теперь ты хочешь
сказать, что какой-нибудь рас-
сказ может вывести меня из
этого состояния? - он рассме-
ялся.

- Конечно. Если произведе-
ние придется кстати, ты забу-
дешь обо всех своих пробле-
мах. Что, не веришь? Все за-
висит от того, кто написал это
произведение и как оно на-
писано...

- Ооу... Вы затронули мис-
тические вопросы... -  сказал
он... Потом о чем-то подумал,
его голос стал суровее: - Мы
с тобой думаем о разных ве-
щах. Хватит летать в обла-
ках... Спустись на землю.

Я поняла, что он сердится.
Но что-то внутри подсказыва-
ло мне, что я на правильном
пути. Я думала о том, что эти-
ми разговорами я могу зас-
тавить его передумать. Как
школьник, нашедший решение
трудной задачи, я радостно
сказала:

- Давай заключим сделку. К
твоему юбилею я напишу та-
кой рассказ, после прочтения
которого ты поймешь, что не
пять лет, а даже пять дней не
сможешь прожить вдали от-
сюда. И никуда не уедешь.

- Правда? Ну что тебе ска-
зать? Напиши... Но что-то мне
не верится в это. Разве твой
рассказ увеличит количество
моих денег или исправит си-
туацию в обществе?

Вдруг я вспомнила о вре-
мени. Нужно было возвра-
щаться на работу. Не хотелось
прощаться на этих пессимис-
тических нотах. Я решила по-
шутить:

- Мне нужно бежать на ра-
боту. А еда осталась нетрону-
той. Вот всегда ты так... Да-
же не дал поесть... Специаль-
но отвлек меня, чтобы потом
самому все съесть...

- Ну, уж прям без твоей ди-
етической, безвкусной еды
мне не обойтись.

- Помнишь, как в детстве ты
отнимал у меня шоколадки? -
засмеялась я. Потом встала,
надела пальто. Он тоже встал.
Я потрепала  его по голове,
поцеловала в щеку. - Я
серьезно, жди моего расска-
за. Посмотришь, что напишет
твоя сестренка... - сказала я
и быстро вышла из кафе.

Чувствуя дыхание марта, я
становилась мрачнее. Иногда
сама себя ругала: "Это тебе
не на словах выпендривать-
ся. Ой, так напишу, сяк напи-
шу. И что же в результате?
Прошла целая неделя с мо-
мента встречи в кафе, а ты
даже ни одной строчки еще
не написала..."

Я не могла писать. Любое
событие из его жизни можно
было сделать сюжетом рас-
сказа. Но такие темы не зас-
тавили бы его передумать.
Нужно было придумать что-то
такое, что заставило бы его
понять прелесть здешней жиз-
ни... Дни шли, я все больше
злилась на себя.

В конце недели планирова-
ли поехать в сад. Может, по-
говорить с родителями - ду-
мала я. С утра мы все были в
саду. Самир должен был прид-
ти к вечеру.

Я смотрела по телевизору
передачу, посвященную мое-
му любимому писателю. Из
кухни послышался голос ма-
тери: "Ты и так забила весь
свой компьютер видео и
статьями о них... Разве есть
что-то, чего ты о них не зна-
ешь? Иди, садись, посиди с
нами..."

Я пошла на кухню. Там ма-
ма месила тесто. Ее волосы
запачкались в муке. Увидев
их, я вспомнила поседевшие
волосы Самира...

- Я хочу написать рассказ к
юбилею брата. Подскажи мне
тему.

Мама отреагировала очень
неожиданно для меня: она
словно только и ждала моего
вопроса и тему для рассказа
уже давным-давно придумала:

- Не знаю. Напиши о взаи-
моотношениях брата и сест-
ры. Ведь тебя он вырастил.
Мы работали. Ты целыми дня-
ми оставалась с ним. Когда
мы хотели наказать тебя за
непослушание, он умолял не
трогать тебя. А когда тебя
спрашивали, кого ты больше
любишь маму или папу, ты
всегда отвечала - брата...

Вдруг мама что-то вспомни-
ла, задумалась:

- Помнишь, когда заболел
твой отец, он за четыре дня
похудел на несколько килог-
раммов. Сутками не спал.

Говоря это, мама начала
тоскливо месить тесто. Это
был намек. Мне не следова-
ло углубляться в тему. Я выш-
ла из кухни. Подошла к отцу
и начала болтать со своим
любимым собеседником о
разных мелочах. Задала ему
тот же вопрос, что и маме:

- Я хочу написать рассказ
для Самира. У тебя есть ка-
кая-нибудь идея? О чем мне
написать?

- Ты можешь о многом на-
писать... Напиши о вашем дет-
стве. Помнишь, когда он пос-
тупил в институт, даже не об-
радовался потому, что ты тог-
да провалила экзамены...
Напиши что- нибудь на эту те-
му...

Серьезный, но в то же вре-
мя простой тон, с которым
отец говорил о столь глубо-
ких, философских вопросах,
обрадовал меня.

- Спасибо за идею. Но это
трудная тема, - сказала я и
вышла из комнаты.

...Нет... Мне нужно было при-
думать что-то более действен-
ное. Да к тому же, он и сам
помнит все эти случаи. Он ни-
чего не почерпнет из прочи-
танного. Я никак не могла ска-
зать родителям о его решении
уехать... Единственной моей
надеждой был рассказ...

Я вышла во двор и начала

расхаживать под тутовым де-
ревом. Вытащив из кармана
мобильный телефон, я нача-
ла перечитывать старые со-
общения, заметки, примеча-
ния. Может, они подкинут мне
какую-нибудь идею...

Голова плохо работала.
Вдруг открылась входная
дверь, и из нее вышел сын
Самира...

- Иди домой, простудишься.
- Вини!
- Я не Вини... Я твоя тетя.
- Тетя, можно к тебе?
Я знала, что если скажу нет,

он заплачет:
- Ладно, иди. Только снача-

ла оденься потеплей.
Не прошло и двух минут, он

уже был рядом со мной.
- Вини...
- Я же сказала тебе, зови

меня тетей.
- Тетя...
- Да, милый. Ты мой родной,

что тебе?
- Ты плачешь?
От этого вопроса мне и

вправду захотелось плакать.
Как пятилетний ребенок смог
проникнуться моим настрое-
нием?!

Я взяла его за руку и отве-
ла на скамейку. Села. Он сел
ко мне на колени. Я гладила
его по голове. Он начал иг-
рать с моими волосами, се-
режками.

- Что с тобой, тетя?
- Кто ты мне?
- Я твое сердечко... Что с

тобой, тетя? - Словно передо
мной был не пятилетний ре-
бенок, а взрослый человек,
который мог помочь мне ре-
шить все мои проблемы: и
рассказ написать, и испра-
вить положение Самира, и да-
же улучшить обстановку. Не
знаю почему, но мне вдруг за-
хотелось поговорить по душам
с этим пятилетним ангелоч-
ком:

- Малыш, твой папа хочет
уехать далеко-далеко. Поэто-
му мне грустно.

- Почему? - глаза его на-
полнились слезами.

- Он едет, чтобы много ра-
ботать и накопить денег. А по-
том вернется и купит тебе иг-
рушки, машинки, - при этих
словах он вырвался из моих
рук и побежал в дом.

- Ой, Боже... Если он рас-
скажет родителям, то они сой-
дут с ума... - Я ругала себя:
нашла с кем откровенничать...
Вдруг он вышел из дома и
прибежал ко мне. Он говорил
мне что-то очень быстро, но
я не могла понять его.

- Что случилось, малыш?
- Тетя, отдай это папе, - ска-

зал он и положил мне на ла-
донь несколько монет: пятак,
гривенник, три и одну копей-
ку. Всего 19 копеек. Я была
так тронута, что вся дрожала
от его поступка.

- Откуда это  у тебя? - спро-
сила я.

- Бабушка дала. Отдай это
папе и скажи ему: тебе хва-
тит...

- Ладно, мой умница. Я от-
дам это твоему папе. А теперь
беги домой, здесь холодно...

 ....Я смотрела на 19 копе-
ек на своей ладони и не зна-
ла, как мне поступить. Я взя-
ла телефон и написала Сами-
ру сообщение: "Твой сын на-
копил для тебя 19 копеек. Те-
бе хватит. Это и есть твой рас-
сказ..."
P.S. Прости, мой умница, я

не смогла написать для тебя
рассказ. Ты еще очень ма-
ленький. Вот вырастешь, ког-
да тебе будет 30 лет, я напи-
шу тебе рассказ, и назовем
его "Для Самира".

Перевод Ляман Намазовой
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КОШЕЛЕК

- Фима! Вы слы-
шали новость!? Ра-
биновича ограбили!
Вынесли из квар-
тиры всё!

- Так он им всё и отдал!..
- Его раскалённым утюгом

пытали!
- Шо ви говорите! Так ему ещё

и за свет намотало?!

Кот Бегемот

В правительстве готовы
обсудить возможность ам-
нистии капитала, если бу-
дет такая инициатива, со-
общил первый вице-пре-
мьер Игорь Шувалов. Речь
идет о деньгах, скрытых
предпринимателями в оф-
шорах. Шувалов предупре-
дил, что относиться к этой
идее надо "аккуратно, что-
бы не было недовольных".
"Нельзя порождать ощуще-
ние несправедливости,
ведь есть те, кто все эти
годы честно платил нало-
ги", - подчеркнул он. И на-
помнил, что в России уже
однажды прошла, причем
неудачно, амнистия. Она
действовала в 2007 году, за-
кон об упрощенном поряд-
ке декларирования доходов
физическими лицами поз-
волял уплатить 13 процен-
тов от незадеклариро-
ванных доходов, полу-
ченных до 2006 г. "Мало де-
нег собрали", - сказал он.
Впрочем, меры по возвра-
щению в страну "беглого
капитала" он предложил
продумать банковскому со-
обществу. Председатель
правления Сбербанка Гер-
ман Греф сообщил, что сов-

Все, кто во время про-
хождения срочной военной
службы стал инвалидом,
будут иметь право на по-
лучение двух пенсий: тру-
довой по старости и по ин-
валидности. Законопроект
об этом внесен в Госдуму.
Пока военного инвалида
могут лишить права на
двойную пенсию - законо-
дательные нюансы это поз-
воляют. Во всем виноват
действующий закон о го-
сударственном пенсион-
ном обеспечении.

В нем содержатся две
формулировки причин во-
енной инвалидности. Пер-
вая - "инвалидность вслед-
ствие заболевания, полу-
ченного при исполнении
обязанностей военной
службы". И вторая - "инва-
лидность вследствие забо-
левания, полученного в пе-
риод прохождения воен-
ной службы". На первый
взгляд, никакой разницы.

Лишь 7% россиян
вовлечены в предпри-
нимательство. Ос-
тальные даже не рас-
сматривает для себя
такую возможность.
Неудивительно, что
Россия занимает од-
но из последних мест
в мире по числу лю-
дей, создающих но-
вые компании и руко-
водящих ими.

Такие цифры содер-
жатся в ежегодном
национальном отчете
"Глобальный монито-
ринг предпринима-
тельства. Россия

Грабители
в ы н е с л и
деньги и
ценности на
сумму 4 ми-
лиона руб-
лей из дома
28 - л е т н е й
предприни-
мательницы на территории "новой
Москвы". Ограбление произошло в де-
ревне Фоминское Первомайского посе-
ления. Потерпевшая рассказала, что не-
известные проникли в ее дом, располо-
женный на территории садового това-
рищества "Росинтер-1", средь бела дня.
Чтобы попасть внутрь, грабители отжа-
ли решетку на окне и разбили стекло-
пакет. Преступники похитили из котте-
джа деньги (примерно 1,8 млн. рублей)
и ювелирные изделия. Общая сумма
ущерба составила 4,281 млн. рублей.

Заемщики могут получить право не
платить штрафы за досрочный возв-
рат кредита микрофинансовым орга-
низациям. То же правило будет рабо-
тать, если потребитель захочет отказать-
ся от займа в течение трех дней. Про-
ект нового федерального закона был
внесен на рассмотрение в Госдуму. Он
был разработан, чтобы защитить отдель-
ные категории заемщиков, желающих
возвратить займ в течение трех дней
после заключения договора. По мнению
авторов законопроекта, штрафы за дос-
рочный возврат денег клиентом нару-
шают разумный баланс интересов зай-
модавцев и заемщиков. Ведь возвра-
щать долг с процентами потребителю
придется в любом случае, а значит "нет
никакого разумного обоснования права
займодавцев взимать в отдельных слу-
чаях штрафы.

Одна из крупнейших частных неф-
тяных компаний России снизила цены
на моторное топливо на своих авто-
заправочных станциях (АЗС) и нефте-
базах. Коммерсанты объясняют такую
щедрость падением мировых котировок
на нефть и нефтепродукты. Выясняется,
что бензин в России все-таки может де-
шеветь быстро. Остальные нефтяные ком-
пании России тоже начнут подтягивать-
ся вслед за такой конъюнктурой, пола-
гают эксперты. Пока они не предприни-
мают видимых действий, но их позицию

Äåíüãè - äîìîé!
В России могут объявить
амнистию "беглому" капиталу

местно с главой ВТБ они
уже наметили план.

Эксперты считают , что
без улучшения судебной
системы, прекращения не-
обоснованного давления
на бизнес может остаться
чисто символической ме-
рой. Но и при самом хо-
рошем раскладе привлечет
в страну около миллиарда
долларов. Для развития
экономики страны этих де-
нег явно недостаточно, го-
ворит профессор кафедры
фондового рынка "Высшей
школы экономики" Алек-
сандр Абрамов.

Между тем Игорь Шува-
лов дал понять, что на фо-
не "кипрской экспроприа-
ции", которая позволяет за-
думаться об исчезновении
в Европе понятия универ-
сального права собствен-
ности, российская банков-
ская система выглядит
выигрышно. Да и в целом
эта ситуация могла бы ус-
корить формирование в
Москве Международного
финансового центра. В пра-
вительстве, сказал Шува-
лов, уже обсуждалась те-
ма создания коммерческо-
го арбитражного суда. "Это

надо делать как можно
быстрее. Нам необходим
независимый судебный ор-
ган, такой, как в Лондоне",
- подчеркнул он.

Довольно резко отреаги-
ровал вице-премьер на
вопрос о причинах сниже-
ния роста экономики. На
2013 г. минэкономразвития
понизил прогноз с 3,6 до
2,4%. Кроме того, многие
эксперты заговорили о нас-
туплении в России рецес-
сии. "Никакой рецессии
нет, есть неудовлетворен-
ность текущими темпами
роста. При том, что для
обеспечения модернизации
нужно как минимум пять-
шесть процентов роста, от-
сутствие таких темпов, на-
верно, сродни рецессии", -
сказал Шувалов. Он счи-
тает, что первый квартал не
показателен. И надо дож-
даться середины года.
"Главное - не скатиться в
искусственное стимулиро-
вание экономики фискаль-
ными мерами, что опасно
и ошибочно", - сказал Шу-
валов. Он также подчерк-
нул, что борьба с инфляци-
ей, бюджетная дисциплина
остается приоритетом пра-
вительства. "Если вдруг
встанет вопрос, что нужно
увеличить инфляцию ради
экономического роста, то
мы категорически против",
- сказал он. Вместе с тем
он признал, что на "край-
ний случай" в правительст-
ве есть ответные меры.

Èíâàëèäàì äàäóò äâå ïåíñèè

Но в первом случае чело-
век, достигший пенсионно-
го возраста, имеет право
получать две пенсии - по
старости и по инвалиднос-

ти, а во втором - только
по старости.

Депутаты решили устра-
нить несправедливость и
предложили заменить две

формулировки одной. Это
позволит военным инвали-
дам получать "двойную
пенсию", при этом усред-
ненный размер пенсии по
инвалидности составит
8762 рубля. Отметим, что
к противоправным дейст-
виям относятся побеги в
"самоволку", нахождение в
нетрезвом виде и т.п. При-
чину увечья устанавлива-
ет военно-врачебная ко-
миссия на основании
справки, выданной коман-
диром воинской части.

Депутаты считают, что
законодательные поправки
повысят престиж военной
службы и укрепят автори-
тет Вооруженных сил, что
особенно важно при про-
ведении очередного при-
зыва граждан на военную
службу.

Áèçíåñ òåðÿåò
ïîïóëÿðíîñòü

2012". С тем, что Рос-
сия стабильный аут-
сайдер по уровню
предпринимательской
активности населе-
ния, не согласилась
директор департамен-
та развития малого и
среднего предприни-
мательства Минэко-
номразвития Наталья
Ларионова. В минис-
терстве не раз заяв-
ляли, что почти 22
млн. россиян трудос-
пособного возраста
не учтены в секторах
экономики. А значит,
самозаняты и вовле-

чены в бизнес. Но без
официальной регист-
рации. И на этот раз
Ларионова сообщила,
что, по оценкам ми-
нистерства, сегодня
17 млн. человек тру-
дятся в малом бизне-
се, то есть являются Страницу подготовила Светлана Михова

или владельцами или
наемными работника-
ми. При этом в целом
21 млн. человек в ма-
лом бизнесе все-таки
есть, но официально
не зарегистрированы.

Поэтому с выводами
о реальном положе-
нии дел с предприни-
мательской активнос-
тью можно не согла-
ситься. Тем не менее,
в седьмой раз предс-
тавляя результаты на-
ционального исследо-
вания, его авторы со-
общили, что 2012 г. от-
личился уменьшением
по сравнению с 2011
г. намерений нович-
ков прийти в бизнес.
Таких 2%. Более низ-
кого показателя по
возможному притоку
свежих сил не было
зарегистрировано не
только в других стра-
нах, но и в самой Рос-
сии с 2006 г.

скоро можно будет понять, когда поя-
вится новый мониторинг цен. Снижение
может составить 50-70 копеек на литре
топлива. Российский рынок нефтепродук-
тов всегда жил по своим законам - даже
полный обвал мировых котировок не обе-
щал снижения цен на АЗС.

Вступили в силу поправки в Нало-
говый кодекс, которые касаются так
называемых дистанционных работни-
ков - фрилансеров. Теперь работодате-
ли обязаны заключать с ними трудовой
договор, но делать это разрешается по
интернету. Достаточно составить документ
в электронном виде. Если работнику это
необходимо, ему могут занести соответ-
ствующую запись в трудовую книжку. А
могут и не заносить - это необязательно.
Бумажная копия должна быть отправле-
на фрилансеру не позднее трех дней с
момента заключения договора.
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Как отмечает сити-ме-
неджер, этот вид тран-
спорта может стать аль-
тернативой нынешним
троллейбусам. Ведь кро-
ме проводов, электро-
бусы могут использо-
вать аккумулятор. Это
хороший выход в случае
пробок на дорогах. Ведь троллейбусы сильно
зависят от места расположения электрических
проводов. А заряда аккумулятора хватает на 100
километров. По словам Давыдов, из-за пробок
часто срываются графики, а пассажиры оста-
ются не довольными и перестают доверять об-
щественному транспорту. Поэтому необходим
опыт использования экологически чистого и эко-
номичного транспорта, такого как электробусы.
Их уже производят в России. Поэтому цена для
закупки не будет высокой.

Óíèêàëüíûå âîçìîæíîñòè
äëÿ îòäûõà èíâàëèäîâ

Специально для людей с ограниченными воз-
можностями на пляже в Бургасе появится спе-
циальное кресло. Оно рассчитано для того, чтоб
люди с инвалидностями могли заходить в море.
При этом их будут сопровождать спасатель и
помощник. Это нововведение связано с новы-
ми требованиями и стандартами знака качест-
ва пляжа "Голубой флаг".

Как сообщает Black Sea News, для отдыхаю-
щих-инвалидов на северном пляже Бургаса так-
же будут сделаны отдельные подходы к морю,
оборудованы туалеты и зоны отдыха с бесплат-
ными зонтиками. Северный пляж Бургаса пока
еще первое место в Болгарии, которое предос-
тавляет для инвалидов такое оборудование.

Ðóñî òóðèñòî âûáèðàåò ãîëüô
Однако пляжный отдых в списке предпочте-

ний россиян начал уступать место активным пу-
тешествиям и азартным развлечениям. К тако-
му выводу пришли аналитики туристического
портала-поисковика Kayak.ru. В ходе исследо-
вания выяснилось, что пятая часть пользовате-
лей при выборе курорта обращает внимание на
то, разрешены ли в этом городе азартные игры.
Самыми востребованными "азартными" направ-
лениями среди наших соотечественников явля-
ются Америка (Лас-Вегас, Атлантик-Сити), Мо-
нако (Монте-Карло), Италия (Венеция), Герма-
ния (Баден-Баден), Португалия (Лиссабон). Кро-
ме того, российские туристы стали интересо-
ваться наличием на курортах качественных по-
лей для гольфа. В этом сегменте самые попу-
лярные направления: Великобритания, Ирлан-
дия, Португалия, Испания, США.

Пожалуй, каждый из
нас мечтает о путешес-
твиях, но не каждый ре-
шается - сложно найти
достаточно денег, полу-
чить визы, выкроить
время. Новосибирец
Роман Решетников с та-
ким видением мира в
корне не согласен.
Около шести лет назад
он, житель новосибир-
ского Академгородка,
выбрал направление -
страны Азиатского ре-
гиона и способ путе-
шествий - автостоп. На-
шелся для авантюрных
поездок и попутчик -
Мика, девушка из Япо-
нии, с которой Рома
познакомился в Интер-
нете и договорился
встретиться "по пути".

Автостоп - один из
самых безопасных ви-
дов путешествий,
серьезно. Во-первых,
человек всегда едет от

Àâòîñòîïîì ïî ñòðàíàì Àçèè
точки до точки, от од-
ного населенного пунк-
та до другого - значит,
тебя не высадят в пус-
тыне. Во-вторых, в не-
которых регионах это
вообще единственный
нормальный способ пе-
редвижения. Например,
когда я был в Афганис-
тане, понял, что общес-
твенный транспорт там
- совсем не вариант.

Мы вот думаем, что
там террористы, а они
думают, что в России,
представьте себе. В
том же Афганистане на-
род добрый, хоть и су-
ровый, наверное, из-за
природных условий.
Там почти везде камен-
ная пустыня. Говорят
все время, что они нар-
котики там выращива-
ют - я даже не предс-
тавляю, как! Ни де-
ревьев, ни водоемов...
Преступников я там

особо не встречал, а
вот меня обыскивали,
документы проверяли
практически в каждой
стране. Многие про
русских имеют смутное
представление.

Не бойтесь открывать
мир! Для этого не нуж-
ны огромные деньги и
какие-то суперспособ-
ности, честное слово.
Но и голову не теряй-
те. Просроченная виза,
например - это табу.

Многие думают "они
нас на родину депор-
тируют бесплатно, еще
и сэкономим". Ничего
подобного - вас снача-
ла месяца на четыре в
тюрьму посадят, потом
за ваш счет отправят
самым дорогим и неу-
добным способом, ка-
кой только найдут. А во-
обще, проблем в путе-
шествии можно нажить
только по собственной
глупости.

Умешу - 45 лет, хотя
выглядит он намного
моложе. Он, дипломи-
рованный инженер,
бывший директор авиа-
ционной компании из
Индии и покинул род-
ную страну, чтобы пре-
подавать йогу в Архан-
гельске. В первый раз
Умеш Гопалакришнан
оказался на севере в
2006 году. Тогда он слу-
жил на авианесущем
крейсере "Адмирал Гор-
шков", который ремон-
тировали в Северодвин-
ске. "Я просто влюбил-
ся в русский Север, -
говорит Умеш. - Увидев
снег в первый раз, по-
чувствовал, как будто я
уже был здесь раньше".
За три года в Северод-

Èíäèéñêèé éîã âëþáèëñÿ â ñåâåð
винске мужчина выучил
русский и гордится тем,
что ни разу не пользо-
вался помощью пере-
водчика. Вскоре после
возвращения домой его
отправили на пенсию
по выслуге лет - 22 го-
да он отслужил в ВМФ
Индии. "Я стал директо-
ром авиационной ком-
пании. Это была хоро-
шая работа, я получал
большую зарплату, но
чего-то мне не хватало,
я не был счастлив", -
рассказывает он. И тог-
да, ровно год назад,
Умеш покинул свою ра-
боту и, несмотря на
протесты друзей и род-
ственников, уехал в
Россию.

- Йогой я занимался с

восьми лет, - рассказы-
вает Умеш. - Начинал
учиться у самого осно-
вателя айенгар-йоги. По-
лучил диплом препода-
вателя международного
центра Шивананда, что
в Гималаях. Поначалу
йога была для меня
лишь увлечением, сери-
ей физических упражне-
ний. Но по мере изуче-
ния и практики, я начал
ощущать внутренний по-
кой. Это сравнимо с об-
наружением своих гра-
ниц и расширением сво-
их возможностей.

 - Странно, что в Рос-
сии у меня почти нет
учеников-мужчин, -
удивляется Умеш. - Они,
очевидно, считают, что
им больше подходят си-

ловые упражнения. Да
и женщины, в основ-
ном, приходят для то-
го, чтобы похудеть и по-
молодеть. Йога, конеч-
но, помогает им в этом,
но ведь йога - это не
просто физические уп-
ражнения. Когда вы де-
лаете обычные упраж-
нения, ваша голова "гу-
ляет". С помощью йоги
можно стать не только
здоровым, но и счаст-
ливым.

Дмитрий Осипов
вольный художник. В
свои тридцать с не-
большим он никогда
официально не рабо-
тал. Говорит, его всег-
да кормило творчество.
Сын художника, Дмит-
рий окончил детскую
художественную школу,
постоянно находился в
творческой среде, сре-
ди друзей отца, других
художников. Но всегда
понимал, что в живопи-
си ему не достичь вы-
сот родителя. По обра-
зованию Дмитрий и
вовсе учитель химии и
биологии. Лет десять
назад он встретился с
дизайнером Владими-
ром Соколовым, ко-
торый делает скульп-
туры из блестящих, ни-
келированных запчас-
тей. Соколов-то и вдох-
новил химика-биолога
на творчество. Теперь
Дмитрий даёт вторую
жизнь ржавым автозап-
частям. Двор у худож-
ников заставлен ретро-
автомобилями и мото-
циклами. Чаще всего
техника идёт на раз-
бор, но иногда Дмит-

Èðêóòñêèé óìåëåö äåëàåò àðò-îáúåêòû èç õëàìà

рий, наоборот, восста-
навливает старые ма-
шины. Мастерская Оси-
пова больше похожа на
автосервис: тут и там
лежат гаечные ключи,

пахнет чем-
то едким,
всюду инст-
рументы и
части от ма-
шин и мото-
циклов. В от-
дельной ком-
натке, кото-
рая сейчас
з а м е н и л а
Оси п о вым
сгоревший
дом, висят
картины, на
полках стоят
книги и ра-
боты Дмит-

рия из мелких деталей.
Из-за круглых глаз-га-
ек скульптуры Осипова
напоминают героев со-
ветских мультиков. Сам
Дмитрий утверждает,

что все его работы
изображают только
добрых человечков.
Когда начинаю очеред-
ную работу, иду к этой
куче, как художник идёт
к палитре, - смеётся
мастер. Недавно на
благотворительном аук-
ционе "Дыхание жизни"
две его дизайнерских
вещи из старых запчас-
тей были проданы за
200 тысяч рублей. Воп-
реки расхожему мне-
нию, Осипов считает,
что хороший художник
должен быть сытым.
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В апреле ровно 205 лет
назад - в 1808 г. - импера-
тор Александр I объявил о
"присоединении Финляндии
к России навечно". Навеч-
но - имелось в виду на 100
лет. Александр почти угадал
- Великое Княжество Фин-
ляндское пробыло в соста-
ве Российской империи 107
лет, до декабря 1917 г.

То ,что Финляндия оказа-
лась в составе империи в
начале XIX века, тем более
удивительно потому, что те
годы наполеоновских войн
считаются неудачными для
России: поражение при Аус-
терлице, унизительный Тиль-
зитский мир - и вдруг такое
неожиданное приобретение.

Оно стало возможным в
результате победоносной
войны со Швецией, послед-
ней, кстати, войны в исто-
рии северного соседа -
именно после нее шведы
объявили нейтралитет и
придерживаются его и по
сей день. Финляндия была
частью Шведского Королев-
ства еще с 1150 года, име-
ла статус великого герцогс-
тва, но самостоятельного,
независимого государства у
финнов не было. Зато они
успешно сохраняли иден-
тичность, язык, культуру,
особенности жизни и быта,
может быть, с русской точ-
ки зрения не столь заметно
отличающиеся от шведских.
Но для Стокгольма Финлян-
дия, впрочем, как и Норве-
гия, на протяжении столе-
тий была национальной ок-
раиной в составе единого
скандинавского государст-
ва.

Самое любопытное, что,
оказавшись в составе са-
модержавной и авторитар-
ной России, Финляндия сох-
ранила права автономии,
был созван парламент -
сейм, позднее преобразо-
ванный в сенат. В своей
тронной речи в качестве ве-
ликого князя финляндского
Александр торжественно по-
обещал уважать финскую
конституцию и коренные за-
коны финского народа. Кро-
ме того, несмотря на то, что
денежной единицей отныне
становился российский
рубль, Финляндия не пла-
тила налоги в российский
бюджет, не поставляла рек-
рутов в армию. В середине
XIX века в Финляндии была
проведена земская рефор-
ма, появился институт вы-
борных органов самоуправ-
ления, тогда же княжество
получило большую эконо-
мическую самостоятель-
ность. Так, в 1860 г. была
введена собственная внут-
ренняя валюта - финские
марки. В 1878 г. в рамках
военной реформы Финлян-
дия получила право на соб-
ственную национальную
гвардию. А верховная власть
России осуществлялась че-
рез генерал-губернаторов,
назначаемых царем.

Если добавить к этому, что
на территории Финляндии
всегда сохранялась своя
местная система образова-
ния, протестантская цер-
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Ровно 205 лет назад Александр I объявил о присоединении Финляндии к России

ковь, а также такую пока-
зательную изюминку, что на
Олимпийских играх Финлян-
дия выступала с собствен-
ной национальной коман-
дой, а не в составе Российс-
кой империи, то получает-
ся, что она всегда была в
этом смысле "отрезанным
ломтем". Может, поэтому в
исторической памяти фин-
ского народа эти 107 лет
не вызывают негативных ас-
социаций, а скорее даже на-
оборот, пишет историк Анд-
рей Светенко.

Показательны в этом от-

ношении события, имевшие
место в 50-ых годах XIX ве-
ка. "Общераспространенным
в Англии было убеждение,
что Финляндия с энтузиаз-
мом восстанет против Рос-
сии и таким образом вос-
пользуется удобным случа-
ем добиться воссоединения
с Швецией... это было
ошибкой", - писал британс-
кий адмирал Чарлз Непир.
Впоследствии адмирал гово-
рил, что действия его эс-
кадры "имели последствием
еще более тесное сближе-
ние Финляндии с Россией".
Это одна из страниц Крым-
ской войны, 160-летие на-
чала которой будет отме-
чаться в октябре 2013 г., и
которая затронула Финлян-
дию. В 1854-55 годах со-
юзный англо-французский
флот совершал рейды в Бал-
тийское море, причем за-
падные стратеги делали

ставку в том числе на то,
что жители молодого Вели-
кого княжества Финляндс-
кого будут помогать интер-
венции. Однако историки
свидетельствуют, что фин-
ны доказали в этой войне
верность России.

Самым драматическим
моментом военных действий
на Балтике стала битва за
крепость Бомарсунд на
Аландских островах в авгус-
те 1854 г. После несколь-
ких дней осады и интен-
сивных бомбардировок кре-
пость пала и была разру-

шена. Парижский мир 1856
г. предписал России деми-
литаризовать Аланды, и этот
статус острова сохраняют
до сих пор.

Крепость была местом,
где люди молились на де-
сяти языках. Помимо рус-
ских, исповедовавших пра-

вославие, на Аландах поя-
вились мусульмане, боль-
шей частью из Чечни или
приграничных с Турцией
провинций, а также пленни-
ки, взятые в южных регио-
нах. Офицеры-лютеране
приезжали в гарнизон Бо-
марсунда не только из Фин-
ляндии, но и из балтийских
провинций, поэтому в мес-
тной церкви три воскре-
сенья в месяц совершали
богослужения на шведском,
как минимум раз в месяц -
на финском и эстонском,
раз в полтора месяца - на

немецком, и даже на латы-
шском -"по мере надобнос-
ти". Из Польши сюда при-
бывали католики, а из раз-
ных концов империи - ев-
реи.

Первые планы возведения
оборонительных укреплений
на Аландах разрабатывались

с 1811 г. под руководством
полковника Эриха Барклая-
де Толли, брата знаменито-
го маршала, героя Отечест-
венной войны 1812 г. В
1820 г. результаты его ра-
боты были представлены ве-
ликому князю Николаю Пав-
ловичу, посетившему Алан-
ды. Тогда же ему было пред-
ложено построить Бомар-
сунд, как самый западный
форпост для защиты Санкт-
Петербурга и переднюю ли-
нию его обороны.

Бомарсундские укрепле-
ния были разрушены без

особого труда многократно
превосходившими силами
противника. Но если в рос-
сийских планах крепости и
были какие-то слабые мес-
та, то они состояли не в
том, что было построено, а
в том, что построено не
было. Будь Бомарсунд дос-
троен в полном соответст-
вии с планами, это была бы
одна из самых могущест-
венных российских крепос-
тей, гораздо более значи-
тельная, чем, например,
Свеаборг близ Хельсинки, и
могла бы приобрести такое
же значение, как Севасто-
поль. Да и средств на стро-
ительство Бомарсунда к
1854 г. было потрачено дос-
таточно, чтобы сделать по-
терю этой крепости болез-
ненной для России.

Среди защитников Бомар-
сунда было немало финнов,
часть из них, будучи плен-

Памятник Александру II на Сенатской площади
Хельсинки и двухголовой российский орел на
"Стеле императрицы" - первый общественный па-
мятник Хельсинки. Она была открыта в 1835 г. в
память о посещении города Николаем I и его суп-
ругой Александрой Федоровной

ными, были вывезены в Ве-
ликобританию, где 28 из них
умерли в плену. В 1878 г. в
память о них по приказу им-
ператора Александра II был
установлен монумент в
графстве Суссекс. Алек-
сандр II пользовался заслу-
женным уважением в Фин-
ляндии. В 1863 г. он даро-
вал финнам автономию, не
имевшую прецедентов по
своей широте в других стра-
нах Европы XIX века. Фин-
ляндия обрела собственную
валюту и почтовую марку, а
финскому языку был прис-
воен статус государственно-
го. Этим решением импера-
тор ускорил укрепление ос-
нов финской культуры и на-
родного образования. Поч-
ти сразу после трагической
гибели Александра II возник-
ла идея создания ему па-
мятника, и финны начали по
собственному почину соби-
рать на него деньги. Он был
открыт в 1894 г. и установ-
лен на Сенатской площади.
Император изображен в
форме финского гвардейс-
кого офицера, а под ногами
- фигуры, олицетворяющие
Закон, Труд, Мир и Просве-
щение.

Планируя поход на Бомар-
сунд, британские и француз-
ские стратеги надеялись, что
интервенция вызовет наци-
ональный подъем у финнов,
однако этого не произош-
ло. Людей, мечтавших о
воссоединении со Швецией,
было не так много, а усло-
вия для создания независи-
мого государства в Финлян-
дии тогда еще не назрели.
Кстати, и у Севастопольс-
кой крепости были и финс-
кие защитники. К началу
Крымской войны в рядах
росссийской армии служи-
ли 698 финских офицеров,
и лишь немногие из них нес-
ли службу на территории
Финляндии.

Бомарсунд еще до своей
гибели привлекал путешес-
твенников, главным обра-
зом, шведских. Со време-
нем сюда стали ездить и
русские, и в 1890-х годах
здесь побывал даже импе-
ратор Александр III, но его
скорее привлекала не ис-
торическая составляющая, а
красота архипелага. В на-
ши дни руины Бомарсунда
считаются одним из самых
интересных и даже в опре-
деленной степени экзоти-
ческих памятников старины
на Аландах. Это место, где
встречались люди со всех
концов обширной Российс-
кой империи, где в воздухе
витала танцевальная музы-
ка, и в то же время - мес-
то, где сталкивались инте-
ресы великих держав, и, на-
конец, что немаловажно -
место, где путешественник
может получить удовольст-
вие как от соприкосновения
с историей, так и от наб-
людения за красотой при-
роды.

Военная крепость Бомарсунд и битва за нее в 1854 г.

Аландские острова
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Недавно WikiLeaks опубликовал
очередную порцию секретных
американских депеш. Годы, ко-
торые охватывает нынешний
слив, относятся к периоду "раз-
рядки международной напряжен-
ности" - политического курса на
сближение стран Запада с соци-
алистическим блоком во главе с
СССР. К середине 1970-х годов,
несмотря на то, что холодную
войну никто и не думал отменять,
программа принесла определен-
ные успехи. Они, в частности,
выразились в подписании меж-
ду США и СССР целого ряда до-
говоров, в том числе в сфере
ограничения вооружений, а так-
же в серии взаимных визитов Ри-
чарда Никсона (он стал первым
американским президентом, по-
сетившим Советский Союз с го-
сударственным визитом), его
преемника Джеральда Форда и
Леонида Брежнева.

В подобной обстановке осо-
бо большая нагрузка падала на
дипломатов. В 1974 году аме-
риканское посольство в Моск-
ве возглавил Уолтер Стессел,
ставший к тому моменту боль-
шим специалистом по советской
России. Еще на заре своей ка-
рьеры, в 1947 году, он был наз-
начен вторым секретарем аме-
риканской дипмиссии в Моск-
ве, где проработал два года. В
1963 году Стессел вернулся в
СССР в качестве советника-пос-
ланника - на этом посту он так-
же пробыл два года. За время
своего пребывания в Москве
Стессел освоил русский язык,
и, как следует из его посланий
в Госдепартамент, прекрасно ос-
воился в советских реалиях.

Смена власти

Глубокие знания о стране пре-
бывания позволяли Стесселу сре-
ди прочего периодически отправ-
лять в Вашингтон аналитические
записки, в которых он размыш-
лял о реальном положении дел
в СССР. Одной из тем, которая
наиболее сильно волновала аме-
риканцев и которой Стессел пос-
вятил целую серию посланий,
стала возможная смена власти
в связи с болезнью Брежнева.

В одном из первых таких сооб-
щений, датированном 29 августа
1974 года и носящем гриф "кон-
фиденциально", посол высказал
предположение, что генсек про-
будет во главе государства сов-
сем недолго. "В декабре Брежне-
ву исполнится 69 лет. У него ди-
агностирован атеросклероз - бо-
лезнь, от которой можно лечить-
ся, но вылечиться нельзя. Из его
выступлений за последние годы
очевидно, что генсек должен тща-
тельно беречь силы. Пока Бреж-
нев способен работать каждый
день, однако порой к вечеру он
полностью выматывается. Бреж-
нев - самый влиятельный советс-
кий политический лидер, однако
он же и первый кандидат на
выбывание уже в ближайшее вре-
мя, всего через два-три года", -
писал посол.

Сетуя об отсутствии в СССР
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Что американцы думали о будущем СССР в 1970-х годах

Уолтер Стессел

"конституционной процедуры
смены лидера", Стессел попытал-
ся проанализировать, кто мог бы
занять место Брежнева. В том
случае если генсек был бы нес-
пособен влиять на процесс пе-
редачи власти, наиболее веро-
ятным кандидатом в его преем-
ники посол видел члена Полит-
бюро ЦК КПСС Андрея Кирилен-
ко. По мнению американца, Ки-
риленко был самым могущест-
венным представителем четвер-
ки старейших советских лидеров
- остальными тремя дипломат
считал членов Политбюро Алек-
сея Косыгина, Михаила Суслова
и Николая Подгорного, который
также возглавлял президиум Вер-
ховного совета СССР. Кстати,
Стессел был уверен, что эта чет-
верка вполне могла бы времен-
но возглавить государство сразу
после смерти или отстранения
Брежнева.

Впрочем, американский дипло-
мат признавал, что у Кириленко
был один серьезный изъян - он

был ровесник генсека. И хотя в
последующих письмах посол не
раз повторял предположение об
избрании лидером партии имен-
но Кириленко, он подчеркивал,
что это было бы лишь временным
решением и что сам Брежнев
вряд ли остановил бы свой вы-
бор на нем. Единственным кон-
курентом Кириленко из четвер-
ки лидеров Стессел считал Сус-
лова. Однако его дипломат из
анализа исключил, посчитав, что
тот пожелает и дальше оставать-
ся закулисным игроком.

Изначально дипломат полагал,
что сам генсек желал бы видеть
своим преемником одного из бо-
лее молодых членов Политбюро
- Федора Кулакова или Влади-
мира Щербицкого. Правда, Стес-
сел отмечал, что обоим на тот
момент не хватало ни опыта, ни
политического веса. В более же
позднем письме от 16 мая 1975
года посол предположил, что
Брежнев вряд ли решится прод-
вигать кого-либо из них, рискуя
спровоцировать аппаратную
борьбу.

В посланиях Стессела фигури-
руют и другие имена, однако ни
у одного из упомянутых деяте-
лей посол не видел шансов воз-
главить партию. По его мнению,
на пост лидера не годились ни
Александр Шелепин, ни Дмитрий
Полянский, ни Михаил Соломен-
цев (все трое входили в состав
Политбюро). Возглавить СССР, по
мнению посла, также не смогли
бы ни министр обороны Андрей
Гречко, ни глава МИД Андрей

Громыко, ни председатель КГБ
Юрий Андропов. Про последнего
Стессел писал: "Андропов не кад-
ровый офицер КГБ, а партийный
работник. Занимается он в ос-
новном отношениями между
СССР и странами Восточной Ев-
ропы. Больше всего Андропову
приходится работать с Сусловым,
однако его внутриполитические
позиции и опыт представляются
недостаточными для назначения
на высший пост".

К маю 1975 года посол США
утвердился во мнении, что, если
не брать вариант с отстранени-
ем от власти, генсек вряд ли пой-
дет на добровольную отставку.
"Для такого человека, как Бреж-
нев, который всю свою жизнь ак-
тивно занимался политикой и ни-
чем другим не интересовался, от-
ставка, скорее всего, станет му-
чительной пыткой", - предполо-
жил Стессел. "Вероятнее всего,
вместо того, чтобы вступать в по-
литическую борьбу за право наз-
начить преемника, Брежнев пред-

почтет умереть на боевом пос-
ту", - заключил дипломат.

Леонид Брежнев оставался ге-
неральным секретарем ЦК КПСС
до самой своей кончины в 1982
году, сохранив пост не на два-
три года, как предсказывал Стес-
сел, а более чем на восемь лет.
Его преемником стал руководи-
тель КГБ Юрий Андропов, кото-
рого американский посол посчи-
тал недостаточно опытным для
такой работы. Чуть больше чем
через год после избрания он
скончался (вместо него страну
возглавил член Политбюро Кон-
стантин Черненко). Андрей Кири-
ленко, которого дипломат про-
чил в генсеки, через 12 дней пос-
ле смерти Брежнева был отправ-
лен на пенсию.

Стабильная
экономика

Еще одной важной сферой, за
которой американцы присталь-
но следили, была экономика
СССР. Отчеты о ее состоянии
Стессел регулярно отправлял в
Вашингтон, не реже чем раз в
квартал. Однако были и внеп-
лановые записки, которые ка-
сались наиболее интересных с
точки зрения американцев сто-
рон экономического развития.
Одной из таких тем стало влия-
ние инфляции в западном мире
на Советский Союз.

21 октября 1974 года Стессел
отправил в Вашингтон и амери-
канские дипмиссии по всему ми-
ру отчет о влиянии роста ми-

ровых цен на советскую эконо-
мику. Вывод, изложенный в пись-
ме, звучал так: "Инфляционная
волна в развитых капиталисти-
ческих странах практически ни-
как не повлияла на цены в СССР.
За небольшим исключением со-
ветским потребителям не прихо-
дится сталкиваться в бытовой
жизни с серьезной инфляцией".

Стессел написал, что причина
подобного положения вещей кро-
ется в способности государства
субсидировать цены на импор-
тируемую продукцию - то есть
сохранять их на прежнем уров-
не при перепродаже товаров на
внутреннем рынке. При этом по-
сол отмечал почти безгранич-
ные ресурсы Москвы по субси-
дированию цен, объясняя это
тем, что продукция из развитых
стран составляла лишь неболь-
шую долю из общей массы им-
порта. Более того, Стессел указ-
ывал, что запасы ресурсов на
территории СССР были одними
из самых обширных в мире, что
гарантировало стране беспере-
бойный приток валюты.

Впрочем, уже в следующем
письме, отправленном день спус-
тя, Стессел рассказал, что дума-
ют советские лидеры о текущем
положении вещей. Оказалось,
что они все же обеспокоены ми-
ровыми экономическими тенден-
циями. Так, правительственные
эксперты опасались, что высо-
кая инфляция и стагнация на За-
паде приведут к тому, что иност-
ранные производители попросту
не смогут полностью удовлетво-
рить растущий спрос из СССР.
По словам Стессела, в глазах но-
менклатуры это ставило под уг-
розу такие важные проекты, как
развитие газодобывающего ком-
плекса в Западной Сибири, гор-
нодобывающего комбината на
Урале, а также развитие алюми-
ниевой промышленности.

В полной мере к экономичес-
кому анализу дипломат вернул-
ся в одном из своих последних
посланий, которое он написал 9
сентября 1976 года по заверше-
нии работы в Москве. Особое
внимание он уделил Сибири: по
мнению дипломата, развитие ее
природных ресурсов несет в се-
бе гигантский потенциал для раз-
вития внешней торговли. Прав-
да, Стессел выразил уверенность,
что без помощи со стороны за-
падных стран и Японии Москве
при освоении Сибири никак не
обойтись. Особых сомнений в
том, что СССР действительно поп-
росит помощи за рубежом, у пос-
ла, похоже, не было. Указав, что
многие отрасли экономики уже
давно зависят от иностранных
поставок, Стессел выразил уве-
ренность в готовности Москвы и
дальше развивать сотрудничест-
во с капиталистическим миром.
На политику самоизоляции, ут-
верждал он, Кремль уже вряд ли
решится.

В целом Стессел видел эконо-
мику СССР как очень несовер-
шенную, но тем не менее впол-
не стабильную систему. Признав,
что пойти на реформы власти
вряд ли решатся, и указав на
многие недостатки советской
экономики, дипломат тем не ме-
нее выразил уверенность в ее
жизнеспособности: "Говорить о

том, что советская экономичес-
кая система находится на грани
коллапса, нельзя - это неправ-
да".

Перспективы
строя

В том же самом итоговом пись-
ме Стессел порассуждал и об об-
щем положении вещей в Совет-
ском Союзе, а также о векторе
его развития. Поработав в Рос-
сии еще при Сталине, дипломат
получил возможность сравнить,
что с тех пор изменилось. "По-
мимо улучшения общего уровня
жизни ушло ощущение тотально-
го террора; хоть и в ограничен-
ной степени, но все же значи-
тельно увеличились масштабы
легальной эмиграции некоторых
представителей населения; менее
суровым стало отношение к оп-
позиционным элементам, хотя по
западным меркам оно по-преж-
нему жесткое", - писал дипло-
мат.

Говоря о повышении матери-
ального благосостояния советс-
ких граждан, посол поделился
впечатлениями о снижающейся
эффективности их идеологичес-
кой обработки: "Население с ци-
низмом относится к идеологии,
все меньше интересуется комму-
нистическими идеалами, не до-
веряет пропаганде. В особеннос-
ти это заметно в отношении США:
несмотря на многолетнюю про-
паганду советские граждане по-
прежнему испытывают к амери-
канцам уважение и даже привя-
занность, одновременно ощущая
собственную второсортность".

Впрочем, в стабильности по-
литической системы СССР Стес-
сел не сомневался. Он, в част-
ности, выразил несогласие с
"некоторыми обозревателями",
согласно чьим прогнозам СССР,
объединившему много нацио-
нальностей, грозит развал. По
мнению дипломата, славяне нас-
только крепко держат власть,
что в ближайшие 20-30 лет ни-
какие другие, неславянские рес-
публики ни за что не решатся
на мятеж.

СССР прекратил свое сущест-
вование 26 декабря 1991 года.
Это произошло через 15 лет пос-
ле того, как Стессел высказал
мысль о долгосрочной стабиль-
ности СССР. Политическому кол-
лапсу предшествовали стагнация
и острый экономический кризис.
К моменту подписания Беловеж-
ских соглашений о роспуске
СССР в стране произошла целая
серия межнациональных конф-
ликтов, а все 15 республик, вхо-
дивших в союз, провозгласили
свою независимость.
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Ольга Гурская

Уникальная странст-
вующая выставка фо-
тографий Светлозара
Стоянова - результат
многолетней творчес-
кой деятельности бол-
гарского фотографа и
дипломированного бо-
гослова, снимавшего
на протяжении 14 лет
монастыри и храмы
Болгарии. Она была от-
крыта 14 апреля в го-
роде Софии, перед
храмом "Святого Кли-
мента Охридского" в
жилом комплексе "Лю-
лин". На данный мо-
мент выставка распо-
ложена в жилом квар-
тале "Надежда" вблизи
станции метро "Надеж-
да" и продлится до 28
апреля текущего года.
В экспозицию выстав-
ки включены фотогра-
фии православных хра-
мов, скальных церквей,
монастырей, фресок и
крепостей в Болгарии.
Можно сказать, что
это своеобразная фо-
толетопись монастыр-
ской истории, переда-
ющая гармонию духов-
ной жизни разных
уголков Болгарии, да-
лекой от мирской су-
еты... Посетители уви-
дят болгарские храмы,
построенные в разных
стилях архитектуры и в
разные эпохи. Благода-
ря фотографиям Свет-
лозара, можно просле-
дить и почувствовать
историю древней стра-
ны. Выставку работ
Светлозара Стоянова
можно охарактеризо-
вать, как путешествие
сквозь века. Кроме
выставки, фотограф из-
дал фотоальбомы "Кре-
пости Болгарии" и "Фо-
тоальбом правос-
лавных храмов, скаль-
ных церквей, монасты-
рей, крепостей и фре-
сок Болгарии", который
в 2012 году был издан
в трехязычном изда-
нии. Стоит отметить,
что на данный момент
коллекция автора нас-
читывает более 500 фо-
тографий духовных
достопримечательнос-
тей Болгарии. "Я пока-
зываю их людям для то-
го, чтобы восстановить
то, что все мы частич-
но потеряли, а именно
наш внутренний храм",
- объясняет Светлозар.

Выставка автора
странствующая, она
проделала большой
путь. В Софии выстав-
ка уже не в первый
раз, а до этого ее смог-
ли увидеть жители бо-
лее 30 городов Болга-
рии. Светлозар не
только фотографирует
древние следы духов-
ной жизни, но и пыта-
ется восстановить
один из полуразру-
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шенных монастырей.
Именно по этому пово-
ду 11 апреля в актовом
зале Софийской Духов-
ной Семинарии "Св.
Ивана Рильского" была
представлена новая
книга богослова Стоя-
нова о Мисловишком
монастыре "Успение
Богородечное", находя-
щегося недалеко от де-
ревни Велиново, обл.
Трын. Из книги стано-
вится ясно, что нес-
колько волонтеров, в
том числе сам автор,
предприняли действия
постепенно восстано-
вить древний, полураз-
рушенный монастырь
своими силами и сред-
ствами, а также с по-
мощью добрых людей.

- Светлозар, как ро-
дилась идея фотогра-
фировать именно объ-
екты духовной куль-
туры?

- Мне всегда была ин-
тересна эта тема. Сна-
чала я путешествовал и
фотографировал для
собственного удоволь-
ствия, из любопытства
и даже в какой-то сте-
пени из-за невежества
- мне хотелось увидеть
и узнать большего, а
позже, когда накопи-
лось солидное количес-
тво фоторабот, возник-
ла идея поделится ими
с окружающими. Таким
образом появилась моя
первая выставка "Оск-
верненные и забытые
православные храмы в
Болгарии" в 2006 году,
которая состоялась в
фойе Богословского
факультета Софийского
Университета "Св. Кли-
мента Охридского". В
выставку были вклю-

чены 150 уменьшенных
изображений 30 хра-
мов.

- Как протекал про-
цесс поиска объек-
тов?

- В основном трудно.
Несмотря на то, что

большинство памятни-
ков известны местному
населению данного на-
селенного пункта, выхо-
дя за его пределы, из-
вестные объекты стано-
вились так сказать -
трудно находимыми, и
все из-за отсутствия
указательных табличек.
Некоторые объекты
приходилось искать
долго. К счастью были
случаи, когда старые
люди указывали доро-
гу.

-  Сколько времени
Вам понадобилось,
чтобы все сфотогра-
фировать?

- В целом на поиски
объектов и сбор инфор-
мации о них, ушло око-
ло 14 лет. Можно ска-
зать, что в Болгарии я
заснял все - православ-
ные храмы, скальные
церкви, монастыри,
фрески, крепости, а те-
перь подготавливаю но-
вую фотовыставку фра-

кийских гробниц.
- Где была показана

Ваша выставка?
- Выставка объехала

уже более 30 городов
Болгарии. Хочется, что-
бы она вышла за ру-
беж, например в Рос-
сию, но пока ничего
конкретного не могу со-
общить. Идея организо-
вать выставку в России
есть, но к сожалению
возможности ограни-
чены, поэтому сложно
что-то планировать на
данный момент. Наде-

юсь, что все-таки идея
осуществится.

- Светлозар, вам
кто-нибудь помогал в
финансовом плане
или Вы осуществляли
свою миссию собст-
венными средства-

ми?
- Помощь приходила

из мест, которые я по-
сещал. Так как часто
приходилось где-то но-
чевать, мне помогали
добрые люди - это были
болгары, турки, цыгане
и др. Конечно не всег-
да, но большинство лю-
дей принимали меня на
ночлег, подвозили, так
как в тот период при-
ходилось ездить по
стране "Дикарем". В
этом плане, можно ска-
зать, что мне помогал
весь народ, за что я
очень благодарен.

- А когда приезжае-
те с выставкой в ка-
кой-либо город, Вам
кто-нибудь оказывает
поддержку?

- В финансовом пла-
не для организации
выставки я ни на кого
не рассчитываю, да и
выставка бесплатная.
Поддержу я получаю в
основном от местных
муниципалитетных ор-
ганизаций, которые
предоставляют место
для установки экспози-
ций.  Финансово я рас-
считываю на средства,
поступающие от про-
даж фотоальбомов, и
то для того, чтобы ра-
бота миссии продол-
жилась. Еще средства
уходят на восстановле-
ние Мисловишкого мо-
настыря "Успение Бого-
родичное". Хочу под-
черкнуть, что я не за-
рабатываю на себя,
для меня основная
цель - продолжить
свое дело. Денег я не
прошу и не буду про-
сить, так как если я
попрошу например у
муниципалитетной ор-
ганизации - это озна-
чает, что выделенная
сумма из бюджета мне,
пойдет не по направ-
лению. Поэтому я
предпочитаю все де-
лать сам, конечно с по-
мощью Христа и доб-
рых людей. Я рад что
мне не платят, потому
что, если бы мне пла-

тили за то,
чем я зани-
маюсь, то
многие лю-
ди бы ска-
зали: "Он
из-за этого
все дела-
ет" . Моя
цель сов-
сем другая,
я хочу по-
к а зы в а т ь
людям на-
шу духов-
ную исто-
рию и куль-
туру, чтобы
они не за-
бывали о
вере и гор-
дились сво-
им проис-
х ождени -
ем. Чтобы

они знали, какие свя-
щенные места находят-
ся на территории на-
шей страны - это наше
духовное богатсво, ко-
торое мы должны бе-
речь. Ведь в последнее
время люди перестали
верить, на вид выгля-
дят православными
христианами, а в сер-
дцах совсем другие.  К
сожалению, это прав-
да. Ведь главной при-
чиной  кризисного сос-
тояния страны, являет-
ся именно отчуждение
от Бога и Церкви.

- Как родилась идея
с т р а н с т в у ю щ е й
выставки?

- Когда собралось
столько материала,
идея представлять фо-

тоработы таким обра-
зом, возникла сама. Я
подумал, - СМИ стре-
мятся показывать толь-
ко плохие новости, а
хороших к сожалению
почти не замечают. Вот
я и решил, показать
что-то хорошее, полез-
ное и ценное, в осо-
бенности для будуще-
го поколения... однако
мои подозрения подт-
вердились. Я проводил
выставку в Софии, фо-
тоэкспозиции были ус-
тановлены перед Пар-
ламентом в течение
двух недель. Хотите
верьте, хотите нет, но
в медиапространстве
так и не появилась да-
же стандартная но-
вость или одноми-
нутный репортаж... От-
сутствие такой инфор-
мации наводит только
на одну мысль - заго-
вор против народа,
уничтожить полностью
нравственные и духов-
ные устои.

- Какие у Вас планы
на будущее, о чем
мечтаете?

- Я стараюсь свои
мечты превращать в
достижимые цели. В
целом, все что я наду-
маю сделать - я делаю.
Скажем так, хочется
показать Болгарию во
всей Болгарии, а так-
же вне ее границах,
чтобы люди знали ка-
кая у нас была силь-
ная вера в Христа, ко-
торая спасала нас на
протяжении многих ве-
ков. Чтобы вспомнили
и вернулись к вере. Ес-
ли мы вернемся к ней,
то все в нашей стране
изменится, изменимся
не только мы, но и на-
ше будущее поколение,
изменится государст-
во. Также очень хочет-
ся представить выстав-
ку в России, насколь-
ко я знаю там духов-
ность как стержень.
Русские люди верую-
щие и это чувствуется.
Еще, хочется помочь
моей стране возродить
веру, чтобы стали мы
более человечными и
добрыми друг к другу,
вновь единым и силь-
ным народом, каким
были когда-то наши
предки.

- Вы дипломиро-
ванный богослов, не
задумывались стать
священником?

- Да, я хочу быть свя-
щенником, но видимо
пока не пришло время.
Надеюсь, что все-таки
рано или поздно это
произойдет - ведь это
и есть моя самая боль-
шая мечта. Так как я
вырос в детдоме, хо-
чется создать свою,
настоящую семью, а с
тем посвятить себя
служению Господу в
храме...
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26 апреля
18.30-19.30 ч., г.Габро-

во. Вечер русской
музыки с участием
терцета "Опал" и пев-
ца В. Маринова

27 апреля
9.00-18.00 ч., Боль-

шой зал. XIII фести-
валь детского и юно-
шеского театрального
творчества  на рус-
ском языке с между-
народным участием

10.00 ч., Фойе I эта-
жа. Открытие выстав-
ки, посвященной 150-
летию К.С.Станислав-
ского

18.30-20.00 ч.,Муз. са-
лон. Вечер русской
класической музыки с
участием пианистки
В.Беспаловой (Рос-
сия) и сопрано Д.Бо-
невой (Болгария)

27-28 апреля
10.00-16.00 ч.,Каби-

нет русского языка.
Консультации для пре-
подавателей русского
языка, слушателей
курсов русского язы-
ка РКИЦ, запись на
весеннюю экзамена-
ционную сессию на
получение междуна-
родных сертификатов
по русскому языку

28 апреля
16.00 - 17.30 ч.,Малый

зал. Совместный кон-
церт Хора софийских
мальчиков и детского
хора "Улыбка"

1 мая
10.00 - 14.00 ч., г.Пер-

вомай. Торжества,
посвященные Дню го-
рода Первомай - поб-
ратима Тосненского
района Ленинградс-
кой области

Анекдоты
Маленькая девочка:
- Мамочка, ты мне

говорила, что у анге-
лов есть крылья и они
могут летать, это прав-
да?

- Да, доченька.
- Вчера вечером, ког-

да тебя не было, я
слышала, как папа
назвал мою нянечку
ангелом. А когда она
полетит?

- Завтра утром, до-
рогая.

☺ ☺ ☺
Если вас мучает бес-

сонница, примите сла-
бительное. Уснуть вы
все равно не уснете, но
по крайней мере вам
будет чем заняться.

☺ ☺ ☺
Попал мужик в боль-

ницу. Нянечка прино-
сит обед - кусочек хле-
ба, четверть помидо-
ра, пол-яйца, ложку
каши.

Мужик злобно смот-
рит на этот обед, по-
том зовет няньку. Та:

- Чего надо?
- Марка почтовая

есть у вас?
- А марка зачем?
- После обеда при-

вык почитать что-ни-
будь.

☺ ☺ ☺
- У вас есть снотвор-

ное?
- Есть.
- Сколько стоит?
- 50 баксов.
- 50 баксов?! Да ес-

ли я за снотворное от-
дам 50 баксов - разве
я смогу заснуть вооб-
ще?!

☺ ☺ ☺
В кабинет психоте-

рапевта заходит муж-
чина: кастрюля с ос-
татками борща на го-
лове, с ушей свисает
капуста, на костюме
следы от разбитых
яиц, а спина вся бе-
лая от муки.

Кроссворд

По горизонтали: 3. Военнослу-
жащий, протирающий штаны. 7.
"Экватор" рабочей недели. 8. Птаха
с зимним именем. 9. Тройная мера
для вранья. 11. Тетеревиная сере-
нада. 14. Горечь на дне души. 18.
Домашняя "зачистка". 19. Судо-
рожный кусочек плача. 21. Переве-
дите с бюрократического языка: "Ин-
формация, неадекватно отражающая
факты". 22. Не вполне почетный
эскорт. 25. "Бриллиантовый венок".
26. "Остекленевшая" живопись. 27.
Посиневшая малина. 28. Мага-
зинный чекист.

По вертикали: 1. Зоолог-сказоч-
ник, "скрестивший" пони с верблю-
дом. 2. "Если человек ..., то это на-
долго!". 4. Плохой плясун, которо-
му мешает часть тела. 5. Совсем
спокойный город. 6. Чашечно-таре-
лочная "семья". 10. Место под Мос-
квой, нашедшее свое место в исто-
рии Франции. 12. Перестрелочный
фильм. 13. Зеленая газировка. 15.
Человек в изношенной одежде, в
лохмотьях. 16. Задачка по выведе-
нию икса на чистую воду. 17. "Двой-
ня" от судоверфи. 20. То, на что дол-
жна позвонить девочка-тинейджер
(песен.). 23. Ее лучше проглотить,
чем из-за нее воду возить. 24. От
него может заболеть и человек, и
компьютер.

Ответы № 16

Страницу подготовила Петя Димитрова

Почему мы так говорим?

Психотерапевт, с
улыбкой: - Ну и что же
вас беспокоит, милей-
ший?

Посетитель: - В дан-
ный момент меня бес-
покоит душевное состо-
яние моей супруги...

☺ ☺ ☺
На экзамене профес-

сор спрашивает у сту-
дентки:

- Что такое арифме-
тическая прогрессия?

- Это когда каждый
член больше предыду-
щего

- Ну, это у вас де-
вичьи мечты...

☺ ☺ ☺
Выходит студент из

аудитории. Товарищи
волнуются:

- Ну как, сдал?
- Кажется, сдал...
- А что он спрашивал?
- А кто его знает, он

же спрашивал по-анг-
лийски.

☺ ☺ ☺
Бывший гаишник рас-

сказывает своему сыну
сказку:

- Дала добрая фея дя-
де волшебную палочку.

По горизонтали: 6. Комедиограф. 7. Антиквариат. 12. Водород. 16.
Носорог. 17. Молодожен. 18. Битье. 19. Строп. 20. Водоворот. 21.
Холст. 22. Минор. 23. Установка. 24. Отвал. 25. Хомяк. 26. Авиано-
сец. 28. Аллегро. 29. Балтика. 33. Раскрасавец. 34. Теплотехник.

По вертикали: 1. Военком. 2. Гений. 3. Битва. 4. Угорь. 5. Мара-
фон. 8. Горизонталь. 9. Фольксваген. 10. Болтливость. 11. Домохо-
зяйка. 13. Донорство. 14. Водоканал. 15. Молокосос. 16. Небоск-
реб. 26. Арбалет. 27. Царевич. 30. Акула. 31. Пасть. 32. Пасха.

Стал он с ней возле до-
роги.

Махнул раз - остано-
вил Жигули. Дали дяде
100 рублей.

Махнул другой - оста-
новил грузовик. Дали
дяде 200 рублей.

Махнул третий раз -
остановил "Волгу".

Жена:
- И дали дяде столь-

ко палок, что пришлось
ему менять работу!

☺ ☺ ☺
Стоят два гаишника на

посту - молодой и ста-
рый. Старый говорит:

- Смотри, как деньги
зарабатывать надо!

Достает из кармана
презерватив, останав-
ливает машину и гово-
рит водителю:

- А ну-ка дыхни сюда!
Тот дыхнул.
- Ага! Пьяный! Плати!
Тот заплатил и уехал.

Останавливает мент
еще одну машину:

- А ну-ка дыхни сюда!
- Сам в свой гондон

дыши!
- О! Трезвый! Проез-

жай!

☺ ☺ ☺
Мать - мальчику:
- Почему ты мокрый?
- Мы с Ваней игра-

ли в собаку.
- Не понимаю.
- Я был деревом.

☺ ☺ ☺
- Дети, знаете ли вы,

откуда течет электри-
чество? - спросила
учительница.

- Я знаю! - вскаки-
вает Тадик, - из джун-
глей.

- Почему ты так счи-
таешь?

- А сегодня утром па-
па, когда захотел
бриться, сказал: "Опять
эти обезьяны отключи-
ли электричество!"

☺ ☺ ☺
На уроке в пятом

классе учитель спра-
шивает:

- Дети, что лучше
всего возбуждает че-
ловека? С первой
парты отличник Пет-
ров отвечает:

- Ничто так не воз-
буждает мужчину, как
тело голой женщины!

- Петров, выйди вон
из класса и без отца
в школу не приходи!!!

На следующий день
учитель приходит в
класс и видит, что Пет-
ров сидит на послед-
ней парте и без отца.

- Петров, ты почему
не на своем месте, и
где твой отец?!

- Папа сказал, что
если вас не возбуж-
дает вид голой жен-
щины, то вы педераст,
и от вас нужно дер-
жаться подальше.

☺ ☺ ☺
Учитель:
- Тому, кто пойдет

первым к доске, пос-
тавлю на балл боль-
ше.

Ученик:
- Иду, ставьте мне

тройку.

Выражение "В здоровом те-
ле - здоровый дух" первоначаль-
но было взято из сатиры римс-
кого писателя Ювенала и зву-
чало так: "Надо молить богов,
чтоб дух здоровый был в теле
здоровом". Предполагают, что
в основе этой строчки лежит
известная в Древнем Риме по-
говорка: "В здоровом теле здо-
ровый дух - редкое явление".

���
Раньше пятница была сво-

бодным от работы днём, а, как
следствие, базарным. В пятни-
цу, получая товар, обещали в
следующий базарный день от-
дать полагающиеся за него
деньги. С тех пор для обозна-
чения людей, не исполняющих
обещания, говорят: "У него

семь пятниц на неделе".
���

После открытия врачами
древности нервов в организ-
ме человека они назвали их
по сходству со струнами му-
зыкальных инструментов тем
же словом - nervus. Отсюда
возникло выражение для раз-
дражающих действий - "играть
на нервах".

���
По евангельской легенде

Понтий Пилат, вынужденный
согласиться на казнь Иисуса,
умыл руки перед толпой и ска-
зал: "Невиновен я в крови Пра-
ведника сего". Отсюда прои-
зошло выражения для снятия
с себя ответственности "я
умываю руки".

ПОСТНАЯ КОВРИЖКА

С ЯБЛОКАМИ

 В миску насыпать са-
хар, налить воду и рас-
тительное масло, немно-
го нагреть, добавить мёд.
Размешать, чтобы сахар
и мёд растворились. До-
бавить соду, корицу, оре-
хи, измельчённые до

Приятного аппетита
состояния муки, и муку
с разрыхлителем. Муки
нужно столько, чтобы
тесто напоминало густую
сметану. Вылить тесто в
форму. Яблоки почис-
тить, нарезать и выло-
жить на тесто. Выпекать
30-35 минут при 200 гра-
дусах.



26 април - 2 май 201317. TV

 Пятница, 26 апреля (время болгарское)

Воскресенье, 28 апреля

Понедельник, 29 апреля

Вторник, 30 апреля

Среда, 1 мая

Четверг, 2 мая

Пятница, 26 апреля  (время болгарское)

Воскресенье, 28 апреля

Понедельник, 29 апреля

Вторник, 30 апреля

Среда, 1 мая

Четверг, 2 мая

07:25 "Играй, гармонь любимая!" 08:00 "Умницы и умники" 08:45
"Слово пастыря" 09:00 Новости (с субтитрами) 09:15 "Смак" 09:45
"Смешарики. Новые приключения" 10:00 Премьера. "Идеальный
ремонт" 11:00 Новости (с субтитрами) 11:15 "Абракадабра" 12:35
"Две звезды" 14:00 Юрий Яковлев, Лариса Голубкина в комедии
"Гусарская баллада" 15:35 К юбилею артиста. Премьера. "Юрий
Яковлев. "Царь. Очень приятно!"" 16:25 Комедия "Ирония судьбы,
или С легким паром!" 17:00 Вечерние новости (с субтитрами) 17:15
"Ирония судьбы, или С легким паром!" Продолжение 20:00 "Вре-
мя" 20:20 "Сегодня вечером" с Андреем Малаховым 22:00 "Что?
Где? Когда?" 23:20 Ролан Быков, Олег Басилашвили в детективе
"Соучастие в убийстве" 01:00 Лев Дуров, Сергей Паршин, Дмит-
рий Харатьян в комедии "Клад" 02:20 Людмила Гурченко, Алек-
сандр Абдулов в музыкальной комедии "Рецепт ее молодости"
03:50 "Поле чудес" с Леонидом Якубовичем 05:00 Новости 05:10
"Олег Ефремов. Голос внутри меня" 05:55 Всеволод Санаев, Марк
Бернес в фильме "Это случилось в милиции"

08:00 Новости 08:15 Телеканал "Доброе утро" 09:05 "Контрольная
закупка" 09:30 "Жить здорово!" 10:25 "Понять. Простить" 11:00
Новости (с субтитрами) 11:15 "Модный приговор" 12:10 "Торго-
вый центр". Многосерийный фильм 13:00 Другие новости 13:20
"Время обедать!" 14:00 Новости (с субтитрами) 14:20 "Доброго
здоровьица!" с Геннадием Малаховым 15:15 "Пока еще не по-
здно" 16:05 "Я подаю на развод" 17:00 Вечерние новости (с
субтитрами) 17:40 "Понять. Простить" 18:10 "Давай поженим-
ся!" 19:00 "Пусть говорят" 20:00 "Время" 20:30 "Красавица". Мно-
госерийный фильм 22:20 Никита Зверев, Ирина Апексимова в
многосерийном фильме "Победный ветер, ясный день" 00:10
Ночные новости 00:25 "Пусть говорят" 01:15 "Давай поженим-
ся!" 02:10 "Я подаю на развод" 03:10 "Торговый центр". Много-
серийный фильм 04:00 Новости 04:05 "Модный приговор" 05:00
Новости 05:05 Телеканал "Доброе утро"

08:00 Новости 08:15 Телеканал "Доброе утро" 09:05 "Конт-
рольная закупка" 09:30 "Жить здорово!" 10:25 "Понять. Про-
стить" 11:00 Новости (с субтитрами) 11:15 "Модный приговор"
12:10 "Торговый центр". Многосерийный фильм 13:00 Другие
новости 13:20 "Время обедать!" 14:00 Новости (с субтитрами)
14:20 "Доброго здоровьица!" с Геннадием Малаховым 15:15
"Пока еще не поздно" 16:00 "Я подаю на развод" 17:00 Вечер-
ние новости (с субтитрами) 17:40 "Понять. Простить" 18:10
"Давай поженимся!" 19:05 "Пусть говорят" 20:00 "Время" 20:30
"Красавица". Многосерийный фильм 22:20 "Yesterday live" 23:20
Никита Зверев, Ирина Апексимова в многосерийном фильме
"Победный ветер, ясный день" 01:00 "Пусть говорят" 01:50 "Да-
вай поженимся!" 02:45 "Я подаю на развод" 03:35 "Торговый
центр". Многосерийный фильм 05:00 Новости 05:55 Валентин
Смирнитский в фильме "Королевская регата"

07:25 Легендарное кино в цвете. Любовь Орлова, Сергей Столя-
ров в фильме "Цирк" 09:00 Новости (с субтитрами) 09:15 Вера
Васильева, Владимир Ушаков в комедии "Свадьба с приданым"
11:00 Новости (с субтитрами) 11:15 Евгений Леонов, Маргарита
Назарова в комедии "Полосатый рейс" 12:40 "Абракадабра" 14:05
Николай Караченцов, Галина Польских, Всеволод Санаев в коме-
дии "Белые росы" 15:30 Дмитрий Певцов, Ольга Дроздова в филь-
ме "Ангел в сердце" 19:05 Премьера. "20 лет в пути". Юбилейный
концерт Стаса Михайлова 20:00 "Время" 20:20 "20 лет в пути".
Юбилейный концерт Стаса Михайлова. Продолжение 21:40 Ксе-
ния Раппопорт, Федор Бондарчук в фильме "Два дня" 23:15 Игорь
Скляр, Александр Панкратов-Черный, Елена Цыплакова в фильме
"Мы из джаза" 00:40 Детектив "Голубой карбункул" 01:55 Изольда
Извицкая, Анатолий Кузнецов в комедии "К Черному морю" 03:05
София Ротару в фильме "Душа" 05:00 Новости 05:35 Любовь Орло-
ва, Леонид Утесов в музыкальной комедии "Веселые ребята"

07:05 Никита Зверев, Ирина Апексимова в многосерийном фильме
"Победный ветер, ясный день" 08:00 Новости (с субтитрами) 08:15
"Победный ветер, ясный день". Продолжение 09:05 "Контрольная за-
купка" 09:30 "Жить здорово!" 10:25 "Понять. Простить" 11:00 Новости
(с субтитрами) 11:15 "Модный приговор" 12:10 "Торговый центр". Мно-
госерийный фильм 13:00 Другие новости 13:20 "Время обедать!" 14:00
Новости (с субтитрами) 14:20 "Доброго здоровьица!" с Геннадием
Малаховым 15:15 "Пока еще не поздно" 16:00 "Я подаю на развод"
17:00 Вечерние новости (с субтитрами) 17:15 "Понять. Простить" 17:40
"Угадай мелодию" 18:10 "Давай поженимся!" 19:05 "Пусть говорят" 20:00
"Время" 20:20 "ДОстояние РЕспублики: Андрей Дементьев" 22:20 Вах-
танг Кикабидзе, Фрунзик Мкртчян в фильме "Мимино" 00:00 Николай
Еременко, Ирина Метлицкая в фильме "Роман в русском стиле" 01:20
Комедия "Не может быть!" 02:55 "Модный приговор" 03:45 "Торговый
центр". Многосерийный фильм 05:00 Новости 05:35 Светлана Карпин-
ская, Николай Рыбников в комедии "Девушка без адреса"

08:00 Новости 08:15 Телеканал "Доброе утро" 09:05 "Контрольная
закупка" 09:30 "Жить здорово!" 10:25 "Понять. Простить" 11:00
Новости (с субтитрами) 11:15 "Модный приговор" 12:10 "Торго-
вый центр". Многосерийный фильм 13:00 Другие новости 13:20
"Время обедать!" 14:00 Новости (с субтитрами) 14:20 "Доброго
здоровьица!" с Геннадием Малаховым 15:15 "Пока еще не по-
здно" 16:05 "Жди меня" 17:00 Вечерние новости (с субтитра-
ми) 17:40 "Понять. Простить" 18:10 "Человек и закон" с Алексе-
ем Пимановым 19:05 "Поле чудес" с Леонидом Якубовичем
20:00 "Время" 20:30 "Две звезды" 22:00 "Вечерний Ургант" 22:50
Закрытый показ. Премьера. Фильм "Бедуин" 01:30 Людмила
Максакова, Андрей Болтнев в фильме "Поездки на старом
автомобиле" 03:20 "Торговый центр". Многосерийный фильм
04:05 "Модный приговор" 05:00 Новости 05:10 "Все во имя люб-
ви" 05:55 Владимир Кузнецов, Андрей Болтнев в детективе "В
полосе прибоя"

06.00 Днес и утре/п/ 06.15 Телепазарен прозорец 06.30 Денят започва - сутре-
шен бло 07.35 Предизборни хроники и клипове 08.10 Диспут 09.00 По света и у
нас 09.05 Диспут 09.30 Денят започва с култура 10.00 По света и у нас 10.10
Денят отблизо с Мария 11.30 Бързо, лесно, вкусно 12.00 По света и у нас 12.20
Предизборни клипове 12.25 Спортни новини 12.30 Малки истории 12.40 Телепа-
зарен прозорец 12.55 Апартаментът с Марта Вачкова /токшоу/ 13.40 Телепаза-
рен прозорец 13.55 Сен Тропе - тв филм /272 еп./ 14.50 Телепазарен прозорец
15.05 Конър под прикритие - тв филм /23 еп./ 15.30 Телепазарен прозорец 15.45
Днес и утре/п/ 15.55 Предизборни клипове 16.00 По света и у нас 16.10 Новини
на турски език 16.20 Ретро следобед: Клуб "НЛО" 17.05 Дързост и красота - тв
филм /3158 еп./ 17.30 Още от деня 17.55 Предизборни клипове 18.00 По света и
у нас 18.25 Зелена светлина 18.30 Диспут 19.40 Лека нощ, деца!: Чудовища и
пирати 20.00 По света и у нас 20.40 Предизборни хроники 20.45 Спортни новини
20.50 Предизборни клипове 21.00 "Реформа в здравеопазването и образовани-
ето" 22.25 Предизборни клипове 22.30 По света и у нас 23.00 Предизборни
хроники 23.05 Зелена светлина 23.10 Евровизия 2013 - клипове на песните 23.15
Денис и приятели 00.15 Ретро следобед: Клуб "НЛО" /п/ 01.00 Апартаментът с
Марта Вачкова /п/ 01.45 По света и у нас /п/ 02.25 Сватбеният агент - игр.
филм/п/ 04.10 Малки истории/п/ 04.20 Денис и приятели

05.20 Бързо, лесно, вкусно /п/ 05.50 Дързост и красота - тв филм /3158 еп./п/
06.15 Телепазарен прозорец 06.30 Денят започва 07.35 Предизборни хроники
и клипове 08.10 Диспут 09.00 По света и у нас 09.05 Диспут 09.30 Денят започ-
ва с култура 10.00 По света и у нас 10.10 Денят отблизо с Мария 11.30 Бързо,
лесно, вкусно 12.00 По света и у нас 12.20 Предизборни клипове 12.25 Спорт-
ни новини 12.30 Малки истории 12.40 Телепазарен прозорец 12.55 Апарта-
ментът с Марта Вачкова /токшоу/ 13.40 Телепазарен прозорец 13.55 Сен Тро-
пе - тв филм /273 еп./ 14.50 Телепазарен прозорец 15.05 Конър под прикритие
- тв филм /24 еп./ 15.30 Телепазарен прозорец 15.45 Днес и утре/п/ 15.55
Предизборни клипове 16.00 По света и у нас 16.10 Новини на турски език
16.20 Ретро следобед: "Как ще ги стигнем..." 17.05 Дързост и красота - тв филм
/3159 еп./ 17.30 Още от деня 17.55 Предизборни клипове 18.00 По света и у
нас 18.25 Зелена светлина 18.30 Още от деня 18.55 Страх да обичаш - тв филм
/4 еп./ 19.55 Лека нощ, деца! 20.00 По света и у нас 20.40 Предизборни
хроники 20.45 Спортни новини 20.50 Предизборни клипове 21.00 Референдум
22.25 Предизборни клипове 22.30 По света и у нас 23.00 Предизборни хроники
23.05 Зелена светлина 23.10 Евровизия 2013 - клипове на песните 23.15 Денис
и приятели 00.15 Ретро следобед: "Как ще ги стигнем..."/п/ 01.00 Апартаментът
с Марта Вачкова /токшоу/п/ 01.45 Страх да обичаш - тв филм /4 еп./п/ 02.45
По света и у нас /п от 20:00/ 03.25 Референдум - публицистично шоу/п/

05.00 Денис и приятели - късно вечерно шоу/п/ 06.00 Дързост и красота - тв
филм /3159 епизод/п/ 06.30 Денят започва - сутрешен блок 07.35 Предизборни
хроники и клипове 08.10 Диспут 09.00 По света и у нас 09.05 Диспу 09.30 Денят
започва с култура 10.00 По света и у нас 10.10 Денят отблизо с Мария 12.00 По
света и у нас 12.20 Предизборни клипове 12.25 Спортни новини 12.30 Златна
пролет 2013 - конкурс за нова поп и рок музика 14.00 Франк - игрален филм /
САЩ, 2007г./, режисьор Дъглас Чени, в ролите: Джон Грайс, Синтия Уотръс,
Британи Робъртсън, Аштън Диркс и др. 15.35 Предизборни клипове 15.40 Конър
под прикритие - тв филм /25 епизод/ 16.00 Разказвачът: "Древногръцки митове:
Дедал и Икар" - 16.25 Балкански музикален фестивал - с участието на Теодосий
Спасов 17.25 Предизборни клипове 17.30 Ретро следобед: "Улицата" 18.15 Бал-
канска мелодия - док. филм 19.45 Лека нощ, деца!: Ние, врабчетата 20.00 По
света и у нас 20.15 Предизборни хроники и клипове 20.30 Тържествен митинг-
заря по случай 137 години от Априлското въстание - пряко от Панагюрище 21.00
Аве - игрален филм /България, 2011г./, режисьор Константин Божанов 22.30
Предизборни клипове 22.35 По света и у нас 22.40  Предизборни хроники 22.45
Евровизия 2013 - клипове на песните 22.50 Денис и приятели 00.00 Ретро следо-
бед: "Улицата"/п/ 00.45 Франк - игр. филм/п/ 02.15 Малки истории/п/ 03.05
Днес и утре/п/ 03.20 Денис и приятели 04.30 Балканска мелодия - док. филм/п/

06.05 Разказвачът: "Древногръцки митове: Дедал и Икар" - 06.30 Денят започва
- сутрешен блок 07.35 Предизборни хроники и клипове 08.10 Диспут 09.00 По
света и у нас 09.05 Диспут 09.30 Денят започва в библиотеката 10.00 По света
и у нас 10.10 Денят отблизо: Зелената линейка 11.00 Денят отблизо с Мария
12.00 По света и у нас 12.20 Предизборни клипове 12.25 Спортни новини 12.30
Концерт на Джошуа Бел 13.45 Куче в чекмедже - игр. филм /България, 1982г./
15.10 Конър под прикритие - тв филм /26 еп./ 15.30 "Древногръцки митове:
Орфей и Евридика" - тв филм 15.55 Предизборни клипове 16.00 29-ти междуна-
роден цирков фестивал в Монте Карло 16.55 Предизборни клипове 17.00 Сту-
дио Футбол 17.30 Футбол: "Локомотив"/Пд/ - "Левски", среща от първенството
на "А"ПФГ - пряко предаване от Пловдив 19.30 Теглене тиражите на ТОТО 2
19.45 Лека нощ, деца!: Чудовища и пирати 20.00 По света и у нас 20.20 Предиз-
борни хроники 20.30 Спортни новини 20.35 Предизборни клипове 20.40 Недаде-
ните - тв филм /7 еп./ 21.45 Студио "Футбол" 22.05 Футбол: Полуфинална среща-
реванш от турнира на Лига "Европа" 00.00 Предизборни хроники 00.05 По света
и у нас 00.10 2013: Предизборни клипове 00.15 Евровизия 2013 - клипове на
песните 00.20 Трето полувреме 01.10 Недадените - тв филм /7 еп./п/ 02.10 Да
открием Германия/п/ 02.40 Футбол: "Локомотив"/Пд/ - "Левски"/запис/ 04.20
Футбол: Полуфинална среща-реванш от турнира на Лига "Европа"/запис/

06.15 Телепазарен прозорец 06.30 Денят започва 07.35 Предизборни хрони-
ки и клипове 08.10 Диспут 09.00 По света и у нас 09.05 Диспут 09.30 Денят
започва с Култура 10.00 По света и у нас 10.10 Денят отблизо с Мария 11.30
Бързо, лесно, вкусно /п/ 12.00 По света и у нас 12.20 Предизборни клипове
12.25 Спортни новини 12.30 В кадър/п/ 13.00 Шоуто на Канала/п/ 13.55 Теле-
пазарен прозорец 14.10 Сен Тропе - тв филм /272 еп./ 15.05 Бърколино -
познавателно предаване за най-малките/п/ 15.35 Европа на фокус 15.55 Пре-
дизборни клипове 16.00 По света и у нас 16.10 Новини на турски език 16.20
Специализирано предаване за хора с увреден слух 16.35 Юбилеен концерт на
диригента проф.Емил Янев 17.30 Още от деня 17.55 Предизборни клипове
18.00 По света и у нас 18.25 Зелена светлина 18.30 Още от деня 19.00 Страх да
обичаш - тв филм /3 епизод/ 19.55 Лека нощ, деца! 20.00 По света и у нас
20.40 Предизборни хроники 20.45 Спортни новини 20.50 Предизборни клипове
21.00 Панорама с Бойко Василев 22.00 Танцуващият с вълци - игрален филм /
САЩ, 1990г./, 1 част, режисьор Кевин Костнър 00.00 Предизборни хроники
00.05 По света и у нас 00.10 Предизборни клипове 00.15 Обзор "Лига Европа"
00.45 Евровизия 2013 - клипове на песните 00.50 Нощни птици/п/ 01.50 По
света и у нас /п от 20:00/ 02.30 Панорама с Бойко Василев/п/ 03.35 Днес и
утре/п/ 04.00 Танцуващият с вълци - игрален филм /1 част/п/

06.00 Страх да обичаш - тв филм /3 епизод/п/ 06.55 Зелената линейка/п/
07.45 Телепазарен прозорец 08.00 Разказвачът - тв филм /4 епизод/ 08.25 Без
багаж - туристическо реалити 08.55 Предизборни клипове 09.00 Животът и
други неща 11.00 Денят отблизо с Мира 12.00 По света и у нас 12.20 Предиз-
борни хроники и клипове 12.25 Спортни новини 12.30 Бразди - предаване за
земеделие 13.00 Иде нашенската музика 14.00 Малки истории 14.55 Предиз-
борни клипове 15.00 Маневри на петия етаж - игрален филм /България, 1985г./
режисьор Петър Б.Василев 16.30 Великите българи: Симеон Велики - док.
филм 16.55 Предизборни клипове 17.00 Вяра и общество с Горан Благоев 17.50
Homo Ludens /Играещият човек/ - филм за театралния режисьор Димитър
Гочев 18.55 Виж БиБиСи: "Изключителни жени: Коко Шанел" - док. филм 19.45
Лека нощ, деца!: Малкия принц 20.00 По света и у нас 20.25 Предизборни
хроники 20.30 Спортни новини 20.35 Предизборни клипове 20.45 Шоуто на
Канала 21.45 Танцуващият с вълци - игрален филм /2, последна част/ 23.45
Предизборни клипове 23.50 По света и у нас 23.55 00.00 Евровизия 2013 -
клипове на песните 00.05 Трето полувреме 00.55 Героят на семейството -
игрален филм /Франция, 2006г./, режисьор Тиери Клифа 02.40 Виж БиБиСи:
"Изключителни жени: Коко Шанел" - док. филм /п/ 03.30 Без багаж - туристи-
ческо реалити/п/ 04.05 Танцуващият с вълци - игр. филм /2, последна част/п/

06.05 Бразди/п/ 06.35 Иде нашенската музика/п/ 07.35 Телепазарен про-
зорец 07.50 Неделно Евангелие 07.55 Малкият принц - аним. филм 08.20
Бърколино - познавателно предаване за най-малките 08.50 Предизборни
клипове 08.55 От Цветница до Великден 09.25 Празнично богослужение
по случай Вход Господен в Йерусалим /Цветница/ 11.20 Денят отблизо с
Мира 12.00 По света и у нас 12.20 Предизборни хроники и клипове 12.30
Спортни новини 12.35 Неделя х 3 - ток шоу 15.25 Предизборни клипове
15.30 Студио "Футбол" 15.45 Футбол: "Ботев"/Пд/ - "Литекс" 17.45 Предиз-
борни клипове 17.50 Теглене тиражите на ТОТО 2 18.05 Спортна треска
18.45 Студени следи с Надя Обретенова 19.45 Лека нощ, деца!: Малкият
принц 20.00 По света и у нас 20.25  Предизборни хроники 20.30 Спортни
новини 20.35  Предизборни клипове 20.45 Сватбеният агент - игрален
филм /копродукция, 2001г./, режисьор Адам Шанкман  22.30 Нощни пти-
ци - вечерно ток шоу 23.30 Предизборни клипове 23.35 По света и у нас
23.40 Предизборни хроники 23.45 Евровизия 2013 - клипове на песните
23.50 Церемония по връчване на Наградите за изкуство "Стоян Камба-
рев" 2013 г. /запис/ 00.50 А бяхме непознати - игрален филм /копродук-
ция, 1997г./, режисьор Еманюел Криалезе 02.30 Героят на семейството -
игрален филм/п/ 04.15 Футбол: "Ботев"/Пд/ - "Литекс", среща от първен-
ството на "А"ПФГ /запис

БНТ1

07:20 "Служу Отчизне!" 08:05 "Здоровье" 09:00 Новости (с
субтитрами) 09:10 "Непутевые заметки" с Дмитрием Кры-
ловым 09:30 "Пока все дома" 10:15 "Смешарики. ПИН-код"
10:30 "Фазенда" 11:00 Новости (с субтитрами) 11:15 Среда
обитания. "Где посадки?" 12:10 "Ералаш" 13:10 "Легендар-
ные кинокомедии"   14:05 Галина Польских, Фрунзик
Мкртчян в комедии "Суета сует" 15:35 Кристина Орбакай-
те, Гоша Куценко, Лия Ахеджакова, Владимир Меньшов,
Михаил Козаков в комедии "Любовь-морковь 3" 17:15 "Один
в один!" 20:00 Воскресное "Время". Информационно-ана-
литическая программа 21:00 "Клуб Веселых и Находчивых"
23:00 "Познер" 23:55 Александр Михайлов в фильме "Змее-
лов" 01:30 Лев Прыгунов в детективе "Падение" 03:05 Ва-
лерий Баринов в фильме "Вишневый омут" 05:00 Новости
05:05 Телеканал "Доброе утро"

Канал 1

Суббота, 27 апреляСуббота, 27 апреля

Пятница, 26 апреля  (время болгарское)

Воскресенье, 28 апреля

Понедельник, 29 апреля

Вторник, 30 апреля

Среда, 1 мая

Четверг, 2 мая

05.30 "Духът на здравето" /п./ 06.30 "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещи Анна Цолова и Виктор Николаев
09.30 "Преди обед" - дневно токшоу 11.30 "Кухнята на Звездев"
- кулинарно шоу с Иван Звездев 12.00 bTV Новините - обедна
емисия 12.30 "Шоуто на Слави" /п./ 13.30 "Диво сърце" - сери-
ал, еп. 45 15.00 "Призракът на Елена"- сериал, еп. 67 16.00
"Престъпления и страсти" - сериал, еп. 36 17.00 bTV Новините
17.30 "Лице в лице" - публицистично предаване с водещи Цве-
танка Ризова и Димитър Цонев 19.00 bTV Новините - централ-
на емисия 20.00 " Гласът на България" - музикално шоу 22.00
bTV Новините - късна емисия 22.30 "Шоуто на Слави" - вечер-
но токшоу 23.30 "Без пукната пара" - сериал, еп. 14 00.00 "Извън
играта" - сериал, с. 3, еп. 3 01.00 "Кости" - сериал, с. 4, еп. 17
02.00 "Преди обед" /п./ 03.40 "Призракът на Елена"/п./ - сери-
ал, еп. 67 04.30 "Модерно" /п/

05.20 "Кухнята на Звездев" /п./ 05.40 "Престъпления и страсти" /п./
- сериал, еп. 36 06.30 "Тази сутрин" - информационно предаване с
водещи Анна Цолова и Виктор Николаев 09.30 "Преди обед" - дневно
токшоу 11.30 "Кухнята на Звездев" - кулинарно шоу с Иван Звездев
12.00 bTV Новините - обедна емисия 12.30 "Шоуто на Слави" /п./
13.30 "Диво сърце" - сериал, еп. 46 15.00 "Призракът на Елена" -
сериал, еп. 68 16.00 "Престъпления и страсти" - сериал, еп. 37 17.00
bTV Новините 17.30 "Лице в лице" - публицистично предаване с во-
дещи Цветанка Ризова и Димитър Цонев 19.00 bTV Новините - цен-
трална емисия 20.00 "Огледален свят" - сериал, еп. 57 21.00 " Гласът
на България" - музикално шоу 22.00 bTV Новините - късна емисия
22.30 "Шоуто на Слави" - вечерно токшоу 23.30 "Без пукната пара" -
сериал, еп. 15 00.00 "Извън играта" - сериал, с. 3, еп. 4 01.00 "Кости"
- сериал, с. 4, еп. 18 02.00 "Преди обед" /п./ 03.40 "Призракът на
Елена"/п./ - сериал, еп. 68 04.30 "Без пукната пара" /п./ - сериал, еп.
15 04.50 "Големите загадки" /п./

05.50 "Кухнята на Звездев" /п./ 06.10 "Престъпления и страсти" /п./ - сери-
ал, еп. 37 07.00 "Тази сутрин" - информационно предаване с водещи Анна
Цолова и Виктор Николаев 09.30 "Преди обед" - дневно токшоу 11.30 "Кух-
нята на Звездев" - кулинарно шоу с Иван Звездев 12.00 bTV Новините -
обедна емисия 12.30 "Андре" - Семеен, Приключенски, САЩ, 1994 г., Режи-
сьор: Джордж Милър, Актьори: Кейт Карадин, Тина Марджорино, Челси
Фийлд, Джошуа Джаксън, Шейн Майър и др. 14.30 "Нинджа от Бевърли
Хилс" - Комедия, Екшън, САЩ, 1997 г., Режисьор: Денис Дъган, Актьори:
Крис Рок, Крис Фарли, Робин Шоу, Натаниъл Паркър, Николет Шеридън
16.30 "Разбулените тайни на магията" - развлекателно шоу 17.30 "Лице в
лице" - публицистично предаване с водещи Цветанка Ризова и Димитър
Цонев 19.00 bTV Новините - централна емисия 20.00 "Най-доброто от све-
товните таланти" - развлекателно шоу 21.00 "Столичани в повече" - сезон 5,
еп. 8 22.00 bTV Новините - късна емисия 22.30 "Шоуто на Слави" - вечерно
токшоу 23.30 "НепознатиТЕ" - документална поредица 00.30 "Извън играта"
- сериал, с. 3, еп. 5 01.30 "Кости" - сериал, с. 4, еп. 19 02.20 "Преди обед" /
п./ 04.00 "Нинджа от Бевърли Хилс" /п./ - Комедия, Екшън, САЩ, 1997 г.,
Режисьор: Денис Дъган, Актьори: Крис Рок, Крис Фарли, Робин Шоу, Ната-
ниъл Паркър, Николет Шеридън

Четвъртък 02.05.2013 05.30 "Кухнята на Звездев" /п./ 06.00 "Търси се" /п./
07.00 "Тази сутрин" - информационно предаване с водещи Анна Цолова и
Виктор Николаев 09.30 "Преди обед" - дневно токшоу 11.30 "Кухнята на Звез-
дев" - кулинарно шоу с Иван Звездев 12.00 bTV Новините - обедна емисия
12.30 "Денис Белята" - Комедия, САЩ, 1993 г., Режисьор: Ник Касъл, Актьори:
Кристофър Лойд, Уолтър Матау, Мейсън Гембъл, Лиа Томпсън 14.30 "Лора от
сутрин до вечер" - Приключенски, Романтичен, Комедия, България, 2011 г.,
Режисьор: Димитър Коцев, Актьори: Миленита, Мартен Роберто, Христо Пет-
ков, Димо Алексиев, Ива Гочева, Юлиан Ковалевски, Георги Петров, Антони-
на Ковечева, Радена Вълканова, Радослав Парушев и др. 16.30 "Разбулените
тайни на магията" - развлекателно шоу 17.30 "Лице в лице" - публицистично
предаване с водещи Цветанка Ризова и Димитър Цонев 19.00 bTV Новините
- централна емисия 20.00 "Революция Z" - сериал, с. 2, еп. 9 21.00 "Магаданс
предизвикателството" - танцувално шоу 22.00 bTV Новините - късна емисия
22.30 "Шоуто на Слави" - вечерно токшоу 23.30 "Аламинут" - комедийно шоу
23.30 "Без пукната пара" - сериал, еп. 12 00.00 "Извън играта" - сериал, с. 3,
еп. 6 01.00 "Кости" - сериал, с. 4, еп. 20 02.00 "Преди обед" /п./ 03.40 "Денис
Белята" /п./ - Комедия, САЩ, 1993 г., Режисьор: Ник Касъл, Актьори: Крис-
тофър Лойд, Уолтър Матау, Мейсън Гембъл, Лиа Томпсън

05.40 "Комиците" - комедийно шоу 06.30 "Тази сутрин" - инфор-
мационно предаване с водещи Анна Цолова и Виктор Николаев
09.30 "Преди обед" - дневно токшоу 11.30 "Кухнята на Звездев" -
кулинарно шоу с Иван Звездев 12.00 bTV Новините - обедна еми-
сия 12.30 "Шоуто на Слави" /п./ 13.30 "Диво сърце" - сериал, еп. 44
15.00 "Призракът на Елена" - сериал, еп. 66 16.00 "Престъпления и
страсти" - сериал, еп.35 17.00 bTV Новините 17.30 "Лице в лице" -
публицистично предаване с водещи Цветанка Ризова и Димитър
Цонев 19.00 bTV Новините - централна емисия 20.00 "Младост 5" -
импровизационно комедийно шоу 21.00 "Комиците" - комедийно
шоу 22.00 bTV Новините - късна емисия 22.30 "Шоуто на Слави" -
вечерно токшоу 23.30 "Без пукната пара" - сериал, еп. 13 00.00
"Извън играта" - сериал, с. 3, еп. 2 01.00 "Кости" - сериал, с. 4, еп.
16 02.00 "Преди обед" /п./ 03.40 "Призракът на Елена"/п./ - сериал,
еп. 66 04.20 "Кухнята на Звездев" /п./ 04.40 "Престъпления и стра-
сти" /п./ - сериал, еп. 35

05.30 "НепознатиТЕ" /п./ 06.00 "Светът на Куест" - детски сериал 06.30 "Супер-
мен" - детски сериал 07.30 "Любов извън закона" - сериал, еп. 115, 116 08.30
"Кухнята на Звездев" - кулинарно предаване 09.00 "Тази събота" - актуално
предаване с водещ Лора Крумова 11.00 "Модерно" - токшоу с водещ Радост
Драганова 12.00 bTV Новините - обедна емисия 12.30 "Най-смешните животни и
хора на планетата" - комедийно предаване 13.00 "Червен картон" - Комедия,
Спортен, Испания, 2007 г., Режисьор: Алваро Фернандес Армеро, Актьори: Ан-
тонио де ла Тор, Хавиер Гутиерес и др. 15.00 "Предградие" - сериал, еп. 7, 8
16.00 "CoolЕ T" - лайфстайл предаване с водещ Петя Дикова 17.30 "Хрътките" -
публицистично предаване с водещ Миролюба Бенатова 19.00 bTV Новините -
централна емисия 19.30 bTV Репортерите - предаване за журналистически раз-
следвания и филми 20.00 "Предай нататък" - риалити проект с водещ Наталия
Симеонова 22.00 bTV Новините - късна емисия 22.30 "Аламинут" - комедийна
поредица 23.00 "Извънредно решение" - Екшън, Приключенски, САЩ, 1996 г.,
Режисьор: Стюарт Беърд, Актьори: Холи Бери, Кърт Ръсел, Джон Легуизамо,
Джо Мортън, Оливър Плат, Стивън Сегал 01.40 "Играта на Рипли" - Драма,
Криминален, САЩ, Италия, Великобритания, 2003 г., Режисьор: Лиляна Кавали,
Актьори: Рей Уинстън, Джон Малкович, Киара Касели, Дъгрей Скот, Лена Хеди
03.40 "Мързеливците" - сериал, еп. 7 04.10 "Модерно" /п./

05.10 "Кухнята на Звездев" /п./ 05.30 "Най-смешните животни и хора на
планетата" /п./ 06.00 "Пинки и брейн" - детски сериал 07.00 "Джими Куул" -
детски сериал 08.00 "Духът на здравето" - здравно предаване с водещ
Неделя Щонова 09.00 "Тази неделя" - актуално предаване с водещ Лора
Крумова 11.00 "Търси се" - токшоу с водещи Меги и Нели 12.00 bTV Новини-
те - обедна емисия 12.30 "НепознатиТЕ" - документална поредица 13.00
"Тайната на вълчата клисура" - Драма, Романтичен, Германия, Австрия,
2010 г., Режисьор: Сиджи Джонас, Актьори: Дениз Зик, Тимъти Пийч, Крис-
та Стадлър и др. 15.00 "Големите загадки" - научно-популярна поредица с
водещ Атанас Сребрев 16.00 "Нека говорят с Росен Петров" - токшоу 19.00
bTV Новините - централна емисия 19.30 bTV Репортерите - предаване за
журналистически разследвания и филми 20.00 "Фамилията" - сериал, еп. 7,
8 22.00 bTV Новините - късна емисия 22.30 "Аламинут" - комедийна пореди-
ца 23.00 "Извличане" - Драма, Трилър, САЩ, 2007 г., Режисьор: Гавин Худ,
Актьори: Алън Аркин, Питър Сарсгард, Игал Наор, Омар Метуали, Мерил
Стрийп, Рийз Уидърспун, Джейк Джиленхол 01.20 "Рицари от южен Бронкс"
- Драма, САЩ, 2005 г., Режисьор: Алън Хюс, Актьори: Джамал Джоузеф,
Даян Хюстън, Тед Дансън и др. 03.00 "Търси се" /п./ 03.50 "НепознатиТЕ" /
п./ 04.20 "CoolЕ T" /п./ - лайфстайл предаване с водещ Петя Дикова
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15 апреля Алла Пуга-
чева отпраздновала
свой день рождения. В
этом году Примадонне
исполнилось 64 года.
Кстати, она не стала ус-
траивать грандиозных
торжеств и пышных
приемов, а предпочла
провести праздник спо-
койно в узком кругу
самых близких друзей.
Днем певица прогулива-
лась в весеннем бала-
хоне по территории
замка, в котором она
счастливо живет с суп-
ругом Максимом Гал-

Недавно в своем блоге, Стас Са-
дальский открыто возмутился от ук-
раинских  телевизионщиков. По его
словам, телевизионщики оболгали
актера гонораром. Садальский сог-
ласился дать интервью, за которое
так и не получил договоренную сум-
му. В ЖЖ артист написал: "В Кие-
ве меня сгубила моя алчность: за
интервью на украинском ТВ пообе-
щали 1000$, и я продался... Пошли
пластмассовые вопросы по уныло-
му кругу: Пугачева, Галкин, Басков.
Попробовал сменить тему, - беспо-
лезно, тут же подходят с другого
конца: Басков, Галкин, Пугачева. Го-
ворить не о чем". Когда актер поп-
росил в очередной раз сменить те-
му и поговорить об артистах, ему
задали вопрос: "Правда, что Фрис-
ке от Шепелева родила?" Садальс-
кий терпеть не может такие воп-
росы, а этот добил его: "Да х... с
ней, откуда я знаю, родила - и мо-
лодец!" - выразился Станислав
Юрьевич. На чем интервью и за-
кончилось. Еще актер поделился в
своем блоге, что перед интервью
украинскому ТВ каналу, его сразу

Ведущий капитал-шоу
"Поле чудес" в первый
раз стал героем гранди-
озного скандала. В Ин-
тернете появился виде-
оролик, в котором зна-
менитый актер и телеве-
дущий обругал сотрудни-
ков авиакомпании "Аэ-
рофлот" из-за продолжи-
тельной задержки рейса.
Скандал разразился в
"Шереметьево" 15 марта,
однако видеоролик поя-
вился в апреле и бук-
вально превратился в
видеохит. Исходя из ро-
лика, Леонид Аркадьевич
весьма жестко отчитал
представителей "Аэроф-
лот"  за задержку выле-
та, а также за отсутст-
вие необходимого ува-
жения к пассажирам.
Всенародный любимец
вместе с остальными
пассажирами, прождал
несколько часов на тер-
ритории аэропорта без
какой-либо информации

Прочитав новость о
присуждении Валерии
звания народной артис-
тки России, Распутина
возмутилась в своей
характерной манере.
Певица сразу вырази-
ла возмущение: "Вале-
рии присудили звание
народной артистки Рос-
сии? Ну и ну!" - напи-
сала она в своем бло-
ге в Твитере. Среди
поклонников и коллег
сразу поползли слухи,
что Маша якобы безум-
но завидует Валерии,
ведь у Распутиной нет
никакого звания. Одна-
ко, все было вовсе не
так. На первой страни-
це официального сайта
звезды, появилось со-
общение: "В Твиттере
появился аккаунт, где
пишут от имени Маши
Распутиной. Мария Ни-
колаевна заявила, что
в Твиттере не зарегис-
трирована, и все что
там пишется, к ней от-
ношения не имеет. Лю-
ди пытаются "натра-

Недавно в Интернете
появились странные
фотографии знаме-
нитых артистов Ивана
Урганта и Сергея Свет-
лакова. На фото видно,
что они одеты в сми-
рительные рубашки и
находятся в психиатри-
ческой больнице. Свет-
лаков у себя на стра-
ничке в блоге, выложив
странное фото, проком-
ментировал: "Мы гости
на этой планете!", а в
ответ кто-то из друзей
написал: "Ребят, снима-
ете в психушке, что
ли?" Конечно же без
ядовитого комментария
не обошлось, кто-то не-
замедлительно злоб-
ненько фыркнул: "Дав-
но по вам плакала". Как
бы там ни было, впос-
ледствии выяснилось,
что актеры сделали фо-
тографии на съемках
третьей части новогод-
ней комедии "Елки", в
которой оба снимают-
ся.  По сюжету "Елки
3" два друга попадают

Àëëà Ïóãà÷åâà îòïðàçäíîâàëà äåíü
ðîæäåíèÿ â óçêîì êðóãó äðóçåé

киным. Первым, кто
приехал поздравить
Примадонну был Фи-
липп Киркоров. Вече-
ром певица провела
время с близкими
друзьями в шикарном
ресторане на Рублево-
Успенском шоссе. Для
праздника был арендо-
ван один из самых рос-
кошных залов рестора-
на "Марио". Кроме Гал-
кина и Киркорова, поз-
дравить Аллу Борисов-
ну прибыли ее ближай-
шая подруга - бизнес-
вумен Алина Редель,

супруга управляющего
делами президента Вла-
димира Кожина Алла,
певец Николай Басков.
Вечером Алла Борисов-
на выглядела более чем
прекрасно в своем бе-
лом одеянии. Так как пе-
вица не раз уже заяв-
ляла о том, что шумные
веселья уже не для нее,
праздничный ужин
продлился недолго.
Позже певица отправи-
лась домой в замок,
чтобы провести тихий
домашний вечер у ка-
мина, вместе с лю-

бимым мужем Макси-
мом Галкиным. На сле-
дующий день Алла Бо-
рисовна приняла учас-
тие в съемках очеред-
ного выпуска "Вечерне-
го Урганта". Иван Ургант
назвал Пугачеву "самой
главной певицой Рос-
сии", а также поздравил
ее с днем рождения. В
ответ Примадонна по-
дарила шоумену мягкую
игрушку и тоже поздра-
вила с днем рождения
(у Ивана Урганта день
рождения 16-го апреля).
В выпуске певица рас-

сказала интересные ис-
тории из прошлого, про-
демонстрировала свое
новое творчество и
прекрасное чувство

юмора, также она по-
радовала зрителей сво-
им чудесным присутст-
вием и даже спела пес-
ню.

Ìàøà Ðàñïóòèíà âíîâü
îêàçàëàñü â öåíòðå ñêàíäàëà

Ñåðãåé Ñâåòëàêîâ è Èâàí Óðãàíò
ïîïàëè â ïñèõèàòðè÷åñêóþ áîëüíèöó

вить" артистов друг на
друга, а журналисты
сразу же готовы "подх-
ватить" эту тему. Было
написано, будто бы Ма-
ша высказалась против
присвоения Валерии
звания народной артис-
тки". Также в сообще-
нии присутствует цита-
та обращения Маши: "Я
искренне поздравляю
Валерию! Она настоя-
щая народная артистка,
и давно уже заслужи-
ла это звание!" Со сво-
ей стороны Валерия
призналась, что шоки-

рована провокацией в
Интернете: "Звонила
Маша Распутина, поз-
дравляла с присвоени-
ем звания. Она тоже в
шоке от лжи, которую
распространяют актив-
но в Интернете" - пояс-
нила Валерия. Награж-
денная Валерия все-та-
ки поверила в искрен-
ность Маши Распути-
ной, которая поторопи-
лась обратиться в
службу поддержки Твит-
тера с просьбой зак-
рыть фальшивый акка-
унт.

в психушку, где с ними
происходят самые не-
вероятные приключе-
ния. Судя по всему,
фильм будет насы-
щенный смешными и
интересными ситуаци-
ями.  Персонажи  Свет-
лакова и Урганта, уст-
роив бунт и подключив
к нему всех пациентов,
пытаются бежать из
психиатрической боль-
ницы. К огромному
счастью друзей, коллег
и поклонников, душев-
ная болезнь артистов

является лишь сюже-
том фильма. Насчет ро-
ли сумасшедшего, Ур-
гант признался, что
психа играть было труд-
но, вопреки его нема-
лому кинематографи-
ческому опыту. Для то-
го, чтобы войти в об-
раз психически больно-
го, Урганту пришлось
какое-то время наблю-
дать за настоящими ду-
шевнобольными. "Елки
3" должен выйти на
большой экран в декаб-
ре 2013 года.

Ñàäàëüñêîãî îáîëãàëè íà 500 äîëëàðîâ

как-то напряг интерьер ресторана,
в котором снимали: ангелочки, вазы,
лепнина - все в стиле псевдобарок-
ко и все из пластмассы. "Заплати-
ли, кстати, не 1000, как договарива-
лись, а только половину, - печалить-
ся актер. - Интересно, это я недого-
ворил на 500$ или столько стоят Пу-
гачева, Галкин и Басков?" Станис-
лав Юрьевич пообещал себе, что в
следующий раз сначала будет брать
деньги, а потом давать интервью.

Ëåîíèä ßêóáîâè÷ èçâèíèëñÿ  ïåðåä
"Àýðîôëîòîì" è ïîïðîñèë çàáûòü ýòó èñòîðèþ

о причине задержки
вылета. Все началось с
того, что Якубович поп-
росил работницу "Аэроф-
лота" разъяснить причи-
ну задержки рейса, да-
ма удалилась  куда-то,
пообещав вернуться че-
рез 5 минут, но больше
не появилась, это дове-
ло телеведущего выска-
заться о ней нелестно.
Якубович возглавил про-
тест пассажиров, кото-
рые утверждали, что их
даже не покормили. Пе-

ред менеджерами авиа-
компании Якубович гово-
рил  без истерики, спо-
койно, но слов не выби-
рал: "Я вам быстро орга-
низую съемочную группу
"Первого канала", - стра-
щал и без того перепу-
ганных менеджеров зна-
менитость. - Я сейчас Са-
вельеву позвоню!.. "Аэ-
рофлот" - мразь! Вы -
мразь! Стоят люди, ко-
торые имеют право хотя
бы на небольшое уваже-
ние, а пять часов дер-
жать здесь людей с ве-
щами, детьми.. без ника-
кой информации - это не-
допустимо!" К счастью,
история с высказывани-
ями Якубовича по отно-
шению к сотрудникам
"Аэрофлота" окончена, об
этом 20 апреля заявил
сам актер в эфире "Пер-
вого канала", он офици-
ально извинился перед
авиакомпанией и попро-
сил забыть эту историю.



26 април - 2 май 201319. ЛИЦА

- Ако бяхте попаднал
в Съвета на обществе-
ната телевизия, какво
щяхте да предприеме-
те?

- Щях да започна да
реализирам моята
програма за доброта.
Добре е за тази глав-
на моя цел да разпо-
логам с рупора на те-
левизията. Програмата
за доброта и любов, с
помощта на която мо-
же да се възпита ново
поколение. Не гледай-
те на мен като на кло-
ун. Да, аз съм клоун.
Но създадох нещо, ко-
ето разтърси целия
свят. Създадох такава
форма на работа, при
която с любов може да
се творят чудеса.

В нашия театър все-
ки ден преди излизане
на сцената си казваме,
че силата на любовта
твори чудеса. Затова
ми се иска хората да
се вслушат в думите
ми, за да им предам
опита си. Така ще мога
да бъда полезен. И ве-
че нося полза.

През 1976 г., когато за
първи път гастролирах
в чужбина, целият свят
викаше: руско чудо,
сензация! Канада,
Франция, Япония... При
турнето ни в Мексико
гледаха на руснаците
изпод вежди - това бе-
ше времето на война-
та в Чечня. Изведнъж
там пристига моят теа-
тър, изпълнен с любов.
Успях да намеря път
към сърцата на хората
и тогава ме каниха 74
пъти в разни телеви-
зии. Изведнъж мнени-
ето и отношението към
Русия се промените.

През 1913 г. е имало
само една колония за
малолетни престъпни-
ци. Неотдавна научих,
че сега такива заведе-
ния са 67. Аз предла-
гам духовно спасение
за хората. Създал съм
своя методика и съм
патентовал Школата по
доброта.

- Необходим беше
дори патент?

- Интелектуалната
собственост се краде
мигновено. Това е мно-
го удобно - правиш пла-
кат със снимката на
плачещо дете и пишеш:
ние сме училище по
доброта, събираме па-
ри за деца, съжалете
ни, помогнете.

Моята школа не съби-
ра пожертвания. Нейна-
та същност е в нравст-
веното възпитание - от
детската градина, дори
от майчината утроба.
Децата слушат думи, на-
учават ги, но не разби-
рат докрай техния сми-

Êîòêàòà: ×îâåêúò ñå ãðèæè çà
ìåí, çíà÷è àç ñúì áîã

След 3-годишен капитален ремонт уникал-
ният Театър на котките на Куклачов - единст-
вен в света, отново отвори врати на стария
си адрес в Москва на Кутузовски проспект.
Тържественият спектакъл за откриването съв-
падна с рождения ден - 12 април, на знаме-
нития клоун, дресьор, педагог и създател на
театъра със 150 опашати артисти. Освен пред-
ставленията зрителите там ще могат да посе-
тят Музея на котките и Храма на котките. Там
ще се състоят и уроците в основана от Кук-
лачов Школа по доброта.

Театърът на Куклачов или Школа по доброта
съл. Те възприемат
пространството на игра-
та и чрез него стигат до
смисъла. Затова създа-
вам Кралство на добри-
ната. Казвам: "Деца,
вие не идвате просто в
детска градина, а в
кралство. Тук момичен-
цата са принцеси, а
момченцата - принцо-
ве". Момченцата целу-
ват ръка на момиченца-
та. Докосването, усеща-
нето на ръката пораж-
дат разбирането за пар-
тньорство.

Моята внучка се раз-
хожда с кукла. Тя отсе-
га знае, че ще бъда ма-

ма и е решила, че ще
има пет деца. Сигурен
съм, че един ден няма
и да помисли за аборт
и ще се пази за бъде-
щото си майчинство.
Освен това уча децата
да впрягат в работа ми-
сълта си. Знам, че вся-
ко момиченце - дори
най-невзрачното, може
да намери идеалния за
себе си съпруг, без осо-
бено кокетство и плос-
ки женски хитрини. Си-
лата на мисълта е ве-
лико нещо.

- Как функционира
школата?

- Тя работи към теа-
търа - независимо от
моята заетост с кон-
церти, работя с деца-
та, котките. Вече има
проверена практика.
Не съм я измислил аз.
Взех я от Станиславс-

ки, Немирович-Данчен-
ко, Мейерхолд. Всичко,
което се опитвам да
внедря и внуша, съм го
изпробвал на себе си
и моето семейство. Със
съпругата ми сме заед-
но вече 45 години, има-
ме три деца. Не мога
да кажа, че никога не
се сърдим, но отноше-
нията ни са такива, че
дори не ги наричам лю-
бов. Ние сме един за
друг като част от тяло-
то, сраснали сме, не-
възможно е да ни от-
къснеш.

Сега възпитаваме но-
во поколение, което ще

живее в нова държава.
Аз съм роден в Русия,
работя за нея и нейни-
те деца. Какви ще бъ-
дат те, зависи от нас,
от възпитанието, което
ще им дадем. Дали и
те ще обичат своята
страна така, както
японците обичат роди-
ната си? Нашите източ-
ни съседи имат уникал-
но отношение към де-
цата и възрастните. За
тях се организират без-
платни екскурзии по
страната, за да осъз-
наят величието й. За
съжаление у нас за
много хора омразата е
норма на живот. Зато-
ва главното е да нап-
равим така, че от учи-
лищата да излизат не
само грамотни, но и
възпитани чувствител-
ни хора.

- Сега страната се
вълнува. Мнозина из-
лизат на протести.
Какво е отношението
ви към тях?

- Протестите няма да
помогнат. Разбирам, че
не всичко е така, как-
то искаме да бъде. Но
демонстрациите не са
изход. Лае само страх-
ливото куче. Всеки
трябва да започне от
себе си, от мястото, къ-
дето живее и работи.
Старая се около мен
всичко да е чисто - и
физически, и нравстве-
но. Така промяната пос-
тепенно ще настъпи.

Сега отивам в банката,
без да изпитвам ужа-
са, който по-рано ме
обхващаше при мисъл-
та, че може да ми ка-
жат: пари няма.

Помня как в съветско
време майка ми ме на-
кара да направя в спес-
товната каса застрахов-
ки на децата по 5000
рубли, за да имат пари,
като пораснат. За три-
те деца сложих общо 15
000 рубли. Тогава за та-
кива пари можеха да се
купят 5 коли жигули. Но

през 90-те години дой-
де кризата и парите се
обезцениха. Като ден-
днешен помня, че за тях
успях да купя 2 кг кар-
тофи, 3 кг ябълки, мал-
ко портокали и гречка.
Всичко се събра в ед-
на торба. Прибрах се
вкъщи и казах: Ето, с
тези пари можехме да
купим 3 коли.

Вече над 12 години
живеем, без да усеща-
ме криза. Всички каз-
ват "живеем лошо", а
купуват коли. Ако днес
имате някакъв занаят,
може да сте достатъч-
но заможен човек - с
дом, кола и вила. Има
как да се спечелят па-
ри, само не крадете.
Какво правят строите-
лите на пътища напри-
мер? Не досипват пя-
сък и цимент. "Иконо-
миите" прибират в джо-
ба си. След няколко ме-

сеца пътят е в дупки.
От кого крадат, като по
това шосе пътуват са-
мите те, децата, роди-
телите и приятелите
им? Не лъжете и не
крадете от себе си и
всичко ще е наред. Ня-
ма защо да излизате и
да крещите по улици-
те.

- Мнозина ви гледат
с лошо око, защото
смятат, че котките по
принцип не се дреси-
рат и ви подозират в
"нечисти методи".

- Сега, след ремонта
на театъра, към него ще
открием и Музей на
котката. Това ще бъде
открито пространство,
на което хората ще мо-
гат да наблюдават как
се грижим за нашите
150 котки, как ги дре-
сираме, храним, как им
правим прически. Все-
ки ден от 11 ч сутринта
до 20 ч вечерта желае-
щите могат да наблю-
дават всичко това ка-
то реалити шоу. Там ще
даваме и уроци по въз-
питание на любимците.
Нека онези, които злос-
ловят, кажат: Мошеник
излезе този Куклачев -
и стените в театъра му
са мраморни. Да, така
е. Но аз не съм си
скрил парите в швей-
царска банка, не съм
си купил яхта, а напра-
вих театър.

- А какъв урок на вас
ви дадоха котките?

- Научиха ме на не-
зависимост. Ако една
котка си е поставила
някаква цел, тя ще я
постигне. Не ти нея, а
тя теб ще укроти. Ако
не я слушаш, ще напа-
кости в чехлите ти. От
котките можем да нау-
чим как да сме в хар-
мония със себе си и
околната среда. Как да
слушаме тишината. А
ние все препускаме на-
някъде. Най-често - без-
смислено.

- Кое е най-важното,
което трябва да знаем
за котките?

- Да ги обичаме и в
никакъв случай да не
ги наказваме. Ще ви от-
говоря с един анекдот.
Кучето си мисли: "Чо-
векът ми дава подслон,
храни ме, играе си с
мен. Значи е бог". А кот-
ката си казва: "Човекът
ми дава подслон, хра-
ни ме, милва ме. Зна-
чи аз съм бог".
("Российская газета")
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През 2014 година
"ЮИТ Уралстрой", дъ-
щерна компания на
концерна YIT, ще завър-
ши в Екатеринбург
строителството на пър-
вия етап на жилищния
комплекс "Форест". За
основните направления
на дейността на фин-
ландската компания в
Русия, за перспективи-
те на нейното развитие
и условията за работа
на руския пазар разка-
за пред РИА "Новости"
старши вицепрезиден-
тът на концерна Теему
Хелполайнен. "В Русия,
както и в другите стра-
ни, където са предста-
вени наши компании,
дейността на концерна
се дели на два вида:
услуги в сферата на
недвижимите имоти, в
промишлеността и
строителство. В Русия
основният доход, кой-
то получаваме - около
90%, идва от строител-
ството. Сега нашата

Френската автомобил-
на компания Renault до
2020 година ще вложи 21
милиарда рубли (около
500 милиона евро) в
производствени проекти
в Москва, Толиати и
Ижевск. Нахлуването на
руския пазар ще помог-
не на автомобилните
концерни от Стария свят
да преживеят трудните
времена на кризата. Но
стои въпросът дали ин-
вестициите на европейс-
ките компании ще успе-
ят да стимулират модер-
низацията и развитието
на руското автомоби-
лостроене.

По данни от 2012 го-
дина продажбите на ле-
ки коли в Европа са на-
малели с близо 8 про-
цента, а продажбите
конкретно на Renault са
паднали с над 22 про-
цента. Русия на този
фон изглежда като ис-
тински оазис. Според
проучване на Асоциаци-
ята на европейския биз-
нес руският пазар на
леки и лекотоварни ав-
томобили за миналата
година е нараснал с 11
процента. Както заяви
в интервю за руските
медии президентът на
алианса Renault-Nissan
Карлос Гон, в среднос-
рочна перспектива рус-
кият пазар "ще бъде
един от най-динамично

Ìîáèëåí òåëåôîí âúâ âñåêè äæîá
Около 37 процента от руснаците ползват смар-

тфони, сочи анкета на международната компа-
ния за проучвания Nielsen, цитирана от ИТАР-
ТАСС. Според получените данни 98 процента от
руснаците имат мобилни телефони. Около 51 про-
цента от тях са обикновени клетъчни телефони,
11 процента предпочитат мултимедийните, които
имат разширени възможности за аудио и видео
файлове, а 37 процента - смартфони.

Над половината от анкетираните посочват, че
имат повече от един апарат. Средната сметка за
ползване на мобилните телефони е 400 рубли
месечно - около 20 лева. При избора на телефон
руснаците се интересуват преди всичко от съот-
ношението цена-качество. Доста внимание отде-
лят и на дизайна на апарата. Почти 50 процента
са отговорили, че са си купили телефоните от
големи вериги магазини за електроника.

Освен за телефонни разговори 95 процента
от собствениците на смартфони в Русия ги из-
ползват за текстови съобщения, 68 процента
разглеждат интернет страници, 64 процента ин-
сталират приложения, 59 процента ползват смар-
тфоните, за да общуват в социалните мрежи, 55
процента - за работа с електронната поща, 41
процента - за слушане на музика, 36 процента
за гледане на видео и 17 процента - за пазару-
ване онлайн. Изследването обхваща 1600 души
от 12 големи руски градове и е направено чрез
интернет допитване.

Çäðàâè ïîçèöèè â ðóñêèÿ
ñòðîèòåëåí áèçíåñ
Финландската компания YIT работи в Русия над 50 години

компания е най-големи-
ят чуждестранен пред-
приемач на руския
строителен пазар",
обяснява финландският
бизнесмен.

Концернът YIT актив-
но работи в Москва и
Московска област,
Санкт Петербург, Екате-
ринбург, Свердловска
област, Ростов на Дон
и Казан. През 2012 го-
дина в портфейла на
финландския концерн
се добавиха 8 градове
в Московска област, а

в началото на 2013 го-
дина бе купен участък
в Тюмен, където сега се
проектира строителст-
вото на жилищен ком-
плекс.

YIT започна дейност-
та си в Русия още по
времето на Съветския
съюз - в далечната 1961
година. Без да изгуби
терена си на дейност
по време на промени-
те и разпада на СССР
сега тя продължава ак-
тивно да работи вече в
условията на пазарна
икономика.

Строителният бизнес
на руския пазар с вся-
ка измината година по-
лучава все по-голяма
популярност, расте и
равнището на конку-
ренцията. Известно е
също така, че законо-
дателната база в Русия
все още далеч не е съ-
вършена. Това обаче не
обезсърчава вицепре-
зидента на концерна и
не буди у него намере-

ния за оттегляне на YIT
от руския пазар. "Ако
говорим за конкуренци-
ята, то в Русия тя е пре-
ди всичко в сферата на
придобиване на терени
за застрояване. Що се
отнася до законодател-
ната база, то безуслов-
но в нея има недоста-
тъци. Има и проблеми,
свързани с норматив-
ните изисквания, мно-
зинството от които са
били разработени още
по съветско време, а
следователно не отго-
варят на съвременните
пазарни условия и се
нуждаят от осъвреме-
няване", казва финлан-
децът.

Филиали на компани-
ята YIT са представени
в Екатеринбург - градът,
който претендира за
провеждане на Светов-
ната изложение "Експо-
2020", и в Казан, къде-
то тази година ще се
състои лятната Универ-
сиада. Финландският

строителен концерн не
участва в подготовката
на тези важни между-
народни прояви, но Те-
ему Хелполайнен е убе-
ден, че всичко ще бъде
на най-високо равни-
ще. "Ние много се на-
дяваме, че Екатерин-
бург ще получи право-
то да бъде домакин на
"Експо-2020" и разбира-
ме, че това ще мощен
стимул за развитието
на икономиката в гра-
да и целия район. Това
ще създаде благоприя-
тен климат за бизнеса,
включително и за нас",
казва вицепрезидентът
на YIT.

В Казан компанията
има два строителни
обекта. Единият от тях
се намира на десния

бряг на река Казанка.
От горните етажи на
жилищния комплекс се
открива невероятна па-
норама към стадиони-
те и спортните площад-
ки на Универсиадата.
"Това обстоятелство ни
дава възможност все-
ки ден да наблюдава-
ме как се извършват
подготвителните рабо-
ти за този студентския
спортен празник. На-
шият проект е разполо-
жен в непосредствена
близост и ние ще въ-
ведем ред на строител-
ните участъци, за да
могат гостите и участ-
ниците в Универсиада-
та да видят една добре
поддържана терито-
рия", обещава Хелпо-
лайнен.

Жилищните сгради на финландската компания YIT
в Екатеринбург

Страницата подготви Светлана Михова

Теему Хелполайнен

Àâòîìîáèëíè êîìïàíèè
èíâåñòèðàò â Ðóñèÿ

Карлос Гон

растящите в света". То-
ва привлича към Русия
производителите на ма-
сови автомобили от Ев-
ропа, Южна Корея и
Америка. Френският
концерн стана един от
най-големите чуждест-
ранни инвеститори в
руската автомобилна
промишленост, отбеляз-
ва автоекспертът и ре-
дактор на сп. "Авторе-
вю" Леонид Голованов.

Един от най-активни-
те играчи сега е алиан-
сът Renault-Nissan, кой-
то е съсобственик на
"АвтоВАЗ" и фактически
управлява руския авто-
мобилен гигант - главно
неговото техническо
развитие. Всъщност али-
ансът все по-активно
съсредоточават произ-
водството на нови имен-
но в Русия. С това са
свързани и плановете

на концерна за инвес-
тиции.

Renault вече е вложил
в руските проекти над
1,4 милиарда евро. На-
истина, както отбелязва
Леонид Голованов, отк-
риването от чужденци-
те на монтажни произ-
водства с ниска степен
на локализация засега
не води до предаване на
технологии. Китай, кой-
то също въведе данъци
за чуждестранните ин-
веститори, действаше
много по-твърдо, при-
нуждавайки партньори-
те си да играят по него-
вите правила.

Гигантският потенциал
на китайския пазар зас-
тавя чужденците да се
съгласяват с драконов-
ските условия, но и да
си затварят очите за то-
ва, че местните компа-
нии, без да искат раз-

решения, заимстват тех-
нологии и копират мо-
дели. Това обаче не е в
стила на Русия и тя ня-
ма намерение да вър-
ви по този път. Освен
това, за разлика от
практиката в Китай все-
ки опит за протекцио-
низъм предизвиква бур-
ната реакция на Запа-
да. Вицепрезидентът на
Руската асоциация на
автомобилните журна-
листи Леонид Климано-
вич е уверен, че в бъ-
деще тези производст-
ва, даже без китайски-
те методи, ще доведат
до трансфер на техно-
логии и ще станат ката-
лизатори за развитие
на смесени отрасли.

Според него висока
степен на локализация
ще има тогава, когато в
Русия ще се произвеж-
дат повече автомобили.
"Колкото повече коли
слизат от конвейера,
толкова повече комплек-
ти за тях ще се произ-
веждат тук. Тук ще бъ-
дат построени нови за-
води или ще се модер-
низират вече действа-
щите", казва той.

Именно към тази схе-
ма имат намерение да
се придържат руските
власти. Утвърденият от
тях режим за промиш-
лен монтаж ще задъл-
жи инвеститорите да
създадат производство
с мощност за най-мал-
ко 300 хиляди коли го-
дишно.Поредното рено на конвейера на "АвтоВАЗ"
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Около 130 картини на
ректора на Академия-
та на акварела и изящ-
ните изкуства народ-
ния художник на Русия
Сергей Адрияка и на
негови ученици са из-
ложени в първи корпус
на Кремъл, където са
приемните на руския
президент и на глава-
та на кремълската ад-
министрация. Творбите
на младите художници
в стил неокласика сме-
ниха изложените там
досега картини от Тре-
тяковката и Руския му-
зей.

Предложението за
изложбата дошло от
Кремъл, пояснява Сер-
гей Андрияка, чиито
картини са украсявали
Белия дом, докато Вла-
димир Путин бе преми-
ер на Русия. "По-рано
изложби се правеха в
14-ти корпус на Кре-
мъл, където имаше
пространство за това.
А сега ни предложиха
първи корпус", казва
54-годишният ректор
Андрияка. Т. нар. вре-
менна експозиция оба-

Диляна Кочева

Лидия Ермолина
пристигна специално в
България, за да открие
самостоятелната си из-
ложба "Красотата и хар-
монията на света" в Рус-
кия културно-инфор-
мационен център в сто-
лицата. Представянето
беше във вторник на 23
април. Посетителите ус-
пяха да се насладят на
множество красиви
картини, които са рису-
вани през различни пе-
риоди от живота на
младата художничка. В
многообразието от
платна имаше пейзажи,
портрети на случайни
хора и на пръв поглед
обикновени предмети.
Първата част беше пос-
ветена на детството на
Ермолина. Тя е родена

Наталия
О с и п о в а
н а п у с к а
трупата на
театър "Ми-
хайловски"
в Санкт Пе-
тербург и
ще се при-
с ъ е д и н и
към Балета
на Кралска-
та опера в
Лондон."От
началото на
сезон 2013 -
2014 г. ще
бъда звезда
на Кралс-
кия балет -
заяви сама-
та Осипова.
- Получих предложение, което не
мога да откажа." В края на 2011 г.
Осипова и балетистът Иван Васи-
лиев изненадващо напуснаха тру-
пата на Болшой театър, където бя-
ха вече звезди, за да се включат в
театър "Михайловски".

Смятана в момента за най-доб-
рата руска балерина от редица ек-
сперти, Наталия Осипова каза, че
била привлечена както от Лондон,
така и от балета на Кралската опе-
ра:"Откровено казано, обожавам
Лондон. Това е един от предпочи-
таните от мен градове. Залата "Ко-
вънт гардън" е прекрасно оборуд-
вана. Когато танцувах на сцената
там миналата есен, си дадох смет-
ка, че се чувствам много добре.
Мотивацията ми обаче е свързана
преди всичко с репертоара." Рус-
ката балерина допълни, че има го-
лямо желание да работи заедно с
британските хореографи Фредерик
Аштън и Кенет Макмилан. На 7 ап-
рил завърши триумфално турне на
балета на театър "Михайловски" в
Лондон. И в петте спектакъла глав-
ните роли изпълняваха Наталия

Ñåðãåé Àíäðèÿêà íàðåäè àêâàðåëè â Êðåìúë
ния на руски градове
и забележителности от
цяла Русия.

Любопитен факт е, че
сътрудници на Третя-
ковската галерия са на
мнение, че акварелите
- по-малки по формат
и по-камерни, не са
подходящи за Кремъл-
ския интериор, където
биха стояли добре го-
лемите картини на
майсторите от ХIХ век,
съзвучни с архитектур-
ния стил на самото зда-
ние.

По думите на Андри-
яка обаче, самият той
е подбирал коя карти-
на на кое място да бъ-
де поставена, така че
да се откроява най-доб-
ре. Изложбата, освен
че е представена в
Кремъл, е включена в
програмата на култур-
ната олимпиада "Сочи-
2014", която започва на
25 май 2013 г. След то-
ва акварелите ще бъ-
дат представени в Ря-
зан, Краснодар, Май-
коп и други руски гра-
дове.

че няма определени
срокове, пояснява ху-
дожникът. А за да не им

омръзнат картините на
чиновниците, Андрияка
решил да се откаже от

традиционните изгледи
на Кремъл и Червения
площад, които хората

в Кремъл виждат все-
ки ден от прозорците,
и е подбрал изображе-

Íàòàëèÿ Îñèïîâà îòèâà â áàëåòà
íà Êðàëñêàòà îïåðà â Ëîíäîí

Осипова и Иван Василиев, а отзи-
вите преливат от възторг.

Наталия Осипова е 26-годишна. От
5-годишна започнала да тренира ху-
дожествена гимнастика, но през
1993 г. спряла след тежка травма.
Треньорите посъветвали родители-
те й да я насочат към балета. Тя е
учила в Московската държавна ака-
демия по хореография при Марина
Леонова.

През 2004 г. влиза в трупата на
Болшой театър, от 2008 г. е солист-
ка, а от 1 май 2010 г. - прима бале-
рина. През 2007 г. е посрещната из-
ключително топло от публиката при
гастрол на сцената на Кралската
опера в Лондон и получава Бри-
танската национална награда за
танц, присъждана от Дружеството
на критиците.

През 2009 и 2010 г. танцува в Ню
Йорк като гост на Метрополитен
опера в централните роли в "Жи-
зел", "Силфида", "Дон Кихот", "Ро-
мео и Жулиета" на Прокофиев,
"Спящата красавица" на Чайковс-
ки. Танцувала е централни роли на
сцени в Париж и Мюнхен.

Ëèäèÿ Åðìîëèíà ïðåäñòàâè
èçëîæáàòà ñè â ÐÊÈÖ

в Москва на 17 декемв-
ри 1985 г. Малко след
това семейството й се
премества да живее в
Сибир и чак на осемго-
дишна възраст Ермоли-
на се завръща отново
в любимия си роден
град. Така че посетите-
лите на изложбата ус-
пяха да видят забеле-
жителни пейзажи от те-
зи красиви места и до-
ри платно на родната й
къща. Втората част от
картините бяха посвете-
ни на различни предме-
ти и хора. Интересното
при тази изложба е, че
в нея има платна, по-
казвани много пъти на
различни места, и таки-
ва, които никога досе-
га не са били излагани
пред публика.

По време на самото
откриване Ермолина

заяви, че изложбата й
има за цел да зарази
посетителите с добро
настроение. Картините
не са нарисувани, са-
мо за да им се наслаж-
дават, а и да провоки-
рат доброто в човека,
да го накарат да се за-
мисли. Тя сподели, че
целта на пътуващите
изложби като тази е да
могат да стигнат до по-
вече хора, защото не
всеки има възможност
да посети Третяковска-
та галерия, но всеки
има нужда от допир с
изкуството. След пред-
ставянето на изложба-
та имаше концерт на
руска класическа музи-
ка в изпълнението на
завършващите младе-
жи от Националната
музикална академия
"Пенчо Владигеров".

На откриването на изложбата в РКИЦ дойдоха много ценители на изкуството
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Специалисти от Общест-
вения съвет към председа-
теля на Правителствената
военнопромишлена коми-
сия Дмитрий Рогозин неот-
давна публикуваха доклад,
цитиран от РИА "Новости".
В него учените предлагат на
руския Фонд за перспектив-
ни изследвания (ФПИ) де-
сет най-перспективни и ви-
сокорискови научноизсле-
дователски програми.

ФПИ е създаден по ана-
логия на Агенцията за пер-
спективни изследвания на
Пентагона (DARPA). Предви-
дено е той да съдейства за
рисковите разработки, не-
обходими за отбраната на
страната. Задължително ус-
ловие е да бъдат постигна-
ти качествено нови резул-
тати във военно-техничес-
ката, технологичната и со-
циално-икономическата об-
ласт. На този етап бюдже-
тът на ФПИ е 150 милиона
рубли, но вицепремиерът
Рогозин заяви, че той тряб-
ва да е многократно по-го-
лям - не по-малко от 3 ми-
лиарда рубли.

1. Отглеждане на тъка-
ни

Списъкът от десетте най-
перспективни и високорис-
кови научноизследователс-
ки програми започва с би-
омедицинските технологии.
Според учените резултат от
първата програма трябва да
бъде създаването на техно-
логии за спасяване на чо-
вешкия живот в екстремни
условия, при които сегаш-
ните методи са безсилни.
На ФПИ се предлага да се
отглеждат органи и тъкани
от собствените клетки на
човека чрез нанасяне на
клетъчно покритие върху
белтъчен или синтетичен
скелет, като се използват
технологии за управление
на диференциация на ство-
ловите клетки. Прогнозите
са, че още през 2016 г. Ру-
сия може да стане лидер в
областта на биомедицинс-
ките продукти. Междувре-
менно първият конкурс в
тази насока вече е обявен
- работи се по създаване
на "биоинженерен бъбрек".

2. Реанимационни робо-
ти

Специалистите са убеде-
ни, че трябва да се разра-
боти напълно роботизира-
на система за оказване на
медицинска помощ на са-
мото бойното поле. Според
тях реанимационният робот
би могъл да подготви ра-
нените за евакуация, като
съществено намали загуби-
те на бойното поле. Учени-
те предвиждат като краен
резултат от програмата съз-
даване на "робот паяк" за
военнополеви медицински
групи или като част от ро-

Íà ãðàíèöàòà ìåæäó
ðåàëíîñò è ôàíòàñòèêà
Фондът за перспективни изследвания приема
програма за перспективни изследвания

ботизирания евакуационен
комплекс. Министерството
на отбраната през тази го-
дина вече поръча разработ-
ката на "активен маншет" с
ултразвук за спиране на
кръвоизливи. Уредът сам
намира повредения кръво-
носен съд - дори ако става
дума за големи вени, и
прекратява кръвоизлива.

3. Мобилно производс-
тво на кръв

Отделна програма на
ФПИ според авторите на
доклада заслужава и про-

криоконсервацията на чо-
вешки органи. Днес според
данни на съвета срокът за
съхраняване на органи при
минус 4 градуса не надви-
шава 24 часа, а развитие-
то на криоконсервацията би
могло да увеличи срока до
една година и повече.

5. "Живи фабрики"
Една от програмите обх-

ваща разработването на
технология за получаване
на гориво от целулоза (би-
одизел) и на промишлени
материали чрез прилагане

разширят ресурсите на
енергийната база са акуму-
латорните батерии, създа-
дени изцяло на нов прин-
цип. Според авторите на
доклада в резултат на това
в обозримо бъдеще ще се
появят акумулатори с мощ-
ност един мегават и пове-
че, които ще осигуряват
натрупването на електрое-
нергия за големите потре-
бители - влакове, заводи и
цели населени места.

7. От Москва до Влади-
восток за 3 часа

Млади учени предлагат на ФПИ иновационните си
решения

Неотдавна Владимир Путин назначи Андрей Григо-
риев (в центъра) за генерален директор на ФПИ

Вицепремиерът Рогозин разглежда едно от най-но-
вите изобретения

Криотехнологиите в момента са сред най-бързо
развиващи се сфери в медицината

изводството на изкуствена
човешка кръв и предлагат
да се работи за създаване-
то на мобилно устройство
за производство на около
100 кг еритроцити на де-
нонощие, а също така и на
предшествениците на тром-
боцитите и генно-инженер-
ните препарати.

4. Замразени органи
Друг важен проблем спо-

ред обществения съвет е

на най-новите постижения
в биохимията и програмно-
то осигуряване. Резултатът
учените виждат в постига-
нето на ефективно произ-
водство на конструктивни
материали и гориво по ме-
тодите на синтетичната би-
ология и промишлената би-
отехнология.

6. Влакове с акумула-
торни батерии

Още един начин да се

позволи да се реши така-
ва важна задача, каквато
е прокарването на бързи
и редовни връзки по цяла-
та огромна територия на
Русия. Скоростта на Маг-
лев до 600 км/ч, а на ва-
куумния влак - до няколко
хиляди км/ч - може за пър-
ви път да изравни Русия и
европейските страни по
скорост на вътрешното
придвижване: с него пъту-
ването между Москва и
Владивосток може да от-

неме само два-три часа и
от сферата на фантастика-
та да стане реалност, уве-
ряват учените. Авторите на
доклада не се ограничават
с това и предлагат да се
направи хиперзвуков кос-
мически лайнер: той ще
позволи да се стига до Пет-
ропавловск Камчатски за
един час, а до тихоокеан-

ското крайбрежие на САЩ
- за два.

8. Асансьор в Космоса
и рудници на Марс

Най-амбициозната разра-
ботка в тази група може да
се окаже космическият
асансьор - въжена транс-
портна система. Изгражда-
нето на асансьор ще нап-
рави икономически оправ-
дана експлоатацията на
природните ресурси на кос-
мическите обекти - от Лу-
ната до Марс и астероиди-
те, и ще позволи да се ор-
ганизира на орбита сгло-
бяването на тежки косми-
чески кораби за далечни
полети в рамките на Слън-
чевата система". Научноиз-
следователските работи за
космическия асансьор спо-
ред авторите на документа
вече се финансират от НА-
СА.

9. "Матрицата" по рус-
ки

Съветът към председате-
ля на Военнопромишлена-
та комисия предлага на
Фонда да разработи и ре-
дица системи за управле-
ние на разузнавателно-
ударни и разузнавателно-
огневи комплекси. Според
експертите те ще влязат в
състава на наземните ро-
бототехнически средства и
комплекси за безпилотни
летателни апарати, ще под-
държат връзка с Единната
система за управление на
войските от тактическото
звено, а в перспектива мо-
же да влязат в единна
"мрежа на разума".

10. Терминатори на
служба в армията

На десето място в спи-
съка с предложените на
Фонда проекти фигурира
военната робототехника.
Задачата е разделена на
няколко компонента. Таки-
ва са например дълбоко-
водните роботи, автоном-
ни, с дълготрайно активно
функциониране - за обс-
лужване на кораби и изс-
ледване на океанското дъ-
но. Или летящите на голя-
ма височина безпилотни
комплекси за разузнаване
и идентифициране на цел-
та със свръхпродължител-
но време за патрулиране.
Или наземният патрулен
робот на автомобилно ша-
си с висока проходимост,
а също така и екзоскелет,
който увеличава силата на
човешките мускули. Впро-
чем, авторите на доклада
смятат, че роботите още
дълго време няма да дос-
тигнат възможностите на
обикновения войник и тех-
никата, управлявана от чо-
века.

В доклада с предложе-
ния до ФПИ експертите
предлагат да се извършат
необходимите инженерни
разработки за превръща-
нето в реалност на идеята
за хиперзвуковия вакуумен
влак. Изпълнението на по-
добна програма - създава-
не на този влак и на влак
на магнитна възглавница
(Маглев - съкратено от
магнитна левитация) ще

Робототехниката е сред най-перспективните сфе-
ри на развитие на човешките умения и знания

Така може да изглежда "Маглев" - влакът на прин-
ципа на магнитната левитация
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Командващият Въз-
душнодесантните войс-
ки (ВДВ) на Русия гене-
рал-полковник Влади-
мир Шаманов ще се
срещне в понеделник с
Научния съвет на Мос-
ковския авиационен ин-
ститут и ще обсъди с
учените вижданията за
създаване на бойна де-
сантна машина от след-
ващо поколение, каза
самият той в интервю за
РИА "Новости". Според
него новата машина ще
бъде многофункционал-
на и нещо средно меж-
ду лек брониран обект
и среден вертолет.

Перспективната бойна
машина ще може самос-
тоятелно да извършва
прехвърляне по въздуха
на разстояние 50-100 км.
Снабдена със сгъваеми
крила, тя ще може да
се транспортира в са-
молетите Ан-124 "Руслан"
и Ил-76 и да се прех-
върля на хиляди кило-
метри от мястото на дис-
лоциране. Шаманов до-
бави: "Ще поговорим с
ректора на института за
създаване на работна
група, която да офорп-
ми техническото зада-
ние, да определи финан-
совите потребности и
сроковете за реализи-
ране на идеята."

Предполага се, че за
работа над проекта ще
бъде привлечен Тулско-
то конструкторско бю-

ÂÄÂ ïîðú÷âàò ëåòÿùà äåñàíòíà
áîéíà ìàøèíà

ро за приборостроене,
произвеждащо сега
бойните модули на бой-
ната десантна машина
БМД-4М.

Според Шаманов ос-
вен разработването на
бойни машини от ново
поколение е планирано
в близките три-пет го-
дини всички подразде-
ления на ВДВ да бъдат
напълно оборудвани с
безпилотни летателни
апарати. Сега такива
апарати има във войс-
ковото и в специално-
то разузнаване. На не-
щатна основа ги има и
при артилеристите,
сапьорите и в противо-
въздушната отбрана. В
бъдеще разчети на ма-
логабаритни преносими
безпилотни летателни
апарати ще се появят
и парашутно-десантни-
те и в десантно-щурмо-
вите подразделения.

Командващиуят ВДВ
отбеляза, че "военните
са се забавили твърде
дълго на старта", тъй ка-
то всички предлагани
им разработки имат ня-
кои недостатъци: малка
продължителност на по-
лета, неустойчивост при
вятър, недостатъчно ка-
чество на апаратурата
за предаване на данни
и т. н. Апаратите, заку-
пени от Израел и пос-
тъпили във войските, са
показали ниска ефек-
тивност, особено в сту-

дените месеци на годи-
ната. Става дума за
безпилотните летателни
апарати Searcher II,
BirdEye-400 и I-View
Mk.150.

Израелските апарати
обаче дадоха тласък на
руската безпилотна
промишленост. С ини-
циативата за разработ-
ването на родни безпи-
лотни апарати се зае
Омският радиозавод
"Попов". Шаманов зая-
вява: "Те ми показаха
своите разработки -
доста перспективни, не
само със самолетен
планер, но и с верто-
летен вариант. Аз им

дадох тактико-техничес-
ко задание, първите из-
питания преминаха в
базата на 106-а Тулска
дивизия и ние продъл-
жаваме нашето сътруд-
ничество."

През октомври мина-
лата година беше съоб-
щено, че Сухопътните
войски и ВДВ ще при-
емат на въоръжение
първите разузнавател-
ни комплекси с безпи-
лотни летателни апара-
ти руско производство.
Ставаше дума за без-
пилотните самолети
"Орлан-10", които по-ра-
но успешно преминаха
държавни изпитания.

Генерал-полковник
Владимир Шаманов

Â Áåëàðóñ ùå ðàçïîëîæàò
ðóñêà àâèàöèîííà áàçà

РИА "Новости" съобщи, че след срещата с пре-
зидента на Беларус Александър Лукашенко рус-
кият министър на отбраната Сергей Шойгу е за-
явил, че в републиката ще бъде създадена рус-
ка военна авиационна база. Ръководителят на
военното ведомство е добавил, че първото зве-
но изтребители ще бъде изпратено в Беларус
още през тази година.

Към 2015 г. в бившата съветска република ще
бъде разположен цял руски авиационен полк,
който според Шойгу "ще служи за защита на
нашите рубежи". "Интерфакс" съобщи, че руски-
ят военен министър е информирал Лукашенко,
че през следващата година Русия ще достави
на Беларус четири дивизиона ракетни системи
С-300. Тази сделка се осъществява в рамките
на лична договореност между президентите на
двете страни. Шойгу добави: "В бъдеще ние ще
продължаваме да разглеждаме въпроси, свър-
зани с усилването на отбранителната способ-
ност на нашите беларуски колеги и братя."

Сега на територията на Беларус са разполо-
жени няколко обекта на Въоръжените сили на
Русия. Сред тях са радиолокационната станция
"Волга" в Ганчевичи и 41-ия свързочен възел на
руския флот във Вилейка, който осигурява връз-
ката на Главния щаб на руския ВМФ с атомните
подводници.

Що се отнася до коплексите С-300, на въоръ-
жение в Беларуската армия вече има два диви-
зиона С-300ПС, доставени от Русия през 2005-
2006 г.

Във вторник в Брюксел
се състоя заседание на
Съвета Русия-НАТО на
равнище министри на
външните работи. В. "Ком-
мерсантЪ" пише, че стра-
ните са се договорили за
разширяване на дейност-
та на Фонда за техничес-
ко обслужване на верто-
летите руско производс-
тво на въоръжение в Аф-
ганистан. Сега този фонд
се занимава с подготов-
ка на афганистанска ави-
ационна техника и обс-
лужване на многоцелеви-
те вертолети Ми-17.

В рамките на втория
етап от развитието на
фонда, в който участват
десет страни от НАТО,
организацията ще се за-
нимава с обслужване и
на други вертолети, сред
които траспротно-щур-
мовите машини Ми-35.
Обемът на фонда е око-
ло 20 млн. долара. В зах-
ранването му вече учас-
тват САЩ и Германия.
"УкрИнформ" съобщава,
че от 2015 г. и Украйна
ще внася по 500 хил. до-
лара в продължение на
три години.

НАТО предложи освен
с подготовката на техни-
ческия персонал и раз-
ширяването на услугите
по обслужването на вер-
толетите фондът да раз-
работи програма за обу-
чение на специалисти по
евакуиране на ранени.

Фондът е създаден
след подписването меж-

Ðóñèÿ è ÍÀÒÎ ùå ïîìàãàò íà Àôãàíèñòàí

ду Русия и САЩ на до-
говор за доставка на Аф-
ганистан на 21 многоце-
леви вертолета Ми-17В-
5. Сумата на сделката е
375 млн. долара. На
практика споразумение-
то е вече изпълнено.
През лятото на минала-
та година Министерство-
то на отбраната на САЩ
поръча на "Рособоронэ-
кспорт" допълнителна
партида от десет верто-
лета от този тип. Тези
машини ще бъдат преда-
дени на Афганистан в
близко време.

През ноември минала-
та година Сенатът на
САЩ прие поправка,
забраняваща на Пента-
гона да закупува въоръ-
жения и военна техника
от Русия. Повод за това
стана подкрепата на ре-
жима на Башар Асад от
страна на Русия. Между
другото Пентагонът не се

отказа от закупените
вертолети, като твърде-
ше, че Ми-8 и Ми-17 са
добре познати във ВВС
на Афганистан и по тази
причина не възниква не-
обходимост да се прео-
бучават афганистански-
те летци на други типо-
ве вертолети.

По данни на междуна-
родни организации сега
на въоръжение в Афга-
нистан има 46 вертолета
Ми-8 и Ми-17 и шест Ми-
35. По-рано заместник-
директорът на Федерал-
ната служба за военно-
техническо сътрудничес-
тво Вячеслав Дзиркалян
заяви, че "да се превоз-
ват и ремонтират верто-
лети от Афганистан в Ев-
ропа е прекалено скъпо".
Ето защо създаването на
център за техническо об-
служване на тези маши-
ни в Афганистан е най-
разумна стъпка.

Ми-17В-5

Ñúçäàâàò ðîáîò çà åâàêóàöèÿ íà ðàíåíè
По поръчка на Ми-

нистерството на отбра-
ната започна разработ-
ка на роботизиран мо-
дул за търсене и ева-
куиране на ранени во-
еннослужещи. РИА "Но-
вости" съобщи, че за
създаване на робот
спасител се говори в
Обшествения съвет на
Военнопромишлената
комисия, посветен на
дейността на неотдав-
на създадения Фонд за
перспективни изслед-
вания (ФПИ).

Според информация
на агенцията роботизи-
раният комплекс тряб-
ва да може самостоя-
телно да намира, опоз-
нава и извозва ране-
ните от бойното поле,
както и да се придвиж-
ва по различни реле-
фи на местността, в по-
мещения и по стълби.
В доклада се казва:
"Манипулаторите на ро-
бота трябва да бъдат
приспособени за рабо-
та с пострадалите, тях-
ното транспортиране
трябва да се осъщест-
вява без риск за допъл-
нително увреждане на
здравето."

Главен изпълнител на
проекта може да ста-
не или петербургският
Централен научно-изс-
ледователски институт
по робототехника и

техническа кибернети-
ка, който разработва
система за управление
на бойните роботи, или
Московският държавен
технически универси-
тет "Бауман".

Освен на Министер-
ството на отбраната
новият робот може да
бъде и от полза на Ми-
нистерството на извън-
редните ситуации. Ав-
торите на доклада от-
белязват, че челните
технологии за мобилно
реанимиране са били
представени в хирур-
гичния комплекс на ба-
зата на транспортния
самолет Ил-76МД
"Скалпел-МТ", който е
на въоръжение в МЧС.

В САЩ с разработва-

нето на робот за еваку-
иране на ранени се за-
нимава DARPA (Управле-
ние за перспективни из-
следвания и разработки
на Пентагона).

Фондът за перспек-
тивни изследвания бе-
ше учреден по иници-
атива на вицепремие-
ра Дмитрий Рогозин,
който отговаря за отб-
ранителната промиш-
леност, през октомври
миналата година. Ос-
новната задача на
фонда е да съдейства
с висококволифицира-
ни научни изследвания
и разработки в област-
та на отбраната. През
февруари за директор
на ФПИ беше назначен
Андрей Григориев.

Служители във Фонда за перспективни изследва-
ния



2426 април - 2 май 2013СПОРТСПОРТ

846 20 00, 0888 11 69 69, www.aerotourmm.com

В Ростов на Дон се
състоя изложбата "Кока
Кола: Пренеси Олим-
пийския огън! Влей се!",
където в рамките на
кампанията по избор на
факлоносци на Олим-
пийската щафета "Кока
Кола" беше представен
Олимпийският факел
"Сочи-2014". Състоя се и
пресконференция. На
нея генералният дирек-
тор на проекта Дмитрий
Макавос заяви: "Вече
над 20 години компани-
ята "Кока Кола" е гене-
рален партньор на
Олимпийската щафета.
Основавайки се на своя
дългогодишен опит на
партньорство с между-
народното Олимпийско
движение, компанията
полага все повече уси-
лия, за да може всеки
руснак над 14 години да
има възможност да
участва в щафетата на
Олимпийския огън на
Зимните игри "Сочи-
2014" и по този начин да
се присъедини към
Олимпийското движе-
ние. Радваме се на отк-
лика, който получихме
от гражданите на Русия
по време на кампания-
та. За два месеца и по-
ловина бяха подадени
над 65 000 заявки. Сега
предстои най-сложният
и отговорен етап - из-
борът на най-достойни-
те сред десетките хиля-
ди достойни кандидати.
Финалният списък с
факленосците ще бъде
обявен до 1 август. Убе-
ден съм, че нашето звез-
дно жури ще се справи

Íàé-ìàùàáíàòà ùàôåòà â
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Елена Исинбаева и Александър Овечкин са в журито, което ще определи фак-
лоносците на Олимпийския огън

с тази сложна задача и
скоро ние ще узнаем
имената на нашите 2014
герои, които след някол-
ко месеца ще понесат
Олимпийския огън в сво-
ите региони."

Почетни гости на
пресконференцията бя-
ха световният и евро-
пейски шампион и сре-
бърен медалист от
Олимпийските игри фи-
гуристът Иля Авербух,
олимпийският шампион
по класическа борба

Вартерас Самургашев,
както и световните
шампиони по фигурно
пързаляне Елена Лео-
нова и Андрей Хвалко.

Щафетата на Олим-
пийския огън "Сочи-
2014" ще бъде най-ма-
щабната в историята
на Олимпийското дви-
жение и ще премине
през 2900 населени
пункта в Русия. Тя ще
продължи 123 дни и ще
преодолее над 65 000
километра.

До 30 март на офи-
циалния сайт на компа-
ния "Кока Кола" в стра-
ната се водеше откри-
то гласуване сред ин-
тернет ползвателите.
4000 заявки за канди-
дати, набрали най-мно-
го гласове, сега се раз-
глеждат от независимо
жури, поканено от ком-
панията и състоящо се
от знаменити и уважа-
вани спортисти, актьо-
ри и музиканти, предс-
тавляващи 8 федерал-
ни окръга на Русия.

Сега на журито пред-
стои да избере най-дос-
тойните кандидати, ко-
ито още тази есен ще
участват в щафетата на
Олимпийския огън "Со-
чи-2014". В състава на
журито са хокеистът
Александър Овечкин,
лекоатлетката Елена
Исинбаева, синхронис-
тката Мария Кисельова,
волейболистката Екате-
рина Гамова и гимнас-
тикът Алексей Немов.

"Ãðóïà ÃÀÇ" çàïî÷íà äîñòàâêàòà
íà àâòîáóñè çà "Ñî÷è-2014"

Първите десет автобуса ГОЛАЗ-5251 "Вояж" бя-
ха предадени от "Група ГАЗ" на държавното пред-
приятие "Мострансавто". Те ще бъдат използва-
ни за обслужване на гостите и спортистите на
Олимпиадата и Параолимпиадата в Сочи, съ-
общи сайтът "Автостат".

Споразумението между "Мострансавто" и "Гру-
па ГАЗ" за доставка на 709 междуградски авто-
буса ГОЛАЗ на стойност над 6 млрд. рубли бе-
ше сключено в началото на тази година. Голи-
цинският автобусен завод на "Група ГАЗ" ще про-
изведе за Олимпийските игри 282 автобуса ГО-
ЛАЗ-5251 "Вояж" от висок клас. В това число
ще има и 150 машини в специален вариант за
пътници с ограничени възможности за прид-
вижване и за ползватели на инвалидни колич-
ки. Предприятието ще изработи и 370 автобуса
от особено висок клас ГОЛАЗ-6228 (77 от тях в
специален вариант) и 57 туристически автобу-
са ГОЛАЗ-52911 "Круиз".

През октомври "Група ГАЗ" ще достави още 30
автобуса ЛИАЗ от висок клас за транспортно
обслужване на гостите и спортистите на ХХII
зимни Олимпийски игри и ХI Параолимпийски
игри през 2014 г.

 ГОЛАЗ-5251 "Вояж"

Ðàçêðèõà íÿêîè èìåíà
Организационният комитет "Сочи-2014" реши да се

обявят някои имена от най-изтъкнатите кандидати за
факлоносци по време на щафетата на Олимпийския
огън в субектите на Руската федерация. Сред тях са
двукратният олимпийски шампион по скокове във во-
да Дмитрий Саутин, двукратната олимпийска шампи-
онка на овчарски скок Елена Исинбаева, олимпийски-
ят шампион по волейбол Дмитрий Илиних, трикратна-
та олимпийска шампионка по лека атлетика Татяна
Фирова, двукратната олимпийска шампионка по худо-
жествена гимнастика Евгения Канаева и много други.

Собственикът на сто-
личния "Спартак" Лео-
нид Федун излезе с
искане всички мачове
на отбора му да бъдат
обслужвани от чуж-
дестранни съдии. Той
заяви, че ако не се на-
мерят независими ре-
фери, "Спартак" ще се
откаже от първенство-
то.

По телевизионния ка-
нал "Россия-2" Федун
каза: "На поредното за-
седание на Изпълни-
телния комитет на Рус-
кия футболен съюз аз
поставих принципния
въпрос: или ще каним
независими съдии, или
да ни наказват с пора-
жение 0:3. Отказваме
да играем при подоб-
на система на съдийс-
тво."

Собственикът на
"Спартак" подозира съ-
дията Сергей Карасев,

Ëåîíèä Ôåäóí çàïëàøè äà íàïóñíå ïúðâåíñòâîòîÒîëñòèõ: Íå âèæäàì ïðåäèìñòâà
â öèêúëà "åñåí-ïðîëåò"

Решението в професионалните футболни лиги
да се премине към системата "Есен-зима" може
да бъде коригирано, заяви президентът на Рус-
кия футболен съюз (РФС) Николай Толстих, цити-
ран от ИТАПР-ТАСС: "Не виждам сериозни пре-
димства за руския футбол и привържениците му
от прехода към новата система на първенството."

В Изпълнителния комитет на РФС Николай Тол-
стих беше единственият противник на премина-
ването към цикъла "есен-пролет". Той се позо-
ваваше на климатичните условия и на състоя-
нието на инфраструктурата в страната.

Той добави, че решението вече е взето и сега
задачата на футболните специалисти да анали-
зират резултатите от преминаването към систе-
мата "есен-зима" спокойно, премерено да се по-
съветваме с всички регионални федерации, да
се направят правилни изводи и, ако е необходи-
мо, да се коригират по-рано взетите решения.

който свиреше мача с
московския ЦСКА в
края на миналата сед-
мица, в пристрастност.

Според него главният
съдия е бил по-благос-
клонен към армейците
и е забелязвал единст-
вено нарушенията на
"червено-белите", щом
те са повели в резул-
тата. Леонид Федун е
готов да оспори и две-

те дузпи, отсъдени от
Карасев.

Мачът ЦСКА - "Спар-
так" се игра на 21 ап-
рил и завърши при ре-
зултат 2:2. Армейците
изравниха резултата
едва в продълженията,
и то от дузпа.

Епизод от мача ЦСКА - "Спартак"
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